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Admisión a trámite polo procedemento de urxencia, asignación a comisión e publicación

ı 38095 (11/POC-007085)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 3 máis
Sobre a supresión da educación secundaria para adultos no IES Concepción Arenal, do concello de
Ferrol 140666

Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

ı 37913 (11/POC-006972)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre as medidas que debe adoptar o Goberno galego tendentes a evitar o traslado do centro ope-
rativo de rede norte de Unión Fenosa Distribución a Madrid e calquera deslocalización por parte
da empresa 140669

ı 37923 (11/POC-006973)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Ortega Otero, Marina e Torrado Quintela, Julio
Sobre a cantidade de expedientes revisados dende o ano 2019 que resolvesen unha diminución
na porcentaxe de grao de discapacidade froito dunha valoración telefónica, así como, sobre as con-
sideracións do Goberno galego respecto das garantías na calidade das valoracións e a súa vontade
de retornar a modalidade presencial 140672

ı 37925 (11/POC-006974)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 6 máis
Sobre o balance do Goberno galego sobre o nivel de execución do Plan anual de 2021 de coopera-
ción galega 140674

ı 37927 (11/POC-006975)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pérez López, Noelia e 6 máis
Sobre a intervención en posibles situacións de desprotección de menores do instrumento deno-
minado Valora-Galicia 140676
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ı 37931 (11/POC-006976)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 6 máis
Sobre o balance que fai a Xunta de Galicia do Bono Coidado desde a súa posta en marcha

140678
ı 37933 (11/POC-006977)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 6 máis
sobre a tenencia por parte da Xunta de Galicia dos datos das solicitudes para o vindeiro curso coin-
cidindo coa posta en marcha da gratuidade das escolas infantís 140680

ı 37935 (11/POC-006978)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 6 máis
Sobre o novo modelo de residencias en España que propón o Goberno central 140682

ı 37937 (11/POC-006979)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 6 máis
Sobre o balance que fai a Consellería de Política Social do incremento das casas niño 140684

ı 37939 (11/POC-006980)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 6 máis
Sobre o balance da Xunta de Galicia respecto das medidas destinadas á atención da infancia e ás
familias galegas 140686

ı 37944 (11/POC-006981)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do déficit de prazas en centros de día 140688

ı 37945 (11/POC-006982)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da renovación do Centro de Saúde do Carballiño,
ou da construción dun novo, así como da dotación deste co persoal e servizos necesarios

140692
ı 37946 (11/POC-006983)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Castro García, Daniel e 2 máis
Sobre as medidas necesarias para a mellora da sanidade pública da comarca da Mariña 140696

ı 37947 (11/POC-006984)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
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Sobre as medidas que debe impulsar a Xunta de Galicia respecto da elaboración do III Programa
Muller e Ciencia 140700

ı 37948 (11/POC-006985)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre a dotación dos servizos de emerxencias sanitarias nomeadamente nas comarcas de Lalín-
Deza, Barbanza, Bergantiños, Baixo Miño, Valdeorras, etc. 140703

ı 37949 (11/POC-006986)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para garantir a atención sanitaria en Ponteareas

140707
ı 37950 (11/POC-006987)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre as denuncias presentadas por varias mulleres por abuso sexual por parte dun médico cando
acudiron á súa consulta 140710

ı 37951 (11/POC-006988)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a situación do Punto de Atención Continuada da Parda, en Pontevedra 140713

ı 37952 (11/POC-006989)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre as inspeccións realizadas nos centros para persoas con discapacidade 140717

ı 37953 (11/POC-006990)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 4 máis
Sobre as medidas que debe tomar a Xunta de Galicia respecto da política de persoal do Hospital
Ribera Povisa, en Vigo 140719

ı 37954 (11/POC-006991)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre a posta en marcha dunha estratexia para a atención integral á saúde sexual e reprodutiva
das mulleres 140723

ı 37955 (11/POC-006992)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
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Sobre o protocolo de acompañamento e visitas ás persoas ingresadas nun hospital do Servizo Ga-
lego de Saúde positivas en covid-19 e con doenzas graves 140728

ı 37956 (11/POC-006993)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre a atención ás persoas maiores e a situación das vivendas comunitarias no concello de Mon-
terroso 140731

ı 37957 (11/POC-006994)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre o acceso ao servizo de teleasistencia e os problemas que se están a producir na prestación
do servizo 140734

ı 37958 (11/POC-006995)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis
Sobre a atención pediátrica especializada nos centros de saúde de Vilalba e Abadín 140737

ı 37959 (11/POC-006996)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre a política da Xunta de Galicia en materia de acollemento de persoas refuxiadas e previsións
cara ao futuro 140741

ı 37960 (11/POC-006997)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da reclamación do traspaso de competencias en
materia do ingreso mínimo vital 140744

ı 37961 (11/POC-006998)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia respecto da xubilación anticipada e parcial do
persoal estatutario e funcionario dos servizos de saúde 140747

ı 37962 (11/POC-006999)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre as medidas que hai que tomar para o recoñecemento do labor dos técnicos en coidados au-
xiliares de enfermaría 140750

ı 37963 (11/POC-007000)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
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Rodil Fernández, Olalla e 3 máis
Sobre os dereitos de conciliación do persoal ao servizo da Administración pública 140754

ı 37964 (11/POC-007001)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre o incremento do complemento autonómico ás pensións non contributivas e da renda de in-
clusión social de Galicia para enfrontar a crise xerada pola suba de prezos 140757

ı 37965 (11/POC-007002)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da dotación á comarca do Barbanza dun servizo
permanente de ambulancia de soporte vital avanzado 140760

ı 37966 (11/POC-007003)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Albert, María e 2 máis
Sobre a falta de cobertura da zona especial de urxencias sanitarias da Veiga-O Bolo e as medidas
precisas para solucionala 140763

ı 37967 (11/POC-007004)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia da alimentación das persoas usuarias das resi-
dencias de maiores en Galicia 140767

ı 37968 (11/POC-007005)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre a estratexia da Xunta de Galicia para a atención integral á saúde sexual e reprodutiva das
mulleres 140770

ı 37969 (11/POC-007006)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Albert, María e 3 máis
Sobre a eliminación dunha praza de médico de atención primaria e unha consulta de enfermaría
no centro de saúde da Rúa 140776

ı 37970 (11/POC-007007)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre o cumprimento do acordo parlamentario de garantir a comunicación das persoas xordas na
asistencia sanitaria pública a través de intérpretes de lingua de signos 140781

ı 37971 (11/POC-007008)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

XI lexislatura. Número 363. 19 de agosto de 2022 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

140638

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-q

qI
xB

U
S

0P
-7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-qqIxBUS0P-7


Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego para reducir as listaxes e os tempos de agarda
para a avaliación da discapacidade 140783

ı 37972 (11/POC-007009)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e Rodil Fernández, Olalla
Sobre as previsións da Xunta de Galicia de aumentar o persoal do centro de saúde de Novo Mesoiro
na Coruña 140787

ı 37973 (11/POC-007010)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e Pérez López, Daniel
Sobre as condicións laborais e salariais das traballadoras do servizo de axuda no fogar 140791

ı 37974 (11/POC-007011)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e Rodil Fernández, Olalla
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da licitación do servizo da Escola Infantil da Guarda

140795
ı 37975 (11/POC-007012)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Castro García, Daniel e 2 máis
Sobre a cobertura de xeito continuo da praza do facultativo do centro de saúde de Ourol

140797
ı 37976 (11/POC-007013)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 3 máis
Sobre a situación da sanidade pública no Rosal, a dotación dunha ambulancia medicalizada e a co-
bertura das baixas e ausencias do persoal necesario no Baixo Miño 140800

ı 37977 (11/POC-007014)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia ante a falta de profesionais de atención primaria
no Servizo Galego de Saúde 140804

ı 37978 (11/POC-007015)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Aira Díaz, María del Carmen e Prado Cores, María Montserrat
Sobre as previsións da Consellería de Sanidade para garantir a calidade asistencial da atención pri-
maria no Centro de Saúde do Cádavo, no concello de Baleira 140808

ı 37979 (11/POC-007016)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Carreira Pazos, Iria e 2 máis
Sobre a situación das listas de espera na sanidade pública galega 140811
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ı 37980 (11/POC-007017)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 3 máis
Sobre a avaliación por parte do Goberno galego da repercusión do peche de camas, diminución de
quirófanos, probas diagnósticas e consultas nas listas de espera da Área Sanitaria de Pontevedra e
O Salnés 140815

ı 37981 (11/POC-007018)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre a Rede galega de atención temperá e as medidas previstas pola Xunta de Galicia para garantir
a debida atención das nenas e nenos con trastornos de desenvolvemento 140820

ı 37982 (11/POC-007019)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Albert, María e 3 máis
Sobre as enfermidades profesionais na industria da pedra e do mármore 140823

ı 37983 (11/POC-007020)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Ríos Santomé, Paulo e 2 máis
Sobre a valoración da situación actual e as previsións do Goberno galego en materia de fomento
da participación e do asociacionismo xuvenil en Galicia, así como da inactividade do Consello Asesor
e Consultivo de Xuventude de Galicia 140828

ı 37984 (11/POC-007021)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Ríos Santomé, Paulo e 2 máis
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia dos últimos datos relativos á saúde mental da moci-
dade galega 140832

ı 37985 (11/POC-007022)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre as actuacións previstas por parte da Xunta de Galicia para garantir a asistencia pediátrica en
atención primaria 140835

ı 37986 (11/POC-007023)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para evitar o uso delituoso das tec-
noloxías da información e a ciberdelincuencia 140839

ı 37988 (11/POC-007024)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
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Sobre o informe do Consello de Contas respecto da contratación de persoal da Xunta e das entida-
des dependentes descentralizadas 140842

ı 37990 (11/POC-007025)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego de modificar as paradas do autobús do transporte escolar
na estrada N-120 ao seu por Xinzo, Areas e Arnoso, no concello de Ponteareas, para mellorar a se-
guridade viaria dos escolares 140844

ı 37992 (11/POC-007026)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre a mellora dos servizos sanitarios no concello de Ponteareas e na comarca 140847

ı 37994 (11/POC-007027)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 4 máis
Sobre o Complexo Medioambiental de Tratamento de Residuos Sólidos Urbanos de Lousame

140850
ı 37996 (11/POC-007028)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre o acondicionamento da nova senda, situada na PO-225, ao seu paso polo núcleo de San Cae-
tano, na parroquia de Alba, no concello de Pontevedra 140852

ı 37998 (11/POC-007029)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre a mellora da seguridade viaria na estrada PO-224, na parroquia de Alba, no concello de Pon-
tevedra, á altura da ponte ferroviaria de San Caetano e na súa conexión coa N-550 140856

ı 38000 (11/POC-007030)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as competencias da Xunta de Galicia en relación coa Unidade de Atención á Drogodepen-
dencia de Pontevedra 140858

ı 38002 (11/POC-007031)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as deficiencias no Centro de Educación Primaria Altamira, de Salceda de Caselas, e a creación
dun novo centro escolar 140861

ı 38004 (11/POC-007032)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

XI lexislatura. Número 363. 19 de agosto de 2022 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

140641

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-q

qI
xB

U
S

0P
-7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-qqIxBUS0P-7


Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre a situación da empresa ENCE e a industria pasteira en Galicia 140863

ı 38006 (11/POC-007033)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 4 máis
Sobre o modelo de xestión do aparcadoiro do Hospital Gran Montecelo, en Pontevedra 140865

ı 38008 (11/POC-007034)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre os futuros usos do Hospital Provincial de Pontevedra 140868

ı 38010 (11/POC-007035)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do contido do informe sobre ENCE elaborado pola
Universidade de Vigo e o impulso dun proxecto industrial do sector forestal 140870

ı 38012 (11/POC-007036)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre o desenvolvemento da tarefa de seguridade nos centros de menores 140873

ı 38014 (11/POC-007037)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego para executar o proxecto de senda e mellora da seguridade
viaria nos treitos Fontenla-Combarro e Combarro-Chancelas 140875

ı 38016 (11/POC-007038)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre as medidas que prevé o Goberno galego para cumprir os obxectivos de reciclaxe de residuos
urbanos que marca a Unión Europea para 2025 140877

ı 38018 (11/POC-007039)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre a situación na que se atopan os puntos de encontro familiar 140880

ı 38019 (11/POC-007040)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da conservación do pazo de Lourizán, en Ponte-
vedra 140883
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ı 38020 (11/POC-007041)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da conservación do pazo de Lourizán, en Ponte-
vedra 140886

ı 38022 (11/POC-007042)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto do esclarecemento dos abusos sexuais a menores
por parte de membros da Igrexa católica 140889

ı 38024 (11/POC-007043)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as diferenzas na cobertura do servizo de hospitalización domiciliaria entre as distintas áreas
sanitarias 140892

ı 38026 (11/POC-007044)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre a implantación dos servizos de garda de vinte e catro horas nos partidos xudiciais da Coruña
e Vigo 140895

ı 38028 (11/POC-007045)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia respecto do incremento dos niños de velutina

140897
ı 38030 (11/POC-007046)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto de manter, no centro escolar Nosa Señora do
Carme, de Marín, as tres aulas de infantil 140900

ı 38032 (11/POC-007047)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre as actuacións que está a levar a cabo a Xunta de Galicia para buscar unha localización alter-
nativa para a empresa Ence e para que a manteña en Galicia 140903

ı 38034 (11/POC-007048)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da cobertura da praza vacante do Punto de Aten-
ción Continuada da Cañiza 140906
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ı 38035 (11/POC-007049)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre o cumprimento dos obxectivos da reciclaxe de biorresiduos impostos pola Unión Europea e
o Goberno de España para o ano 2023 140908

ı 38037 (11/POC-007050)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para repoñer as vacantes de persoal sanitario no Centro
de Saúde de Monteporreiro, en Pontevedra 140910

ı 38039 (11/POC-007051)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto do restablecemento da atención pediátrica diaria
e da cobertura das vacantes do persoal sanitario nos períodos de baixa ou vacacións no Centro de
Saúde de Mondariz, en Pontevedra 140913

ı 38041 (11/POC-007052)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre a previsión da Xunta de Galicia para ampliar a oferta educativa do Instituto de Educación Se-
cundaria Pedras Rubias, no concello de Salceda de Caselas 140915

ı 38043 (11/POC-007053)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre as medidas para avanzar cara á recuperación e á reciclaxe dos metais secundarios

140917
ı 38045 (11/POC-007054)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre os resultados do Plan de infraestruturas xudiciais 2010-2015 e previsións cara o futuro

140919
ı 38047 (11/POC-007055)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre o cumprimento do acordo plenario do 26 de marzo de 2008 respecto da aplicación do esta-
blecido na Lei 52/2007, do 26 de decembro, de memoria histórica 140921

ı 38049 (11/POC-007056)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre a vacinación antirrábica obrigatoria para animais domésticos 140924
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ı 38051 (11/POC-007057)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da oferta de estudos de ensinanza secundaria
obrigatoria e bacharelato no Instituto de Ensinanza Secundaria Frei Martín Sarmiento, de Ponteve-
dra 140927

ı 38053 (11/POC-007058)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre a valoración do Goberno galego respecto da sentenza do Tribunal Superior de Xustiza de Ga-
licia na que se anula o cesamento do xefe de servizo de Cardioloxía do Centro Hospitalario Univer-
sitario de Pontevedra e se condena o Servizo Galego de Saúde á súa readmisión e aboamento das
retribucións devindicadas durante este tempo 140929

ı 38055 (11/POC-007059)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre a implementación de medidas desde a Administración pública que garantan a protección e
o acceso á xustiza gratuíta das vítimas de violencia de xénero 140931

ı 38057 (11/POC-007060)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre a valoración do Goberno galego do grao de cumprimento do Plan de renovación do equipa-
mento en mobiliario da Administración de xustiza 2019-2021 e as previsións respecto da elabora-
ción dun novo plan 2022-2024 140934

ı 38059 (11/POC-007061)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da realización dun estudo sobre o tempo de atraso
dos informes do Imelga 140936

ı 38061 (11/POC-007062)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre a execución das obras de acondicionamento pendentes no antigo edificio dos xulgados da
Parda, en Pontevedra 140939

ı 38063 (11/POC-007063)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do traslado das dependencias do Instituto de
Medicina Legal de Galicia de Pontevedra e da ampliación do seu número  de profesionais

140941
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ı 38065 (11/POC-007064)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre a necesidade de someter a unha avaliación de impacto ambiental ordinaria o proxecto da
planta de transferencia de Sogama situada no concello de Arbo 140944

ı 38067 (11/POC-007065)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre a resolución das alegacións presentadas ao proxecto do parque eólico Campo das Rosas

140948
ı 38069 (11/POC-007066)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da dotación e formación do persoal da escola in-
fantil O Toxo, de Pontevedra 140951

ı 38071 (11/POC-007067)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre o grao de cumprimento pola Xunta de Galicia dos compromisos asinados no Pacto galego
contra a pobreza do ano 2010 e as previsións para a súa renovación 140954

ı 38073 (11/POC-007068)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre os motivos polos que non se levou a cabo a avaliación do IV Plan director de cooperación no
ano 2021 e as previsións de aprobar no 2022 o V Plan director de cooperación 140957

ı 38075 (11/POC-007069)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre o atraso nos compromisos de rexeneración e conservación da ría de Pontevedra e a súa con-
torna e as previsións respecto do informe sobre o proxecto de dragaxe do río Lérez 140959

ı 38077 (11/POC-007070)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre a demora na concesión de axudas aos concellos para a plantación da recollida separada de
biorresiduos, os criterios na distribución dos fondos estatais e as medidas previstas para dar cum-
primento aos prazos establecidos na lexislación estatal 140963

ı 38078 (11/POC-007071)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
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Sobre as razóns da Xunta de Galicia para dirixir a autoridade xudicial ás entidades sociais para a
realización dos informes sobre as medidas de apoio ás persoas con discapacidade no exercicio da
súa capacidade xurídica 140966

ı 38079 (11/POC-007072)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre as previsións temporais, cuantitativas e de regulación que fai a Xunta de Galicia de cara á
creación de unidades de coidados intermedios, así como sobre a determinación dunha planificación
estratéxica para a súa implantación 140969

ı 38080 (11/POC-007073)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre a inclusión pola Xunta de Galicia das achegas fornecidas polas entidades sociais no novo de-
creto en materia de dependencia 140972

ı 38081 (11/POC-007074)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre a dotación ao Centro de Saúde de Lalín do servizo de atención de pediatría en horario de
tarde 140974

ı 38082 (11/POC-007075)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre os problemas derivados do peche do consultorio médico de Vilaxoán 140978

ı 38083 (11/POC-007076)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre as razóns da Xunta de Galicia para non ter adoptado medidas de carácter social para minorar
os efectos da crise económica 140982

ı 38084 (11/POC-007077)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego para satisfacer as carencias na atención sanitaria e a falta
de facultativos para a veciñanza do Salnés 140985

ı 38087 (11/POC-007079)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Castro García, Daniel e 2 máis
Sobre a necesidade de que a Xunta leve a cabo un proxecto ambicioso de potenciación, promoción
e internacionalización do sector do videoxogo galego 140990
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ı 38089 (11/POC-007080)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e 2 máis
Sobre a supresión dunha mestra e dunha aula de educación infantil no CEIP Ramón Otero Pedraio
de A Laracha 140993

ı 38091 (11/POC-007081)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre a recuperación da casa de Rosalía de Castro na cidade da Coruña 140995

ı 38092 (11/POC-007082)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Aira Díaz, María del Carmen e 3 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto do xacemento arqueolóxico de Castillón, na pa-
rroquia de Ferreira de Pantón 140999
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1. Procedementos parlamentarios

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión

A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 3 de agosto de 2022, adoptou os seguintes acordos:

Admisión a trámite polo procedemento de urxencia, asignación a comisión e publicación

- 38095 (11/POC-007085)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 3 máis
Sobre a supresión da educación secundaria para adultos no IES Concepción Arenal, do concello de
Ferrol
Comisión 4ª, Educación e Cultura

Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

- 37913 (11/POC-006972)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis
Sobre as medidas que debe adoptar o Goberno galego tendentes a evitar o traslado do centro ope-
rativo de rede norte de Unión Fenosa Distribución a Madrid e calquera deslocalización por parte
da empresa
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 37923 (11/POC-006973)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Ortega Otero, Marina e Torrado Quintela, Julio
Sobre a cantidade de expedientes revisados dende o ano 2019 que resolvesen unha diminución
na porcentaxe de grao de discapacidade froito dunha valoración telefónica, así como, sobre as con-
sideracións do Goberno galego respecto das garantías na calidade das valoracións e a súa vontade
de retornar a modalidade presencial
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37925 (11/POC-006974)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 6 máis
Sobre o balance do Goberno galego sobre o nivel de execución do Plan anual de 2021 de coopera-
ción galega
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 37927 (11/POC-006975)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
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Pérez López, Noelia e 6 máis
Sobre a intervención en posibles situacións de desprotección de menores do instrumento deno-
minado Valora-Galicia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37931 (11/POC-006976)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 6 máis
Sobre o balance que fai a Xunta de Galicia do Bono Coidado desde a súa posta en marcha
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37933 (11/POC-006977)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 6 máis
sobre a tenencia por parte da Xunta de Galicia dos datos das solicitudes para o vindeiro curso coin-
cidindo coa posta en marcha da gratuidade das escolas infantís
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37935 (11/POC-006978)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 6 máis
Sobre o novo modelo de residencias en España que propón o Goberno central
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37937 (11/POC-006979)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 6 máis
Sobre o balance que fai a Consellería de Política Social do incremento das casas niño
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37939 (11/POC-006980)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 6 máis
Sobre o balance da Xunta de Galicia respecto das medidas destinadas á atención da infancia e ás
familias galegas
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37944 (11/POC-006981)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do déficit de prazas en centros de día
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37945 (11/POC-006982)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 2 máis
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Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da renovación do Centro de Saúde do Carballiño,
ou da construción dun novo, así como da dotación deste co persoal e servizos necesarios
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37946 (11/POC-006983)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Castro García, Daniel e 2 máis
Sobre as medidas necesarias para a mellora da sanidade pública da comarca da Mariña
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37947 (11/POC-006984)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre as medidas que debe impulsar a Xunta de Galicia respecto da elaboración do III Programa
Muller e Ciencia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37948 (11/POC-006985)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre a dotación dos servizos de emerxencias sanitarias nomeadamente nas comarcas de Lalín-
Deza, Barbanza, Bergantiños, Baixo Miño, Valdeorras, etc.
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37949 (11/POC-006986)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para garantir a atención sanitaria en Ponteareas
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37950 (11/POC-006987)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre as denuncias presentadas por varias mulleres por abuso sexual por parte dun médico cando
acudiron á súa consulta
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37951 (11/POC-006988)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a situación do Punto de Atención Continuada da Parda, en Pontevedra
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37952 (11/POC-006989)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
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Sobre as inspeccións realizadas nos centros para persoas con discapacidade
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37953 (11/POC-006990)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 4 máis
Sobre as medidas que debe tomar a Xunta de Galicia respecto da política de persoal do Hospital
Ribera Povisa, en Vigo
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37954 (11/POC-006991)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre a posta en marcha dunha estratexia para a atención integral á saúde sexual e reprodutiva
das mulleres
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37955 (11/POC-006992)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre o protocolo de acompañamento e visitas ás persoas ingresadas nun hospital do Servizo Ga-
lego de Saúde positivas en covid-19 e con doenzas graves
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37956 (11/POC-006993)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre a atención ás persoas maiores e a situación das vivendas comunitarias no concello de Mon-
terroso
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37957 (11/POC-006994)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre o acceso ao servizo de teleasistencia e os problemas que se están a producir na prestación
do servizo
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37958 (11/POC-006995)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis
Sobre a atención pediátrica especializada nos centros de saúde de Vilalba e Abadín
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37959 (11/POC-006996)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
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Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre a política da Xunta de Galicia en materia de acollemento de persoas refuxiadas e previsións
cara ao futuro
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37960 (11/POC-006997)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da reclamación do traspaso de competencias en
materia do ingreso mínimo vital
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37961 (11/POC-006998)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia respecto da xubilación anticipada e parcial do
persoal estatutario e funcionario dos servizos de saúde
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37962 (11/POC-006999)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre as medidas que hai que tomar para o recoñecemento do labor dos técnicos en coidados au-
xiliares de enfermaría
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37963 (11/POC-007000)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 3 máis
Sobre os dereitos de conciliación do persoal ao servizo da Administración pública
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37964 (11/POC-007001)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre o incremento do complemento autonómico ás pensións non contributivas e da renda de in-
clusión social de Galicia para enfrontar a crise xerada pola suba de prezos
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37965 (11/POC-007002)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da dotación á comarca do Barbanza dun servizo
permanente de ambulancia de soporte vital avanzado
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 37966 (11/POC-007003)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Albert, María e 2 máis
Sobre a falta de cobertura da zona especial de urxencias sanitarias da Veiga-O Bolo e as medidas
precisas para solucionala
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37967 (11/POC-007004)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia da alimentación das persoas usuarias das resi-
dencias de maiores en Galicia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37968 (11/POC-007005)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre a estratexia da Xunta de Galicia para a atención integral á saúde sexual e reprodutiva das
mulleres
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37969 (11/POC-007006)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Albert, María e 3 máis
Sobre a eliminación dunha praza de médico de atención primaria e unha consulta de enfermaría
no centro de saúde da Rúa
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37970 (11/POC-007007)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre o cumprimento do acordo parlamentario de garantir a comunicación das persoas xordas na
asistencia sanitaria pública a través de intérpretes de lingua de signos
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37971 (11/POC-007008)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego para reducir as listaxes e os tempos de agarda
para a avaliación da discapacidade
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37972 (11/POC-007009)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e Rodil Fernández, Olalla
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Sobre as previsións da Xunta de Galicia de aumentar o persoal do centro de saúde de Novo Mesoiro
na Coruña
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37973 (11/POC-007010)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e Pérez López, Daniel
Sobre as condicións laborais e salariais das traballadoras do servizo de axuda no fogar
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37974 (11/POC-007011)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e Rodil Fernández, Olalla
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da licitación do servizo da Escola Infantil da Guarda
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37975 (11/POC-007012)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Castro García, Daniel e 2 máis
Sobre a cobertura de xeito continuo da praza do facultativo do centro de saúde de Ourol
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37976 (11/POC-007013)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 3 máis
Sobre a situación da sanidade pública no Rosal, a dotación dunha ambulancia medicalizada e a co-
bertura das baixas e ausencias do persoal necesario no Baixo Miño
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37977 (11/POC-007014)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia ante a falta de profesionais de atención primaria
no Servizo Galego de Saúde
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37978 (11/POC-007015)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Aira Díaz, María del Carmen e Prado Cores, María Montserrat
Sobre as previsións da Consellería de Sanidade para garantir a calidade asistencial da atención pri-
maria no Centro de Saúde do Cádavo, no concello de Baleira
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37979 (11/POC-007016)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Carreira Pazos, Iria e 2 máis
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Sobre a situación das listas de espera na sanidade pública galega
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37980 (11/POC-007017)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 3 máis
Sobre a avaliación por parte do Goberno galego da repercusión do peche de camas, diminución de
quirófanos, probas diagnósticas e consultas nas listas de espera da Área Sanitaria de Pontevedra e
O Salnés
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37981 (11/POC-007018)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre a Rede galega de atención temperá e as medidas previstas pola Xunta de Galicia para garantir
a debida atención das nenas e nenos con trastornos de desenvolvemento
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37982 (11/POC-007019)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Albert, María e 3 máis
Sobre as enfermidades profesionais na industria da pedra e do mármore
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37983 (11/POC-007020)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Ríos Santomé, Paulo e 2 máis
Sobre a valoración da situación actual e as previsións do Goberno galego en materia de fomento
da participación e do asociacionismo xuvenil en Galicia, así como da inactividade do Consello Asesor
e Consultivo de Xuventude de Galicia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37984 (11/POC-007021)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Ríos Santomé, Paulo e 2 máis
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia dos últimos datos relativos á saúde mental da moci-
dade galega
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37985 (11/POC-007022)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre as actuacións previstas por parte da Xunta de Galicia para garantir a asistencia pediátrica en
atención primaria
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 37986 (11/POC-007023)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para evitar o uso delituoso das tec-
noloxías da información e a ciberdelincuencia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 37988 (11/POC-007024)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre o informe do Consello de Contas respecto da contratación de persoal da Xunta e das entida-
des dependentes descentralizadas
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 37990 (11/POC-007025)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego de modificar as paradas do autobús do transporte escolar
na estrada N-120 ao seu por Xinzo, Areas e Arnoso, no concello de Ponteareas, para mellorar a se-
guridade viaria dos escolares
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 37992 (11/POC-007026)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre a mellora dos servizos sanitarios no concello de Ponteareas e na comarca
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 37994 (11/POC-007027)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 4 máis
Sobre o Complexo Medioambiental de Tratamento de Residuos Sólidos Urbanos de Lousame
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 37996 (11/POC-007028)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre o acondicionamento da nova senda, situada na PO-225, ao seu paso polo núcleo de San Cae-
tano, na parroquia de Alba, no concello de Pontevedra
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 37998 (11/POC-007029)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre a mellora da seguridade viaria na estrada PO-224, na parroquia de Alba, no concello de Pon-
tevedra, á altura da ponte ferroviaria de San Caetano e na súa conexión coa N-550
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos
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- 38000 (11/POC-007030)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as competencias da Xunta de Galicia en relación coa Unidade de Atención á Drogodepen-
dencia de Pontevedra
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 38002 (11/POC-007031)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as deficiencias no Centro de Educación Primaria Altamira, de Salceda de Caselas, e a creación
dun novo centro escolar
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 38004 (11/POC-007032)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre a situación da empresa ENCE e a industria pasteira en Galicia
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 38006 (11/POC-007033)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 4 máis
Sobre o modelo de xestión do aparcadoiro do Hospital Gran Montecelo, en Pontevedra
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 38008 (11/POC-007034)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre os futuros usos do Hospital Provincial de Pontevedra
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 38010 (11/POC-007035)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do contido do informe sobre ENCE elaborado pola
Universidade de Vigo e o impulso dun proxecto industrial do sector forestal
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 38012 (11/POC-007036)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre o desenvolvemento da tarefa de seguridade nos centros de menores
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 38014 (11/POC-007037)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
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Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego para executar o proxecto de senda e mellora da seguridade
viaria nos treitos Fontenla-Combarro e Combarro-Chancelas
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 38016 (11/POC-007038)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre as medidas que prevé o Goberno galego para cumprir os obxectivos de reciclaxe de residuos
urbanos que marca a Unión Europea para 2025
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 38018 (11/POC-007039)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre a situación na que se atopan os puntos de encontro familiar
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 38019 (11/POC-007040)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da conservación do pazo de Lourizán, en Ponte-
vedra
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 38020 (11/POC-007041)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da conservación do pazo de Lourizán, en Ponte-
vedra
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 38022 (11/POC-007042)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto do esclarecemento dos abusos sexuais a menores
por parte de membros da Igrexa católica
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 38024 (11/POC-007043)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as diferenzas na cobertura do servizo de hospitalización domiciliaria entre as distintas áreas
sanitarias
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 38026 (11/POC-007044)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre a implantación dos servizos de garda de vinte e catro horas nos partidos xudiciais da Coruña
e Vigo
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 38028 (11/POC-007045)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia respecto do incremento dos niños de velutina
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 38030 (11/POC-007046)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto de manter, no centro escolar Nosa Señora do
Carme, de Marín, as tres aulas de infantil
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 38032 (11/POC-007047)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre as actuacións que está a levar a cabo a Xunta de Galicia para buscar unha localización alter-
nativa para a empresa Ence e para que a manteña en Galicia
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 38034 (11/POC-007048)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da cobertura da praza vacante do Punto de Aten-
ción Continuada da Cañiza
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 38035 (11/POC-007049)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre o cumprimento dos obxectivos da reciclaxe de biorresiduos impostos pola Unión Europea e
o Goberno de España para o ano 2023
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 38037 (11/POC-007050)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para repoñer as vacantes de persoal sanitario no Centro
de Saúde de Monteporreiro, en Pontevedra
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 38039 (11/POC-007051)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto do restablecemento da atención pediátrica diaria
e da cobertura das vacantes do persoal sanitario nos períodos de baixa ou vacacións no Centro de
Saúde de Mondariz, en Pontevedra
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 38041 (11/POC-007052)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre a previsión da Xunta de Galicia para ampliar a oferta educativa do Instituto de Educación Se-
cundaria Pedras Rubias, no concello de Salceda de Caselas
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 38043 (11/POC-007053)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre as medidas para avanzar cara á recuperación e á reciclaxe dos metais secundarios
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 38045 (11/POC-007054)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre os resultados do Plan de infraestruturas xudiciais 2010-2015 e previsións cara o futuro
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 38047 (11/POC-007055)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre o cumprimento do acordo plenario do 26 de marzo de 2008 respecto da aplicación do esta-
blecido na Lei 52/2007, do 26 de decembro, de memoria histórica
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 38049 (11/POC-007056)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre a vacinación antirrábica obrigatoria para animais domésticos
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 38051 (11/POC-007057)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da oferta de estudos de ensinanza secundaria obri-
gatoria e bacharelato no Instituto de Ensinanza Secundaria Frei Martín Sarmiento, de Pontevedra
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior
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- 38053 (11/POC-007058)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre a valoración do Goberno galego respecto da sentenza do Tribunal Superior de Xustiza de Ga-
licia na que se anula o cesamento do xefe de servizo de Cardioloxía do Centro Hospitalario Univer-
sitario de Pontevedra e se condena o Servizo Galego de Saúde á súa readmisión e aboamento das
retribucións devindicadas durante este tempo
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 38055 (11/POC-007059)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre a implementación de medidas desde a Administración pública que garantan a protección e
o acceso á xustiza gratuíta das vítimas de violencia de xénero
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 38057 (11/POC-007060)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre a valoración do Goberno galego do grao de cumprimento do Plan de renovación do equipa-
mento en mobiliario da Administración de xustiza 2019-2021 e as previsións respecto da elabora-
ción dun novo plan 2022-2024
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 38059 (11/POC-007061)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da realización dun estudo sobre o tempo de atraso
dos informes do Imelga
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 38061 (11/POC-007062)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre a execución das obras de acondicionamento pendentes no antigo edificio dos xulgados da
Parda, en Pontevedra
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 38063 (11/POC-007063)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do traslado das dependencias do Instituto de Me-
dicina Legal de Galicia de Pontevedra e da ampliación do seu número  de profesionais
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 38065 (11/POC-007064)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
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Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre a necesidade de someter a unha avaliación de impacto ambiental ordinaria o proxecto da
planta de transferencia de Sogama situada no concello de Arbo
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 38067 (11/POC-007065)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre a resolución das alegacións presentadas ao proxecto do parque eólico Campo das Rosas
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 38069 (11/POC-007066)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da dotación e formación do persoal da escola in-
fantil O Toxo, de Pontevedra
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 38071 (11/POC-007067)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre o grao de cumprimento pola Xunta de Galicia dos compromisos asinados no Pacto galego
contra a pobreza do ano 2010 e as previsións para a súa renovación
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 38073 (11/POC-007068)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre os motivos polos que non se levou a cabo a avaliación do IV Plan director de cooperación no
ano 2021 e as previsións de aprobar no 2022 o V Plan director de cooperación
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 38075 (11/POC-007069)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre o atraso nos compromisos de rexeneración e conservación da ría de Pontevedra e a súa con-
torna e as previsións respecto do informe sobre o proxecto de dragaxe do río Lérez
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 38077 (11/POC-007070)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo
Sobre a demora na concesión de axudas aos concellos para a plantación da recollida separada de
biorresiduos, os criterios na distribución dos fondos estatais e as medidas previstas para dar cum-
primento aos prazos establecidos na lexislación estatal
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos
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- 38078 (11/POC-007071)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre as razóns da Xunta de Galicia para dirixir a autoridade xudicial ás entidades sociais para a
realización dos informes sobre as medidas de apoio ás persoas con discapacidade no exercicio da
súa capacidade xurídica
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 38079 (11/POC-007072)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre as previsións temporais, cuantitativas e de regulación que fai a Xunta de Galicia de cara á
creación de unidades de coidados intermedios, así como sobre a determinación dunha planificación
estratéxica para a súa implantación
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 38080 (11/POC-007073)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre a inclusión pola Xunta de Galicia das achegas fornecidas polas entidades sociais no novo de-
creto en materia de dependencia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 38081 (11/POC-007074)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre a dotación ao Centro de Saúde de Lalín do servizo de atención de pediatría en horario de
tarde
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 38082 (11/POC-007075)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
Sobre os problemas derivados do peche do consultorio médico de Vilaxoán
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 38083 (11/POC-007076)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre as razóns da Xunta de Galicia para non ter adoptado medidas de carácter social para minorar
os efectos da crise económica
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 38084 (11/POC-007077)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis
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Sobre as previsións do Goberno galego para satisfacer as carencias na atención sanitaria e a falta
de facultativos para a veciñanza do Salnés
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 38087 (11/POC-007079)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Castro García, Daniel e 2 máis
Sobre a necesidade de que a Xunta leve a cabo un proxecto ambicioso de potenciación, promoción
e internacionalización do sector do videoxogo galego
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 38089 (11/POC-007080)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e 2 máis
Sobre a supresión dunha mestra e dunha aula de educación infantil no CEIP Ramón Otero Pedraio
de A Laracha
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 38091 (11/POC-007081)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre a recuperación da casa de Rosalía de Castro na cidade da Coruña
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 38092 (11/POC-007082)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Aira Díaz, María del Carmen e 3 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto do xacemento arqueolóxico de Castillón, na pa-
rroquia de Ferreira de Pantón
Comisión 4ª, Educación e Cultura

Santiago de Compostela, 3 de agosto de 2022
Miguel Ángel Santalices Vieira
Presidente
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Daniel Castro García, Mercedes Queixas Zas e 

Manuel Lourenzo Sobral, deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto nos artigos 152 e 98 do 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 4ª polo trámite de urxencia, sobre a supresión da ESA no IES Concepción 

Arenal do concello de Ferrol. 

 

XUSTIFICACIÓN DA URXENCIA 

A urxencia vén motivada pola contestación social diante da decisión da 

Consellaría de eliminar unha oferta formativa que ven impartíndose desde hai 50 anos 

na cidade. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No transcurso de esta semana, e xa unha vez iniciado o curso, a Consellaría de 

Educación ven de comunicar o “traslado” da educación secundaria para adultos (ESA) 

que ven impartíndose no IES Concepción Arenal á EPAU de Caranza. 

Esta decisión contravén a normativa de aplicación, que fixa en 15 as persoas 

matriculadas necesarias para impartir esa modalidade de ensino, existindo no momento 

no que se comunica a decisión un número amplamente superior, que ademais, 

historicamente, medra unha vez avanza o curso. 
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Esta modalidade de ensino, coñecida en Ferrol como “o nocturno”, leva 

impartíndose no centro Concepción Arenal desde hai 50 anos, sendo sempre moi 

demandada. 

A decisión do traslado en realidade significa a supresión da modalidade, porque 

ademais de cambiar o centro de ensino, elimina o horario de 18h a 22h. 

O traslado de centro xa supón un prexuízo en si mesmo, xa que o Concepción 

Arenal está cabo da Estación de autobuses, o que facilita a matricula de moitas persoas 

de diferentes lugares da comarca. 

A supresión do horario “nocturno” implica a retirada dun servizo moi específico 

e amplamente demandado por colectivos de persoas que teñen que compatibilizar 

traballo e/ou obrigas familiares cos estudos. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª polo trámite de urxencia: 

1. Que consideracións tivo en conta a Consellaría de educación para tomar a 

decisión de trasladar a ESA do Concello de Ferrol? 

2. Considera a Xunta de Galiza que o centro de Caranza está mellor comunicado 

que o Concepción Arenal e polo tanto facilitará as matriculacións? Non é a situación un 

criterio importante á hora de situar un centro de ensino? Non será un problema engadido 

para as persoas das zonas rurais da comarca de Ferrol? 

3. Que valoración fai a Xunta de Galiza do horario nocturno como oferta para as 

persoas que non poden asistir en outro horario? Non é discriminatorio que as persoas 

con obrigas laborais e/ou familiares carezan de oferta formativa oficial e regulada? 
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4. Como é posíbel que unha decisión coma esta se tome unha vez iniciado o 

curso? Non representa un desprezo do traballo realizado polo equipo directivo previo ao 

inicio de curso para organizar horarios, espazos e equipos? 

5. Como cre a Xunta que afectará esta decisión ás persoas que estaban 

matriculadas? Como podería evitar os prexuízos causados? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García  

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 26/07/2022 13:34:10 

 

Daniel Castro García  na data 26/07/2022 13:34:14 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 26/07/2022 13:34:24 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 26/07/2022 13:34:33 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández, Martín Seco García e Leticia Gallego Sanromán, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

6ª. 

 

A empresa Fenosa, creada en 1943 na Coruña polo empresario Barrié de la Maza, 

está perdendo aceleradamente a súa conexión coa Coruña e con Galicia. Dos  

varios centos de persoas que traballaban na Coruña hai unha década, non queda 

practicamente persoal tras o desmantelamento progresivo dos centros de traballo. 

 

A comezos de 2021 Naturgy acordou o peche do Centro de operación de rede 

norte, que daba servizo a Galicia e Castilla e León, radicado na Coruña, e o seu 

traslado a Madrid. Isto implicou a perda de 28 postos de traballo máis. A COR 

xestionaba as liñas eléctricas de Galicia e parte de León, coordinando, por 

exemplo, a resposta ante os apagamentos, tan frecuentes na nosa comunidade en 

determinadas condicións meteorolóxicas. 

 

No Boletín Oficial do Parlamento de Galicia do 4 de marzo de 2021 consta a 

aprobación por unanimidade da proposición non de lei con número de rexistro 

10110, presentada polo Grupo Socialista, nos seguintes termos: 

 

«O Parlamento de Galicia insta o Goberno galego a que, en uso das súas 

competencias, sinaladamente as de política económica e industrial: a) Adopte 

todas as medidas ao seu alcance para evitar o traslado do centro operativo de rede 

norte de Unión Fenosa Distribución a Madrid e calquera deslocalización máis por 

parte da empresa. b) Obrigue a empresa, como primeiro subministrador eléctrico 

de Galicia, a garantir a calidade da súa subministración eléctrica en toda a 

Comunidade.» 

 

A pesar dese acordo unánime, nada fixo a Xunta e foi pechado o centro operativo 

da Coruña.  

 

Algo máis dun ano despois, Naturgy vén de comunicar que trasladará a 

Colombia, a partir de setembro, o 80 % da atención telefónica de Unión Fenosa 

Distribución (UFD), a distribuidora de electricidade da compañía. Isto suporá a 

perda de máis dun centenar de postos de traballo, ademais de levar a atención 

telefónica a un país que non conta coa lexislación de protección de datos vixente 

en Europa. 
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O servizo de atención ao cliente de UFD –que non conta con oficinas físicas- 

préstase desde a Coruña desde hai máis de 25 anos exclusivamente a través de 

atención telefónica, que inclúe a atención ao cliente nas zonas de distribución de 

Fenosa (Galicia, Castela, Madrid…) sobre avarías, reclamacións, cortes e 

reenganches, consultas das oficinas comercializadoras e atención comercial. Nel 

chegaron a traballar máis de 500 persoas. 

 

Unión Fenosa Distribución  dá servizo a case dous millóns de puntos de 

subministro en Galicia, sendo a principal distribuidora de electricidade, 

xestionando aproximadamente 50.000 kms de tendidos eléctricos de baixa e 

media tensión. 

 

Todo o anterior implica a perda total de galeguidade da empresa en primeiro 

lugar e en segundo lugar, como consecuencia do primeiro, a perda dos postos de 

traballo da que foi unha gran empresa con sede na Coruña. 

 

Por iso, os deputados e a deputada que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Vai adoptar o Goberno galego dentro das súas competencias algún tipo de 

medida para evitar a deslocalización do servizo de atención telefónica de Unión 

Fenosa Distribución, primeira distribuidora eléctrica de Galicia? 

 

2ª) Levou a cabo o Goberno galego algún tipo de actuación para evitar o traslado 

a Madrid do centro operativo de Naturgy radicado na Coruña e que prestaba 

servizo a toda Galicia tal e como acordou por unanimidade o parlamento en 

marzo de 2021?  

 

3ª) Como valora o Goberno galego a perda de calquera vestixio de galeguidade 

da antiga empresa coruñesa Fenosa e a perda de postos de traballo asociada a ela?  

 

4ª) Levou a cabo algunha actuación o Goberno galego nos últimos 10 anos para 

evitar esa perda de galeguidade e postos de traballo? 

 

Pazo do Parlamento, 22 de xullo de 2022 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 13:55:51 
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Martín Seco García  na data 22/07/2022 13:56:07 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 22/07/2022 13:56:24 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-y

H
vy

r1
Ty

j-9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

140671

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-q

qI
xB

U
S

0P
-7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-yHvyr1Tyj-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-qqIxBUS0P-7


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Marina Ortega Otero e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A solicitude de recoñecemento do grao de discapacidade é a fórmula precisa para 

obter o certificado do grao de discapacidade que acredita a discapacidade das 

persoas no noso país. As pautas de valoración, segundo a propia administración 

competente, fundaméntanse sobre todo nos efectos para a capacidade de realizar 

as actividades básicas da vida diaria. 

 

Este recoñecemento efectúase a través dos EVO (Equipos de Valoración e 

Orientación) dependente da Consellería de Política Social. 

 

O feito de alcanzar un 33 % condiciona o acceso a unha serie de beneficios 

fiscais, laborais, económicos, educativos ou sociais.  

 

Os EVO son equipos multidisciplinares formados por persoal médico, do ámbito 

da psicoloxía e do traballo social, que executan actuacións específicas á 

valoración e cualificación da discapacidade, así como da orientación para a 

habilitación, rehabilitación e medidas destinadas a favorecer ás persoas con 

discapacidade. 

 

O Goberno galego iniciou coa escusa da pandemia motivada pola Covid, 

valoracións telemáticas para valorar o grao de discapacidade dende o inicio da 

pandemia no ano 2020, asegurando que era unha cuestión puntual, sen embargo 

na actualidade temos constancia de casos. Sería fundamental coñecer o cómputo 

global dos casos valorados de xeito telemático. Dada a casuística a tratar, dende o 

grupo parlamentario socialista instamos ao goberno galego nese intre mediante 

diversas iniciativas parlamentaria para que de xeito inmediato e con tódalas 

precaucións e cumprindo a normativa sanitaria, retomasen as valoracións 

presenciais por parte dos EVO.  É evidente que a valoración dunha cuestión que 

determinará certos dereitos ás persoas con discapacidade, tense que dar de xeito 

presencial con todas as garantías que optimicen a calidade da mesma, polo que 

dende o grupo socialista consideramos un erro grave o feito de que o goberno 

galego efectúe valoracións de discapacidade ou dependencia de xeito telemático. 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

É fundamental resarcir esta cuestión, de xeito que dende a Consellería de Política 

Social elaboren un informe no que se detalle o número de expedientes que 

recibiron valoración telemática e a variabilidade da porcentaxe tras a resolución 

derivada de dita valoración ou revisión dende 2020 ata a actualidade. E promovan 

de oficio unha revisión presencial para todos os casos afectados polas valoracións 

ou revisións telemáticas. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cantos expedientes revisados nos anos 2020, 2021 e 2022 resolveron unha 

diminución na porcentaxe de grao de discapacidade? E no ano 2019? 

2. Cantos expedientes recibiron en 2020, 2021 e 2022 resolución de grao de 

discapacidade ou revisión froito dunha valoración telefónica? 

3. Considera o Goberno que a calidade ou optimización das valoracións de 

grao de discapacidade se garanten na totalidade de casos valorados? 

4. Teñen pensado resolver a situación e retomar todas as valoracións 

presenciais? 

 

 

Pazo do Parlamento, 22 de xullo do 2022 

 

Asdo.: Marina Ortega Otero 

   Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Marina Ortega Otero  na data 22/07/2022 10:06:33 

 
Julio Torrado Quintela  na data 22/07/2022 10:06:44 
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gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

Á Mesa do Parlamento 
 
José Alberto Pazos Couñago, Paula Prado del Rio, José Manuel Rey Varela, María 
Sol Díaz Mouteira, Ana Belén García Vidal, Noelia Pérez López e María Felisa 
Rodríguez Carrera deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
 
A Lei 10/2021, do 9 de marzo, reguladora da acción exterior e da cooperación para o 
desenvolvemento de Galicia establece que a cooperación galega para o 
desenvolvemento articularase a través de plans directores cuadrienais e de plans 
anuais. 
 
IV Plan Director da Cooperación Galega 2018-2021 é o documento de planificación 
estratéxica e nel establécense os obxectivos e prioridades de actuación da cooperación 
galega para eses anos. O IV Plan Director foi aprobado pola Comisión 1ª do 
Parlamento de Galicia o 22 de xuño de 2018, tras recibir o informe favorable do 
Consello Galego de Cooperación e do Consello da Xunta de Galicia. 
 
Polo que respecta aos plan anuais, o Consello da Xunta de Galicia aprobou o 11 de 
febreiro de 2021 o Plan Anual 2021 da Cooperación Galega para o Desenvolvemento, 
tras ter recibido o informe favorable do Consello Galego de Cooperación para o 
Desenvolvemento (Congacode) na súa reunión do 27 de xaneiro. 
 
Asemade, o director xeral de Relacións Exteriores e coa Uninón Europea da Xunta de 
Galicia, Jesús Gamallo, compareceu o 7 de abril de 2021 ante a Comisión 1ª do 
Parlamento de Galicia para explicar as principais características e previsións do Plan 
anual 2021 da Cooperación Galega 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta: 
 

1. Que balance fai o goberno sobre o nivel de execución do Plan anual 
Cooperación Galega? 
 

 
Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2022 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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José Alberto Pazos Couñago  na data 22/07/2022 16:36:53 

 
Paula Prado del Río na data 22/07/2022 16:37:11 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Noelia Pérez López, José Alberto Pazos Couñago, María Corina Porro Martínez, 
María Encarnación Amigo Díaz, Rosalía López Sánchez, Marta María Rodríguez-
Vispo Rodríguez e María Elena Suárez Sarmiento deputados do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e 
Emprego 
 
 
A Consellería de Política Social e Xuventude vén de crear unha guía que permite 
detectar e valorar, a través de criterios obxectivos, posibles situacións de desprotección 
de menores. O instrumento, denominado Valora-Galicia, está dirixido aos profesionais 
dos servizos sociais da Xunta de Galicia especializados neste eido.  
 
O obxectivo desta iniciativa é dotarlles dunha ferramenta que lles facilite a investigación 
e a avaliación das situacións de desprotección que afectan a nenos, nenas e 
adolescentes a través da achega de criterios técnicos para a valoración da gravidade 
destas situacións e as correspondentes tomas de decisión.  
 
Coa implementación do instrumento Valora-Galicia na Comunidade, o Goberno galego 
busca mellorar e axilizar a intervención nestas situacións, xa que a utilización dos 
mesmos criterios e categorías de malos tratos vai permitir un coñecemento máis 
profundo deste fenómeno e unha abordaxe máis homoxénea.  
 
Ao igual ca outros instrumentos técnicos existentes, Valora-Galicia está deseñada para 
o seu uso por parte de profesionais capacitados, como orientación, fundamento e apoio 
ao xuízo profesional, nunca como substituto deste. 
. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta: 
 

1. En que vai a mellorar e axilizar a intervención en posibles situacións de 
desprotección de menores o instrumento denominado Valora-Galicia? 
 

 
Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2022 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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José Alberto Pazos Couñago  na data 22/07/2022 16:52:35 
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Á Mesa do Parlamento 
 
José Alberto Pazos Couñago, María Corina Porro Martínez, Noelia Pérez López, 
María Encarnación Amigo Díaz, Rosalía López Sánchez, Marta María Rodríguez-
Vispo Rodríguez e María Elena Suárez Sarmiento deputados do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e 
Emprego 
 
 
A Xunta de Galicia ven de abrir o prazo para solicitar o Bono Coidado que axudou o 
pasado ano a preto de 900 familias en materia de conciliación. O Diario Oficial de 
Galicia publicou o pasado 8 de xullo a convocatoria desta axuda que permite o pago de 
servizos de conciliación para períodos de vacacións como son campamentos de verán, 
ludotecas ou espazos infantís similares ou para a contratación dun servizo en casos 
excepcionais por enfermidade do neno ou do coidador. 
 
O ano pasado este programa engadiu como novidade o uso desta axuda para sufragar 
servizos de conciliación para períodos de vacacións como son os campamentos de 
verán, as ludotecas ou espazos infantís similares. Isto permitiu duplicar o número de 
beneficiarios con respecto ao ano 2019, antes da pandemia, cando esta axuda 
chegaba a 400 persoas. Este bono poderá solicitarse tamén para a contratación dun 
servizo de conciliación no caso dunha enfermidade do neno ou do coidador habitual.  
 
 A Xunta investirá nesta axuda máis de 550.000 euros e con ela poderanse sufragar 
servizos empregados desde o 1 de xaneiro do ano 2022 ata o propio mes de setembro. 
A axuda consiste nunha achega que pode acadar o 100% do custe do servizo.  
 
A contía máxima da axuda será de 500 euros por unidade familiar no caso da 
contratación dunha persoa empregada do fogar ou de servizos de atención á infancia a 
domicilio; ou de 200 euros por cada neno no caso de asistencia a servizos de 
conciliación. 
 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta: 
 

 Cal é o balance que fai a Xunta de Galicia do Bono Coidado desde a súa posta 
en marcha? 

 
Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2022 
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Á Mesa do Parlamento 
 
José Alberto Pazos Couñago, María Corina Porro Martínez, Noelia Pérez López, 
María Encarnación Amigo Díaz, Rosalía López Sánchez, Marta María Rodríguez-
Vispo Rodríguez e María Elena Suárez Sarmiento deputados do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e 
Emprego 
 
A Xunta destinará no ano 2023 máis de 50 millóns de euros ao programa de gratuidade 
en todas as escolas infantís de Galicia  para que as familias accedan a máis de 30.000 
prazas de 0 a 3 anos sen pagar un euro pola atención educativa dos seus fillos, vaian a 
un centro da rede pública autonómica, a un de iniciativa social a un privado ou a un 
municipal.  
 
En relación á implantación desta medida nas escolas infantís que dependen dos 
concellos, o Executivo autonómico vai asumir a contía correspondente á atención 
educativa que ata agora pagaban as familias por acudir a unha escola infantil de 
titularidade municipal. Este financiamento farase a través dunha orde de subvencións 
en concorrencia non competitiva, polo que todos os Concellos que cumpran os 
requisitos terán garantida a achega económica. Con este mecanismo de financiamento 
se poderán facer anticipos, o que garante a liquidez ás Corporacións locais, e se fará 
por cursos, para unha mellor planificación da xestión dos centros. 
 
O pasado mes de marzo xa se lle avanzou á Federación Galega de Municipios e 
Provincias (Fegamp) o sistema de financiamento para as escolas infantís municipais, e 
que, posteriormente, se lles mandou aos Concellos un documento con algunhas das 
dúbidas respecto da gratuidade que foron trasladando á Xunta. Está previsto que a 
orde de axudas saia publicada no Diario Oficial de Galicia (DOG) nos vindeiros días, 
toda vez que xa ten o visto e prace do Consello da Xunta. 
 
A Asociación Galega de Escolas Infantís sinalaba recentemente que teñen detectado 
un incremento de demanda e matrícula. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta: 
 

1. Ten a Xunta de Galicia datos das solicitudes para o vindeiro curso coincidindo 
coa posta en marcha da gratuidade das escolas infantís? 

 
Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2022 
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Á Mesa do Parlamento 
 
José Alberto Pazos Couñago, María Corina Porro Martínez, Noelia Pérez López, 
María Encarnación Amigo Díaz, Rosalía López Sánchez, Marta María Rodríguez-
Vispo Rodríguez e María Elena Suárez Sarmiento deputados do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e 
Emprego 
 
 
O pasado 2 de febreiro o Ministerio de Derechos Sociales dou a coñecer, a través dos 
medios de comunicación,  o borrador de traballo do novo modelo de residencias que 
plantea o Goberno central e que a Xunta de Galicia descoñecía a pesares de ser as 
comunidades autónomas as que teñen a competencia sobre este asunto.  
 
Este documento de traballo contén algunhas cuestións que desde o Grupo 
Parlamentario Popular consideramos  preocupantes. Por exemplo, obrigaría a unha 
redución importante do número de prazas e a encarecer moito o acceso a unha 
residencia. 
 
Nun primeiro momento a proposta do Ministerio era limitar a 50 o número de prazas por 
residencia pero nunha segunda proposta mudou o límite a 90 prazas por residencia. 
Por outra banda, a proposta non está acompañada dunha planificación económica e a 
sensación é que se quere acelerar todo o proceso sen analizalo en profundidade coas 
asociacións, plataformas de familiares, sociedades científicas e comunidades 
autónomas.  
 
Calquera reforma do modelo de residencias ten que ten en conta dous factores: que o 
servizo sexa da máxima calidade, pero tamén que estea accesible para todas as 
persoas que o necesiten, sexa cal sexa o seu nivel económico ou lugar de residencia. 
O novo modelo de residencias presentado pola Xunta de Galicia o pasado mes de 
decembro cumpre ambos os dous requisitos. 
 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta: 
 

1. Como se valora desde a Xunta de Galicia a proposta do Goberno central sobre o 
novo modelo de residencias en España? 

 
Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2022 
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Á Mesa do Parlamento 
 
José Alberto Pazos Couñago, María Corina Porro Martínez, Noelia Pérez López, 
María Encarnación Amigo Díaz, Rosalía López Sánchez, Marta María Rodríguez-
Vispo Rodríguez e María Elena Suárez Sarmiento deputados do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e 
Emprego 
 
 
A conselleira de Política Social e Xuventude lembrou que hai seis anos que se 
concederon as primeiras axudas para a posta en marcha deste servizo de atención á 
infancia no rural, e na actualidade xa son 89 as casas niño en funcionamento.  
 
O Diario Oficial de Galicia publicou o pasado mes de xuño a resolución dunha nova 
orde de casas niño que permite abrir 6 novos centros por toda a Comunidade.  
 
Deste xeito, chegaremos ás 95 casas niño repartidas por toda a xeografía galega que 
poñen á disposición das familias galegas 475 prazas para os seus fillos de 0 a 3 anos 
 
A conselleira de Política Social e Xuventude destacou que estes centros ofrecen unha 
atención profesional para as nenas e nenos de 0 a 3 anos, permiten que os seus pais 
poidan compaxinar a vida laboral e persoal, fomentan a creación de emprego nas 
zonas rurais e mesmo lle dan unha nova vida a vellos establecementos dos municipios 
rurais.  
 
Esta convocatoria permite incrementar nun 10% a axuda anual para as casas niño, de 
xeito que as súas promotoras recibirán 2000 euros máis ao ano. Este aumento da 
achega autonómica busca dar resposta á suba dos gastos de luz ou seguros aos que 
tiveron que facer fronte as responsables destes centros nos últimos tempos.  
 
Outra das novidades é que cando cumpran os seis anos en funcionamento as casas 
niño reciben unha axuda adicional de 500 euros para ir renovando o seu equipamento. 
 
Para garantir este servizo de conciliación no rural, financiado con fondos propios na 
súa totalidade, o Goberno galego investirá máis dun millón de euros, dos que 180.000 
se destinarán a financiar as obras de acondicionamento dos locais que acollerán estes 
centros, cun máximo de 15.000 euros por cada un; e outros 860.000 euros a sufragar 
os gastos de funcionamento, o que supón unha achega de 21.560 euros para cada 
promotora ou promotor deste recurso. 
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Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta: 
 

1. Que balance fai a consellería de Política Social e Xuventude do incremento do 
número de casas niño como medida de conciliación para as familias galegas? 

 
Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2022 
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Á Mesa do Parlamento 
 
José Alberto Pazos Couñago, María Corina Porro Martínez, Noelia Pérez López, 
María Encarnación Amigo Díaz, Rosalía López Sánchez, Marta María Rodríguez-
Vispo Rodríguez e María Elena Suárez Sarmiento deputados do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e 
Emprego 
 
 
O Proxecto de orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2022 contempla un 
investimento en Política Social e Xuventude de máis de 927 millóns de euros, o que 
supón o dobre que no ano 2009.  
 
Este incremento orzamentario permitirá dar máis certezas ás familias galegas no 
momento que máis as necesitan. Neste sentido, Galicia se converteu nunha referencia 
a nivel nacional na atención á infancia con medidas como a gratuidade para segundos 
fillos e sucesivos, aplicada desde abril do ano 2020, ou as incluídas na Lei de impulso 
demográfica, aprobada o pasado mes de febreiro. A aposta da Xunta en materia de 
Familia, Infancia e Dinamización Demográfica elevará o investimento para o ano 2022 
neste eido a máis de 168 millóns de euros.  
 
Este incremento orzamentario permitirá blindar medidas como a Tarxeta Benvida, á 
que se destinarán 30,5 millóns de euros máis, que se suman aos 100 millóns de euros 
investidos nesta prestación desde a súa posta en marcha en 2016, o que se 
incrementarán de ser necesario. Mantense en 1,8 millóns de euros o investimento no 
Bono Concilia, que a finais deste curso deixará paso á gratuidade total nas escolas 
infantís; resérvanse 600.000 euros para o Bono Coidado e elévase un 10%, ata os 2,4 
millóns de euros, o orzamento destinado ás casas niño para superar os 100 centros en 
funcionamento. 
 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta: 
 

1. Cal é o balance que fai a Xunta de Galicia das medidas destinadas á atención da 
infancia e ás familias galegas? 

 
Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2022 
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Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre o déficit de prazas e centros de día en Galiza e as medidas 

que debe adoptar o Goberno galego ao respecto. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Os centros de día son un servizo público fundamental para garantir o dereito a 

unha vellez digna na contorna familiar e comunitaria das persoas. Trátase, pois, dun 

recurso fundamental na atención e o coidado das persoas maiores, na prevención da 

dependencia, na profesionalización dos coidados mais tamén, no dereito de conciliación 

e descanso das persoas que coidan. 

Porén, Galiza conta cun número insuficiente de centros e de prazas como 

reflicten os estudos máis recentemente publicados polo CES e o Foro económico de 

Galiza. 

No noso país hai 250 centros de día cun total de 9.521 prazas 
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Esta situación fai que a taxa de cobertura dos centros de día en Galiza sexa 

escasa no 43,5% do territorio, como sinala o Foro económico no informe Galiza 2040 

sobre dinámicas demográficas. 

“Os centros de día, concibidos coma un recurso de proximidade e conciliación, 

están ausentes na meirande parte do territorio galego e intensamente concentrados na 

contorna urbana, deixando desatendida a demanda naqueles lugares onde a dispersión 

da poboación é maior. A iniciativa privada prové máis do 60% da oferta mentres que o 

resto corresponde ao sector público, vinte puntos por debaixo da media estatal”, sinala o 

Foro. 

Asemade, concellos como Rianxo, Vilalba ou Arzúa, vilas importantes que 

exercen como cabeceiras comarcais, non dispoñen deste recurso véndose obrigada a súa 
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poboación a desprazarse a outras localidades limítrofes para poder acceder a un centro 

de día o que racha co principio de proximidade e equilibrio territorial que esixe a Lei de 

servizos sociais de Galiza. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 

. Como valora a Xunta de Galiza o número de centros de día e prazas que existen 

actualmente en Galiza? 

. Que medidas vai adoptar o Goberno galego para garantir o dereito de acceso a 

un centro de día á poboación que o precisa actualmente e a futuro? 

. Conta con algunha planificación de implantación de novos centros? 

 

Santiago de Compostela, 26de xullo de 2022 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-Y

0P
2V

B
fz

s-
4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

140690

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-q

qI
xB

U
S

0P
-7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-Y0P2VBfzs-4
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-qqIxBUS0P-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

4 

 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 09:36:40 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 09:36:45 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 09:36:56 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre a situación na que se atopa o Centro de Saúde do 

Carballiño. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Desde hai anos O Carballiño vén reivindicando unha solución aos graves 

problemas de infraestruturas e dotación do seu actual centro de saúde, ben a través da 

dotación dun centro novo ou ben a través da modernización e renovación do actual. 

Neste contexto, para alén da evidente necesidade de fortalecer os servizos 

sanitarios de proximidade, é necesario ter en conta que O Carballiño é o segundo 

concello máis poboado do territorio administrativamente coñecido como provincia de 

Ourense e que ademais presta servizos á contorna, sendo unha das comarcas máis 

poboadas. Malia a importancia desta demanda e a súa imperiosa necesidade, a Xunta de 

Galiza leva anos desatendéndoa e inmersa nunha continua operación de publicidade e 

propaganda pola cal dilata sine die o ofrecemento dunha alternativa. 

Recordando os feitos máis relevantes desde a irrupción da pandemia da covid-

19, que esta vila tivo que enfrontar cun centro de saúde con moitas carencias, no mes de 

decembro de 2020 a corporación municipal pronunciábase a favor de que esta demanda 

se atendese por parte da Xunta de Galiza e se incorporase ao seguinte exercicio 

orzamentario. Porén, nos orzamentos do goberno galego para o ano 2021 non ía 
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ningunha partida para o centro do Carballiño e tampouco aceptou o goberno galego 

ningunha emenda da oposición. O mesmo aconteceu nos Orzamentos do ano 2022. 

Esta cuestión é máis grave aínda se recordamos que no mes de xaneiro de 2021 

Feijóo anunciaba na prensa, despois dun encontro co alcalde do Carballiño, que 

inmediatamente o persoal técnico da Xunta avaliaría se construír un novo ou facer unha 

remodelación e que isto se incorporaría na planificación inmediata, nunha nova 

operación cosmética. A día de hoxe, tal informe non foi remitido ao Grupo 

Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego. 

Máis aínda, a Xunta de Galiza segue instalada na súa política de adiamentos e 

propaganda. Como mostra disto, o pasado 2 de xullo o Presidente da Xunta anunciaba 

repetidamente na cidade de Ourense compromisos con infraestruturas sanitarias e 

respecto dos centros de saúde a nota informativa da Xunta recollía o seguinte: “a 

construción ou reforma de 14 centros de saúde máis: un novo centro de saúde na Rúa, 

cuxo convenio xa está asinado co Concello; a reforma do de Arnoia -licitado- e do de 

Ribadavia -que será licitado en breve-; “e asinamos convenios para reformar os de 

Rairiz de Veiga, O Bolo e Amoeiro”, dixo, anunciando tamén a sinatura, proximamente, 

dos acordos para remodelar os de Castro Caldelas, Castrelo de Miño, Beariz, Maside, 

Baltar, Vilardevós e Lobios. Nesta mesma liña, afirmou que a Administración 

autonómica está a avaliar a posible construción dun novo centro de saúde no Caballiño 

ou a ampliación do xa existente.” 

É dicir, O Carballiño continuou un ano máis sen decisión, sen prazos, sen 

orzamentos, sen proxecto e sen perspectiva de ver solucionado o seu problema. Máis 

recentemente, en novembro de 2021 coñecíase a través dun comunicado de prensa da 

Xunta que “debido á insuficiencia de espazo físico para as sucesivas ampliacións da 

carteira de servizos fóronse empregando para consultas salas de esperas e outras zonas 
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da edificación non destinadas a este fin (planta de soto do edificio inicial)”. Tamén se 

manifestaba que o centro actual non conta cunha distribución óptima e suficiente do 

espazo de xeito que resulte un centro adecuado para o desenvolvemento nin do Servizo 

de Atención Primaria nindun Punto de Atención Continuada e que polo tanto a aposta 

era “un futuro Centro Integral de Saúde para O Carballiño, cun edificio de 4.500 metros 

cadrados de superficie” 

Porén, nos orzamentos de 2022 non se consigna partida e non hai decisión 

respecto da zona a instalar este centro. Asemade, continúan os problemas respecto do 

persoal e dos servizos prestados e O Carballiño sofre o deterioro global que sofre a 

Atención Primaria do noso país. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 

. Cales son os prazos e opcións que manexa a Xunta de Galiza para facer 

realidade o novo centro de saúde do Carballiño? 

. Cales son as razóns para non consignar unha partida orzamentaria específica? 

. Cales son as razóns da demora? 

. Que terreos explora? Avalía ou considera a posibilidade dos terreos situados en 

fronte da Estación de ferrocarril de Renfe? Por que razóns? 

. Cal é a previsión de aumento de especialidades e servizos? 

. E de persoal? 
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. Cando prevé asinar os correspondentes convenios co Concello? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 26/07/2022 09:38:30 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 09:38:42 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 09:38:52 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Castro García, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, 

deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 5ª, sobre as medidas necesarias para a mellora da sanidade 

pública da comarca da Mariña. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A sanidade pública de todo o país está a pasar por un dos peores momentos 

desde a súa creación. Estes problemas veñen de moi lonxe, mais a pandemia acelerou 

dun xeito significativo o proceso de desmantelamento da nosa sanidade e moi 

especialmente da nosa Atención Primaria. 

Como é sabido, as políticas sanitarias do Partido Popular levaron a esta situación 

que por suposto tamén se fai notar, e dun xeito moi acusado na comarca da Mariña. 

Desde o ano 2009, coa entrada do Partido Popular na Xunta de Galiza a 

sanidade mariñá viu sufrindo diferentes recortes e redución de servizos que se viron 

totalmente plasmados na supresión da Área Sanitaria da Mariña en 2017. Este foi o 

punto de inflexión que marcou un antes e un despois na calidade da sanidade pública 

mariñá. Mais, co paso dos anos e coa incidencia da pandemia da COVID, a situación 

empeorou dun xeito dramático levando a que a sanidade mariñá estea rozando o 

colapso, tanto no Hospital de Burela como nos Centros de Saúde da maioría dos 

concellos da comarca. 
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Esta realidade levou a grandes mobilizacións e protestas por parte de toda a 

cidadanía, dos e das profesionais e da Plataforma na Defensa da Sanidade Pública da 

Mariña que ano tras ano seguen enchendo as rúas e os formularios de queixas para facer 

ver unha realidade da que todos son conscientes, incluso o Partido Popular, que segue 

mirando para outro lado. 

Poderíamos enumerar unha a unha todas as eivas existentes, mais ocuparía 

moito tempo e papel, iso si, poderíanse resumir nunha absoluta falta de cobertura das 

baixas médicas e de persoal de enfermería, das vacacións e de calquera tipo de permiso 

en todos os Centros de Saúde da comarca e no Hospital de Burela, que se suman a un 

déficit estrutural de persoal que viña de moi atrás. Do mesmo xeito, neste hospital no 

que aumentan os metros cadrados e diminúen os servizos, segue a incrementarse día a 

día as derivacións ao HULA, polo que os e as mariñás ven reducidos progresivamente 

os servizos que teñen dereito a ter. 

Por outra banda a situación dos traballadores e traballadoras é de absoluta 

precariedade. Cada vez é máis difícil contratar novos sanitarios e sanitarias porque as 

condicións de traballo tanto en termos de soldo, como de temporalidade, como de 

facilidades para desprazarse á comarca son extremas, até o punto de que o maior 

contrato que se está a facer no Hospital de Burela é de un mes. 

Casos moi graves estanse a vivir día a día, como que nunha vila coma Viveiro de 

preto de 16 mil habitantes haxa momentos nos que só está dispoñible un médico ou que 

a día de hoxe non se estean a ofrecer os servizos de asistencia a domicilio en dez dos 

catorce concellos do Distrito Sanitario da Mariña. 
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A situación da sanidade pública da Mariña é absolutamente insostible e por todo 

isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 5ª : 

. Está disposta a Xunta de Galiza a cubrir de xeito urxente todas as baixas e 

vacacións da Atención Primaria na Mariña? 

. Cal é a razón que explica que a día de hoxe se estean derivando pacientes con 

COVID ao HULA? 

. Considera a Xunta de Galiza que está garantido un bo servizo sanitario en 

Viveiro cando chega a haber días nos que soamente hai un só médico para unha 

poboación de preto de 16 mil habitantes? 

. Está disposta a Xunta de Galiza a recuperar o servizo presencial a domicilio de 

paliativos nos catorce concellos do Distrito Sanitario da Mariña? 

. Está disposta a Xunta de Galiza a levar a cabo unha mellora na sanidade 

pública da Mariña que implique máis orzamento, máis persoal sanitario e máis servizos? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Daniel Castro García 

Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 09:40:27 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 09:40:31 

 

Daniel Castro García  na data 26/07/2022 09:40:43 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Noa Presas Bergantiños e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre a elaboración do III Programa Muller e Ciencia e as 

medidas que debe impulsar a Xunta de Galiza ao respecto. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

En febreiro de 2021 o Pleno do Parlamento de Galiza acordou, por unanimidade, 

o seguinte: 

Sobre a elaboración pola Xunta de Galicia da avaliación do II Programa de 

muller e ciencia, así como sobre o inicio da elaboración do III programa.  

Publicación da iniciativa pola vía de urxencia, BOPG n.º 91, do 10.02.2021 

O texto aprobado é o seguinte: 

“ O Parlamento insta á Xunta de Galicia a: 

1. Elaborar neste período de sesións a avaliación do II Programa de Muller e 

Ciencia. 

2. Rematada a avaliación, iniciar a elaboración do lll Programa de Muller e 

Ciencia, dentro da Unidade de Muller e Ciencia e en colaboración coa Comisión 

Interdepartamental de I+D+i e as Asociacións de Mulleres na Ciencia de Galicia, e as 

entidades do tecido asociativo investigador galego. Para a súa correcta execución, este 
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programa deberá contar cun orzamento propio incluíndo unha partida específica e 

suficiente que garanta o funcionamento da Unidade de Muller e Ciencia. 

3. Introducir as accións necesarias, mesmo se for preciso modificando a 

normativa vixente, para garantir a incorporación e participación na Unidade de Muller e 

Ciencia das entidades e colectivos representativos do ámbito investigador galego”. 

Un ano despois a Xunta de Galiza non deu cumprimento ás súas obrigas en 

materia de igualdade no ámbito científico e investigador, así como tampouco ao 

mandato parlamentario. 

Este feito resulta enormemente preocupante para o Grupo Parlamentar do 

Bloque Nacionalista Galego coñecendo os nefastos precedentes deste goberno. Cómpre 

lembrar que entre 2012 (data de finalización do I Programa) e 2016 (inicio do II 

Programa Muller e Ciencia), catro anos sen un instrumento fundamental que debe guiar 

as actuacións da Xunta de Galiza nesta materia tal e como recolle o artigo 10 do Decreto 

33/2007, do 1 de marzo, polo que se crea a Unidade Muller e Ciencia de Galiza. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 

. Cando vai aprobar a Xunta de Galiza o III Programa Muller e Ciencia? 

. Avaliou o grao de cumprimento e resultados do II Programa? 

. De ser así, cales foron os resultados extraídos da devandita avaliación? 

. Que medidas prevé adoptar o Goberno galego nesta materia os próximos anos? 
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. Que entidades, organizacións e/ou persoas participaron na avaliación e 

elaboración do Programa Muller e Ciencia? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Iria Carreira Pazos 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 09:41:51 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 26/07/2022 09:42:02 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 09:42:11 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Que Galiza conte cunha rede de transporte sanitario terrestre de calidade é unha 

preocupación constante do BNG. Levamos anos demandando o dimensionamento 

preciso, tanto en vehículos, persoal e recursos para a atención ás urxencias 

extrahospitalarias porque é un servizo vital na cadea asistencial e o servizo é deficitario. 

A dotación de vehículos, de persoal e o tempo de resposta deste servizo poden 

marcar a diferencia entre un desenlace positivo ou un fatal. Diante dunha emerxencia o 

factor tempo e eficiencia é fundamental: nas paradas cardiorrespiratorias, ictus, 

politraumatismos... cada minuto de demora na atención agrava o prognóstico e a 

supervivencia. 

As Paradas Cardiorrespiratorias se non son atendidas nun tempo máximo de 15-

20 minutos teñen case nulas opcións de recuperación,  a mortalidade dos Infartos 

Agudos de Miocardio prodúcese fundamentalmente na primeira hora,  @s doentes 

politraumatizad@s reducen drasticamente a súa supervivencia tras 20 minutos sen 

asistencia ou  o tratamento do ictus reduce a súa eficacia cada hora que pasa. 
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A conclusión é clara é preciso ter recursos, tanto materiais como humanos 

suficientes para que os tempos de resposta non supoñan que a poboación estea correndo 

serios riscos de quedar desatendida. 

Ese risco de desatención, por falta de recursos para a atención ás urxencias 

extrahospitalarias é o que corre cada día a veciñanza, especialmente en zonas con déficit 

de recursos, con isócronas moi lonxe das aceptábeis. Comarcas enteiras sen dotación de 

Soporte Vital Avanzado ( Valdeorras, Bergantiños, Baixo miño, Barbanza,Lalín...). 

Infelizmente téñense producido desenlaces fatais, non son casos illados, chove 

sobre mollado, porque non estamos a falar dunha cuestión puntual, dun descoido, senón 

dunha práctica constante que non ten ningunha xustificación. 

Ao igual que no resto da sanidade se neste momento os usuarios e usuarias non 

perciben  con maior intensidade este deterioro non é pola estrutura deseñada pola Xunta 

de Galiza, senón pola profesionalidade dos traballadores e das traballadoras. 

O BNG ten presentado múltiple iniciativas no Parlamento Galego referidas á 

situación do servizo de transporte sanitario terrestre, tanto no referido á insuficiencia 

dos recursos existentes, tanto técnicos como de vehículos e persoal, como ás 

deficiencias na prestación ou á situación laboral dos/as traballadores/as. 

Dentro do sistema sanitario o  Servizo de Transporte Sanitario Terrestre de 

doentes, tanto urxente como programado, ten un papel esencial, e como tal, debería 

estar perfectamente inserido no mesmo e contar cos recursos e persoal preciso para 

prestar unha atención sanitaria de calidade, mais esa non é a realidade. 

Debería ser un obxectivo prioritario, para o Goberno galego e para a consellaría 

de sanidade, mais a realidade vai na dirección contraria, en Galiza temos un servizo de 

transporte sanitario terrestre de baixa calidade. 
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A cidadanía agarda que cando precisa atención sanitaria se lle preste con 

garantías e con medios, non unha atención de terceira. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

Considera suficiente a Xunta a dotación de emerxencias nas comarcas de Lalín-

Deza, Barbanza, Bergantiños, Baixo Miño, Valdeorras...? 

Considera que @s veciñ@s destas comarcas poden recibir unha atención 

sanitaria rápida e con garantías, diante dunha patoloxía de gravidade,  carecendo de 

ambulancia medicalizada, SVA? 

Tendo en conta que o tempo é un factor esencial, considera que os 

veciñ@sdestas comarcas teñen as mesmas oportunidades diante dunha patoloxía de 

gravidade que @s de outras zonas do país? 

Cales son as isócronas operativas destas comarcas en caso de precisar unha 

ambulancia de SVA? 

Ten intención o Goberno galego de dotar estas comarcas dunha ambulancia 

medicalizada? de ser así en que prazo? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 
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Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 09:44:14 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 09:44:20 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 09:44:30 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, deputado e 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

1.O centro de saúde e o PAC de Ponteareas levan meses nunha situación de caos 

e de colapso, debido á non cobertura das vacantes de persoal por xubilacións, baixas e 

vacacións. 

Nesta altura hai 9.000 persoas sen asignación de médico/a de familia, 

correspondentes á quenda de tarde, de maneira que son atendidas por persoal de 

urxencias ou por outras facultativas, unha diferente cada vez.  

A falta de persoal sanitario e auxiliar agrávase na época do nadal e no verán, 

cando o centro funciona con un terzo do cadro de persoal. Esta situación provoca 

dificultades para contactar co centro e para conseguir citas tanto presenciais como 

telefónicas. O desconcerto e descoordinación na xestión diaria aumenta tamén polo 

cambio constante do persoal administrativo debido a baixas e outras circunstancias. 

Durante o nadal a situación agravouse debido a que os concellos de Mondariz, 

Mondariz Balneario, Covelo, As Neves, Arbo e A Cañiza quedaron sen servizo de 

pediatría, polo que o centro de saúde e o PAC de Ponteareas tivo que asumir unha carga 

asistencial suplementaria. 

2. Por outra parte, as instalacións do centro de saúde e do PAC de Ponteareas 

están anticuadas e son claramente insuficientes para atender as necesidades dunha área 
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moi ampla e que só en Ponteareas supón unha poboación de máis de 23.000 persoas. En 

relación con este tema, existe un amplo consenso sobre a necesidade de construír un 

novo equipamento para mellorar a atención primaria de Ponteareas e contar con un novo 

PAC que dea un axeitado servizo a Ponteareas, Salvaterra do Miño, Mondariz, 

Mondariz Balneario, As Neves e Covelo. 

Para dar resposta a esta demanda, a alcaldía enviou un escrito ao SERGAS 

propondo unha xuntanza entre persoal técnico municipal e da consellaría para estudar as 

necesidades de reserva de solo para o novo centro de saúde. 

Outra demanda urxente é a que ten a ver coa Unidade de Saúde Mental, que é 

necesario que estea ubicada en Ponteareas para dar servizo a este concello e á comarca. 

Parece que o SERGAS ten intención de ubicala noutra localidade, usando como 

xustificación a falta de espazo no centro de saúde. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

Que medidas ten previsto adoptar a Xunta para dotar o centro de saúde e o PAC 

de Ponteareas do persoal facultativo, de enfermaría e persoal non sanitario necesario 

para prestar unha atención sanitaria de boa calidade á poboación? 

Como vai cubrir as vacantes de persoal por xubilacións, baixas e vacacións, de 

maneira que se garanta unha atención estábel e se evite a saturación e a sobrecarga das 

axendas? 

Que previsións ten o goberno galego a respeito da construción dun novo 

equipamento sanitario (centro de saúde e PAC) para Ponteareas e a súa área? 

Ten previsto a Xunta atender as demandas da alcaldía de Ponteareas en relación 

coas necesidades de espazo e reserva de terreos para o novo centro de saúde? 
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Vai garantir o goberno galego a permanencia en Ponteareas da Unidade de Saúde 

Mental? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 26/07/2022 09:53:29 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 09:53:39 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 09:53:48 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre as denuncias presentadas por varias mulleres por abuso 

sexual  por parte dun médico  cando acudiron á súa consulta. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Coñecemos a través dos medios de comunicación da denuncia de varias 

mulleres por abuso sexual e ultraxe por parte dun médico no centro de saúde de Padrón. 

Consideramos gravísimo que estas mulleres teñan presentado reclamacións 

diante do Sergas, tanto escritas como con chamada directa á Inspección Sanitaria, nos 

anos 2019, 2020, 2021 e que por parte d@s responsábeis sanitari@s non se teña actuado 

para protexer a estas mulleres, e a todas as que tiveran que acudir a consulta con este 

médico, neste ou noutros centros sanitarios onde estivera desenvolvendo a súa 

actividade. Que tiveran que acudir ao xulgado buscando o amparo que non lle prestou o 

Sergas. 

É inaceptábel esta pasividade, encubrimento e ocultación, diante da gravidade 

dos feitos denunciados que supoñen abuso de poder, violencia de xénero nunha 

situación de tanta vulnerabilidade como cando unha persoa, unha muller, precisa 

atención sanitaria. 
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Son moitas as explicacións que ten que dar a Consellaría de Sanidade. Non hai 

ningunha xustificación de que non tivera actuado, para que deixaran a estas mulleres 

desprotexidas diante  dunha actuación tan desprezábel, cando era coñecedora dos feitos 

desde hai dous anos. Ningunha xustificación a demora en realizar unha investigación e 

expediente unha vez presentadas as denuncias. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 

. Que opinión lle merece a demora da actuación do Sergas  diante da denuncia 

realizada por varias mulleres por abuso sexual e ultraxe por parte dun médico  cando 

acudiron á súa consulta? 

. Por que non actuou, e deixou a estas mulleres desprotexidas diante  dunha 

actuación tan desprezábel cando era coñecedora dos feitos desde hai dous anos? 

. Cal é a situación laboral deste médico? 

. Ten procedido á suspensión da actividade profesional deste médico denunciado 

por varias doentes por abusos sexuais? 

. Ten realizado investigación  e expediente disciplinario? De ser así en que data e 

cal é o resultado? 

. Vai informar ao Parlamento Galego  das accións realizadas polo Sergas desde a 

presentación de reclamacións e denuncias  diante do Sergas polos abusos deste médico 

no centro de saúde de Padrón ou noutros centros sanitarios onde tivera traballado? 
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. Vai elaborar un protocolo que garanta a actuación inmediata e a toma de 

medidas cautelares, diante da denuncias de abuso sexual, violencia de xénero, abuso de 

poder... coas mulleres doentes por parte de profesionais do Sergas na súa práctica 

profesional? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Olalla Rodil Fernández 

Iria Carreira Pazos 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 09:55:02 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 09:55:06 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 09:55:14 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, deputado e 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

As políticas de recortes e privatizacións dos servizos públicos implantadas pola 

Xunta desde o ano 2009 levaron a unha situación crítica o sistema público de saúde.  

O trasvase de grandes cantidades de fondos públicos á sanidade privada, a non 

cobertura de postos de traballo vacantes por xubilacións, a non cobertura de baixas e 

vacacións, a explotación laboral… son manifestacións do deterioro do sistema sanitario 

público, que lle afecta dunha maneira especialmente intensa  á atención primaria e ás 

urxencias extrahospitalarias. 

A pandemia da COVID puxo en evidencia unha situación que xa era moi 

precaria antes de 2020, como se puxo de manifesto nas denuncias de colexios, 

sindicatos, persoal e das persoas usuarias. 

Ao longo dos últimos meses, numerosas mobilizacións en todo o noso país están 

poñendo de manifesto o descontento social con esta degradación da sanidade pública. 

Tamén son constantes as protestas do persoal do SERGAS, que denuncian o deterioro 

das condicións laborais, o esgotamento físico e mental, a mala organización, a redución 

de persoal…  
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Desde o BNG vimos chamando a atención sobre a necesidade de reforzar a 

atención primaria mediante o incremento do gasto público, a dotación de medios 

humanos e materiais, a ampliación da carteira de servizos, o respecto dos dereitos 

laborais e unha mellor organización, incluíndo a garantía da atención presencial. 

A área de Pontevedra está a sufrir como todas as demais zonas de Galiza o 

deterioro da atención primaria, debido á redución de persoal e á degradación das 

condicións laborais. Un dos ámbitos máis maltratados é o dos PAC, sometidos a unha 

forte presión asistencial e a unhas condicións laborais extremas.  

As denuncias do persoal dos PAC son continuas, como tamén son habituais as 

queixas das persoas usuarias do servizo. O ocorrido o pasado domingo 6 de febreiro é 

unha mostra clara dunha situación que se vén dando de maneira habitual dos PAC da 

área de Pontevedra e en toda Galiza. Nesa xornada, no canto dos tres facultativos que 

deberían atender o servizo só estivo un. Nas 14 horas que durou a súa garda atendeu a 

106 persoas entre atención presencial e telefónica e efectuou cinco saídas para atender a 

pacientes a domicilio.  

Ademais da grave situación creada pola ausencia de persoal médico durante as 

citadas saídas, hai que poñer de relevo as condicións de presión laboral, estrés e 

frustración ás que se viu sometido o único facultativo, que chegou a manifestar en 

declaracións públicas a súa intención de deixar o traballo como médico. 

Tanto a Xerencia da Área Sanitaria como o SERGAS teñen que adoptar de 

maneira urxen medidas para evitar unha situación tan grave como a descrita, que nin é 

casual nin é específica de Pontevedra senón que se produce de maneira habitual en todo 

o país. 
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Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 

. Como valora a Xunta a situación que se está a sufrir nos PAC pola carencia de 

persoal e nomeadamente a situación sufrida polo médico do PAC da Parda o pasado 6 

de febreiro? 

. Que medidas ten previsto desenvolver o goberno galego para melloras a 

atención sanitaria nos centros de saúde de Pontevedra? 

. Considera xusto o goberno galego o trato persoal e laboral que está a sufrir o 

persoal sanitario do SERGAS  e nomeadamente o persoal de atención primaria e dos 

PAC? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 09:57:55 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-p

co
S

oV
p1

I-6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

140715

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-q

qI
xB

U
S

0P
-7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-pcoSoVp1I-6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-qqIxBUS0P-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

4 

 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 26/07/2022 09:58:08 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 09:58:20 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira 

Pazos, deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, sobre as inspeccións realizadas 

nos centros para persoas con discapacidade e as irregularidades detectadas polos 

servizos de inspección da Xunta de Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O mércores 9 de febreiro de 2022 a Xunta de Galiza publicou no DOG o 

Plan de inspección de servizos sociais de Galicia para o ano 2022 e a rendición 

da avaliación do ano 2021. 

En materia de discapacidade dase conta da realización, durante o ano 

2021, de 100 inspeccións en centros –máis dos previstos inicialmente. 

Porén, descoñecemos en detalle cales son estes centros e tamén o 

resultado desas inspeccións, é dicir, as irregularidades detectadas, se as houber, e 

procedementos sancionadores iniciados, de ser o caso. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

- Que centros para persoas con discapacidade foron inspeccionados en 

2021? 
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- Que irregularidades foron detectadas, se as houber? 

- Foi incoado algún expediente sancionador? De ser así, cantos? En que 

centros? Por que razóns? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 09:59:29 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 09:59:34 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 09:59:42 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Alexandra Fernández Gómez, Carme González 

Iglesias, Iria Carreira Pazos e Olalla Rodil Fernández, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 5ª, relativa ás medidas que debe tomar a Xunta de Galiza para esixirlle ao  

Hospital Ribera-Povisa a rectificación na súa política de persoal. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Hospital Ribera-Povisa está en man do xigante de seguros de saúde 

norteamericano, Centene Corporación, dende a súa venda hai dous anos. Como era de 

agardar dunha multinacional que se adica dende fai anos a comerciar coa saúde da 

poboación o cambio de titularidade non significou ningún cambio de política asistencial 

nin de persoal. 

O cadro de persoal leva 11 anos co convenio colectivo conxelado, o último 

intento de negociar un novo convenio foi iniciado a finais de xaneiro de 2021, sen que 

un ano máis tarde se teñan producido avances. 

@s traballadores/as levan anos soportando os abusos laborais, 1/3 do cadro de 

persoal é eventual,  segue producíndose moita rotación entre distintas áreas, os rateos 

profesionais/doentes están moi por enriba do recomendado e da media existente no 

Sergas, así como un máis que elevado número de contratos con redución de xornada, 

non por petición d@s traballador@s. 
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É máis que evidente que a situación laboral afecta á calidade asistencial que se 

presta ás arredor de 130.000 persoas da Área Sanitaria de Vigo, adscritas a este hospital 

para que lles preste asistencia sanitaria que o Sergas lle ten concertada. 

Estamos falando dun centro sanitario que ten unha estreita relación co Sergas. 

Os recursos deste hospital incorpóranse como elemento fundamental no proceso de 

planificación e xestión das prestacións transcendendo o ámbito clásico de concertación. 

Povisa é un grande perceptor de diñeiro público a través do concerto de máis de 

80 millóns de euros anuais, supón arredor do 40% da totalidade da actividade sanitaria 

que o Sergas concerta con entidades privadas. 

Polo tanto todo o que acontece neste centro sanitario ten que ser fiscalizado polo 

Sergas. Situación laboral do seu cadro de persoal, rateos, quendas... calidade da 

asistencia que se presta. 

A Xunta está actuando ao servizo da empresa privada, dos fondos de 

investimento. Pretende  normalizar o traslado constante dos cartos da sanidade pública á 

sanidade privada, á vez que non só está privatizando o sistema sanitario, senón tamén 

incentiva a baixa calidade asistencial e o abuso laboral. 

A Xunta de Galiza que deixar actuar como comercial dos propietarios deste 

centro sanitario e ten que actuar como garante da calidade da atención sanitaria da 

poboación adscrita a Povisa así como a velar polo mantemento dos postos de traballo, 

respecto polos dereitos laborais do persoal deste centro hospitalario. 

 

Polas razóns expostas formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 
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Considera  a Xunta de Galiza que se están a respectar os dereitos das 1400 

persoas que forman o cadro de persoal do Hospital Ribera-Povisa cun convenio laboral 

conxelado desde hai 11 anos? 

Vai a Xunta de Galiza esixirlle aos propietarios do Hospital Ribera-Povisa  que 

de inmediato retome a negociación colectiva co Comité de Empresa, representante d@s 

traaballador@s de cara a asinar un novo convenio colectivo que mellore as condicións 

do existente: incremento salarial, eliminación dos contratos parciais non voluntarios, 

carteleiras e quendas estábeis... 

Considera o Goberno galego que as disposicións e normas de aplicación 

establecidas polo Sergas para os seus centros propios se están a cumprir nos centros cos 

que ten concertos? 

Que accións ten realizado para que se remate con esa anómala situación? 

Que actuacións ten realizado para esixirlle a Povisa rectificación nos reiterados 

incumprimentos laborais? 

Coida o Goberno galego que @s doentes que teñen asignado o Hospital Ribera-

Povisa para a atención hospitalaria están sendo atendidxs con rateos de calidade e de 

profesionais equiparables como mínimo á media dos Hospitais públicos do Servizo 

Galego de Saúde? 

Que accións ten realizado a Xunta para actuar como garante da calidade da 

atención sanitaria da poboación adscrita a Povisa así como dos dereitos laborais do 

persoal deste centro hospitalario? 

Que seguimento realiza a Xunta do cumprimento das condicións establecidas no 

concerto con Povisa? 
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Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Alexandra Fernández Gómez 

Carme González Iglesias 

Iria Carreira Pazos 

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 10:01:12 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 10:01:17 

 

María do Carme González Iglesias na data 26/07/2022 10:01:27 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 26/07/2022 10:01:34 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 10:01:42 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao 

abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 5ª, relativa á en marcha dunha estratexia para a atención 

integral á saúde sexual e reprodutiva das galegas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A OMS afirma que a saúde das mulleres e nenas está influenciada pola 

bioloxía relacionada có sexo, o xénero e outros determinantes sociais. Detectar e 

cubrir as necesidades sanitarias da muller é un dereito e un deber dos servizos 

sanitarios públicos, que ademais debe recoñecer as achegas das mulleres á saúde da 

sociedade na súa función produtiva e reprodutiva, como consumidoras e ao mesmo 

nivel como prestadoras de asistencia sanitaria. 

Hai consenso mundial en que a atención da saúde da muller debe facerse cun 

enfoque que englobe o seu ciclo vital completo, o que permitirá advertir de que 

forma as intervencións na infancia, adolescencia, a etapa reprodutiva e ata o final da 

súa vida, inflúen no estado de saúde ulterior e na de xeracións futuras. 

As matronas son profesionais recoñecidas e cualificadas na atención á saúde 

das mulleres, non só na súa etapa de maternidade (xestación, parto, puerperio e 
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lactación) senón tamén ao longo de toda a súa vida sexual, desde a nenez ata a 

senectude. 

O plan formativo da súa especialidade cualifícaas para liderar a atención á 

esfera sexual e reprodutiva das mulleres, repercutindo de modo beneficioso na súa 

saúde global. Teñen recoñecida capacidade e autonomía na toma de decisións na 

atención e seguimento dos procesos relacionados coa saúde sexual e reprodutiva tal 

como se recolle na Ley 44/2003, de 21 de noviembre, de ordenación de las 

profesiones sanitarias (LOPS). 

A evidencia demostra que os coidados levados a cabo por matronas 

conseguen bos resultados de saúde, con menores taxas de intervencións, menores 

custos e maior satisfacción para ás mulleres. As matronas non só abordan aspectos 

reprodutivos das mulleres, senón tamén formación e información  afectivo-sexuais, 

asesoramento sobre saúde menstrual, contracepción, interrupción do embarazo, 

climaterio, papel relevante na detección de saúde mental materna, da violencia de 

xénero, dispareunia... 

A pesares de todo o dito e dos evidentes beneficios que aportan as matronas 

para a atención á saúde das mulleres as eivas no Sergas é palmaria. 

En primeiro lugar en canto ao número existentes. Segundo os últimos datos 

rexistrados, a media de matronas por 100.000 habitantes nos países da OCDE é de 

69,8. Estes datos distan moito da situación actual en Galiza, é unha das 

Comunidades Autónomas coa ratio matrona/muller máis baixos. Conta cun número 

insuficiente de matronas para ofrecer a atención e coidados especializados que 

requiren as galegas. Este déficit é especialmente visíbel en Atención Primaria, ao 
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tempo que existe unha grande inequidade en función da zona xeográfica de Galiza 

onde viva unha muller, da área sanitaria, con maior repercusión nas mulleres do 

rural, que ven minguada a oferta sanitaria. 

Existe tamén unha dotación inadecuada de espazos físicos e materiais tanto 

nas consultas destas profesionais como para realizar as actividades de educación 

sexual, reprodutiva e maternal. 

É preciso un enfoque das políticas sanitarias dirixidas á prevención e 

promoción da saúde das mulleres, evitando a súa hipermedicación. Unha atención 

que debe ser proporcionada pol@s profesionais axeitadas, entre @s que @s 

matronas teñen un papel fundamental. 

O acceso a coidados de calidade é un dereito humano básico, tamén das 

mulleres, se non existen rateos axeitados de profesionais para atender as súas 

necesidades, nin dispositivos suficientes e ben dotados, non é posíbel, por estas 

razóns  preséntanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 5ª : 

Cal é estratexia da Xunta para a atención integral á saúde sexual e 

reprodutiva das mulleres? 

Que accións vai realizar para eliminar a inequidade que padecen as galegas 

en función da zona xeográfica de Galiza onde vivan, da área sanitaria, con maior 

repercusión nas mulleres do rural, que ven minguada a oferta sanitaria? 

Vai aumentar  as prazas de matronas tanto en atención primaria como 

especializada para garantir a equidade en toda Galiza como para que as rateos 

matrona/ mulleres sexan como mínimo a da media da OCDE? 
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Cando vai realizar o reforzo do número de matronas na Atención Primaria, 

para prestar unha atención sexual e reprodutiva de calidade a todas as mulleres ao 

longo de todo o seu ciclo vital? 

Considera que o material co que contan as consultas das matronas de 

Atención Primaria está en condicións e é o acaído para prestar unha atención digna? 

Non lle parece precisa a implementación inmediata dun plan para a dotación 

adecuada de espazos físicos, materiais e dispositivos telemáticos tanto nas consultas 

destas profesionais como para realizar as actividades de educación efectivo-sexual, 

reprodutiva, maternal...? 

Ten algunha estratexia para garantir a presenza de matronas en todos os 

COF? 

Garantir a calidade asistencial no parto: avaliación da prestación, publicación 

anual dos resultados, actualización de protocolos, garantir a libre elección de 

hospital como se establece na Lei de Garantías. 

Considera acaído o número de unidades de chan pélvico existentes en 

Galiza? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 
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Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 10:15:33 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 10:15:37 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 10:15:46 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre as medidas a tomar para permitir o acompañamento d@s 

doentes hospitalizad@s con doenzas graves ou terminais e positivas por Covid. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O fillo dunha doente fixo pública a través dos medios de comunicación a 

situación que viviu a súa familia durante a hospitalización da súa nai no Hospital Álvaro 

Cunqueiro,  no que finalmente faleceu. Denuncian a  dor e  angustia que viviron ao non 

poder acompañar á súa nai que padecía un cancro terminal e unha limitación de 

mobilidade moi alta, nin nos seus últimos días, nin despedirse dela mentres estivo 

consciente. 

Esta situación ven orixinada polo protocolo que non permite nin estar 

acompañada, nin recibir visitas, ás persoas ingresadas nun hospital do Sergas que sexan 

positivas en Covid 19 

Consideramos preciso analizar e valorar se o protocolo que se está aplicando é o 

axeitado para permitir compatibilizar o evitar contaxios e o dereito das persoas  con 

doenzas graves ou terminais a estar acompañadas polas súas familias para non aumentar 

o propio sufrimento causado pola patoloxía. 
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Este caso debe servir para tirar conclusións que leven a mellorar os protocolos 

para poder dar un trato máis humanizado. Evidencia a necesidade de realizar axustes, 

para evitar que as persoas nos seus últimos momentos se vexan privadas de ter o 

acompañamento dos seus seres queridos. 

Pasados  dous anos desde o inicio da pandemia, con toda a experiencia adquirida 

e un nivel de vacinación moi alto, temos máis información de como evitar o contaxio e 

todas estas circunstancias deben avaliarse para actualizar os protocolos. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 

. Vai revisar o protocolo que non permite, nin estar acompañada, nin recibir 

visitas, ás persoas graves ou terminais, ingresadas nun hospital do Sergas que sexan 

positivas en Covid 19? 

. Non lle parece que pasados  dous anos desde o inicio da pandemia, con toda a 

experiencia adquirida e un nivel de vacinación moi alto, é posíbel evitar o contaxio e 

permitir o acompañamento? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Olalla Rodil Fernández 

Iria Carreira Pazos 
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Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 10:17:01 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 10:17:05 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 10:17:14 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre o futuro das vivendas comunitarias do Concello de 

Monterroso e a atención ás persoas maiores neste municipio. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O concello de Monterroso ten 3.562 habitantes das que 1.171 son maiores de 64 

anos. Neste senso, o municipio conta cun centro de día e unhas vivendas comunitarias 

de titularidade municipal. 

As vivendas comunitarias, malia contar con 12 prazas, contan actualmente con 

apenas tres persoas usuarias e catro traballadoras logo de que foran derivadas a outros 

servizos, fundamentalmente residencias de maiores doutros municipios como Guntín, 

Castro Ribeiras de Lea e Palas de Rei, a maior parte das usuarias e usuarios. 

Segundo puido saber o Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego o 

Concello de Monterroso foi sancionado de maneira recorrente por contar con usuarias 

cun maior grao de dependencia do autorizado para este servizo, entre outras 

deficiencias. 

Estas vivendas comunitarias puxéronse en funcionamento en 2014 e nos últimos 

meses o goberno municipal vén anunciando unha modificación no servizo que prestan 
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para convertelas nun fogar residencial. Anuncios que responden ás críticas veciñais e 

tamén de organizacións sindicais, como a CIG. 

Críticas que se extenden tamén a outros servizos de atención ás persoas maiores 

como o centro de día e o Servizo de Axuda no Fogar. Neste último, existe un importante 

déficit de horas e unha grande listaxe de agarda para acceder a el. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 

. Como valora a Xunta de Galiza a atención das persoas maiores, e os servizos 

sociais nesta materia, dos que dispón a veciñanza de Monterroso? 

. E, de maneira específica, como valora a situación das vivendas tuteladas? 

. Solicitou o Concello de Monterroso á Xunta de Galiza algún tipo de 

modificación ou actuación en relación coas vivendas comunitarias? 

. De ser así, cales e con que obxectivo? 

. Cantas inspeccións recibiron as vivendas desde a súa posta en funcionamento? 

Foi aberto algún expediente sancionador? De ser así, cantos, cales, por que motivo e con 

que resultado? 

. Cónstalle á Xunta de Galiza algunha deficiencia no funcionamento do SAF do 

Concello de Monterroso? Existe listaxe de agarda para acceder ao servizo? Cantas horas 

dispón o Concello de Monterroso para o SAF? 
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Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 10:23:34 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 10:23:39 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 10:23:51 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-1

O
ko

j2
nJ

4-
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

140733

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-q

qI
xB

U
S

0P
-7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-1Okoj2nJ4-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-qqIxBUS0P-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre o acceso ao servizo de teleasistencia e os problemas que se 

están a producir na prestación do servizo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Segundo trasladaron persoas usuarias e diversos concellos galegos están a 

producirse demoras e irregularidades no acceso das persoas usuarias de dependencia ao 

servizo de teleasistencia. 

Neste senso, rexistráronse retrasos na súa tramitación. En primeiro lugar nos 

propios servizos de dependencia pois unha vez as persoas dependentes reciben a súa 

resolución favorábel esta demora en ser incorporada ao Programa de Asignación de 

Recursos (PAR). 

En segundo lugar, os prazos de instalación dos equipos por parte da Cruz 

Vermella, entidade prestadora do servizo a través dun convenio coa Consellaría de 

Política Social, tamén se demoran impedindo o acceso en tempo e forma das usuarias e 

usuarios ao servizo de teleasistencia. 

No BNG vimos denunciando de maneira reiterada a insuficiente implantación da 

teleasistencia en Galiza. Segundo a Memoria anual da Consellaría de Política Social 

correspondente ao ano 2020 (últimos datos publicados) a teleasistencia chega a 7.475 
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persoas o ano anterior eran 8.212 persoas ususarias o que representa unha redución de 

737 persoas cando a tendencia debera ser crecente. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 

. Que valoración fai a Xunta de Galiza do despregamento do servizo de 

teleasistencia? 

. Cantas persoas hai en lista de agarda para acceder a este servizo? 

. É consciente a Xunta de Galiza das deficiencias e demoras que se están a 

producir neste servizo? 

. Que medidas adoptou ou pensa adoptar a Xunta de Galiza para garantir o 

dereito de acceso, en tempo e forma, a este servizo así como a extensión da 

teleasistencia para dar maior cobertura? 

. Cre a Xunta de Galiza que está a funcionar correctamente a prestación do 

servizo de teleasistencia a través da Cruz Vermella? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Iria Carreira Pazos 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-u

D
cz

px
k3

G
-0

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

140735

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-q

qI
xB

U
S

0P
-7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-uDczpxk3G-0
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-qqIxBUS0P-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

Montserrat Prado Cores 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 10:25:13 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 10:25:16 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 10:25:28 
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Á Mesa do Parlamento 

Carmen Aira Díaz, Olalla Rodil Fernández e Montserrat Prado Cores, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Vilalba é un dos concellos máis grandes de Lugo, conta cunha poboación en 

torno aos 14.000 habitantes dos cales máis de 500 son nenas e nenos. Como a maioría 

dos concellos galegos vén perdendo poboación de modo continuado. 

Leva varios anos sen atención pediátrica especializada pola non cobertura das 

prazas de Pediatra, quedando esta atención en mans de médicas de familia co 

correspondente curso de puericultura. 

Á súa vez o concello de Abadín cunha grande superficie tamén conta con 

aproximadamente uns 2.500 habitantes  e deles máis de 100 son crianzas. 

Nin que dicir ten que a merma de asistencia sanitaria preocupa sobremaneira á 

poboación de ambos concellos, nais e pais que queren para as súas fillas e fillos a máis 

completa atención sanitaria e coa maior calidade posible. 

Consideramos que é imprescindible que o Centro de Saúde de Vilalba conte 

como mínimo coas dúas prazas de especialista en Pediatría cubertas,  para poder darlle á 

poboación infantil asistencia sanitaria da máis alta cualificación. 
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Por outra banda, a Abadín  desprázase unha das profesionais existentes 2hs, 

durante 1 día á semana, que por suposto tanto as nais e pais como o BNG consideramos 

absolutamente insuficiente e motiva que estas criaturas teñan que viaxar a Vilalba se 

precisan atención outro día da semana. 

Facilitar uns servizos tan básicos como a atención pediátrica completa, tanto no 

seguimento da saúde como na enfermidade é fundamental para que as parellas se 

queden a habitar nestes 2 concellos  desfrutando dun servizo sanitario público e da 

máxima calidade, pero tamén de proximidade, que facilite a súa conciliación familiar, 

entre outras cousas. 

Do contrario o máis probable é que, debido a isto, e a outro sen número de 

dificultades que atoparán ao longo da crianza dos seus fillos nas áreas rurais,  acaben 

mudándose cara poboacións que conten con servizos públicos, amplos, gratuítos e que 

os fagan estar en igualdade de condicións a eles e ás súas crianzas co resto de cidadáns 

das zonas máis urbanas. 

É mal costume acomodarse na resposta de que non hai profesionais, hai anos que 

se coñecía o risco de que Vilalba e a súa contorna quedara sen atención Especializada en 

Pediatría, polo tanto o que hai que facer é poñerlle remedio, porque a poboación ten 

dereito a recibir esta atención sen ter que acudir á privada, para conseguir  a 

tranquilidade de saber atendidas as necesidades sanitarias das súas criaturas. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 
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. Vai a Consellería de Sanidade cubrir as prazas de Pediatría do Centro de Saúde 

de Vilalba con persoal Especializado mellorando así a calidade asistencial que se veu 

deteriorando dende hai anos? 

. Que medidas ten tomado a Xerencia da Eoxi de Lugo, Cervo, Monforte para 

conseguir profesionais especialistas para a cobertura destas prazas? 

. Que medidas vai tomar a partires de agora para reforzar a atención pediátrica 

en Abadín? 

. Son conscientes de que os nenos dos concellos que non contan con pediatría 

especializada parten en desvantaxe a respecto dos que si a desfrutan? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Carmen Aira Díaz 

Montserrat Prado Cores 

Olalla Rodil Fernández  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 10:27:22 
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María del Carmen Aira Díaz  na data 26/07/2022 10:27:26 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 10:27:34 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre a política de acollemento de persoas refuxiadas en Galiza e 

as medidas que debe impulsar o Goberno galego ao respecto. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A solidariedade é un trazo fundamental da identidade galega. Éo cando falamos 

de guerras mais tamén cando se trata de catástrofes naturais ou de emigración pois o 

pobo galego é, de seu, xeneroso e acolledor. As galegas e galegos somos solidarias con 

outros pobos de Europa e con calquera pobo do mundo e así o demostramos ao longo da 

historia. 

Con motivo da invasión militar rusa na Ucraína a Xunta de Galiza amosou a súa 

disposición de acoller persoas refuxiadas e desprazada no noso país. En total, entre a 

administración autonómica, os concellos e as entidades sociais, Galiza tería capacidade 

para acoller un milleiro de persoas. 

Porén, a resposta non foi nin tan áxil nin tan numerosa cando se tratou de 

menores na fronteira do Tarajal ou coa crise humana provocada pola guerra na Siria. 

É necesario que Galiza conte cunha política de asilo e acollemento de persoas 

refuxiadas que dote o noso país dunha rede estábel, coordinada e con recursos materiais, 
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humanos e económicos precisos para actuar con axilidade e de maneira obxectiva 

perante situacións destas características. 

Neste senso, malia que o despregamento dos recursos debe facerse desde os 

distintos niveis da administración en función do seu ámbito competencial (local-

autonómico-estatal) a Xunta de Galiza ten a responsabilidade de exercer un papel de 

planificación e coordinación de todos eles para garantir que as persoas refuxiadas ou 

solicitantes de asilo ven garantidos os seus dereitos e cubertas as súas necesidades da 

maior e mellor forma posíbel. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 

. - Como valora a Xunta de Galiza a súa política en materia de refuxio e 

solicitantes de asilo? 

. Que medidas pensa adoptar nesta materia para despregar unha verdadeira rede 

de acollemento? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 

Deputadas do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 10:28:39 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 10:28:44 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 10:28:53 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre a transferencia a Galiza do Ingreso Mínimo Vital. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Desde a súa creación a través do Real Decreto-lei 20/2020, de 29 de maio, o 

Ingreso Mínimo Vital apenas chegou a un terzo da poboación prevista inicialmente polo 

Goberno español. Ás sucesivas modificacións normativas durante os primeiros meses de 

implantación engadíronselle problemas burocráticos na súa tramitación que demoraron 

o acceso a esta prestación económica xerando graves prexuízos para persoas usuarias, 

entre elas, galegas e galegos beneficiarias da RISGA debido á incompatibilidade de 

ambas as dúas prestacións. 

O tempo transcorrido puxo en evidencia a necesidade de que a xestión do 

Ingreso Mínimo Vital sexa transferida ás Comunidades Autónomas para axilizar a súa 

tramitación e adaptala ás diversas realidades socio-económicas de cada territorio. 

De feito, a propia lei que crea e regula o IMV prevé no seu articulado 

(disposición adicional quinta) a súa transferencia aos territorios forais (Euskadi e 

Navarra) e tamén a posibilidade de conveniar (disposición adicional cuarta) coas 

comunidades de réxime común a cesión da súa xestión. 
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Así as cousas, non foi até 2022, e logo dunha intensa negociación, que o 

Goberno español e o Goberno de Euskadi acordaron a transferencia. É dicir, tardaron 

dous anos en dar cumprimento ao disposto na propia lei. 

Pola nosa banda, Galiza vén reclamando a transferencia do IMV desde o inicio 

desta prestación. Neste senso, foi obxecto de diversos acordos parlamentarios esta 

reclamación, o primeiro deles en decembro de 2020. 

O Ingreso Mínimo Vital é unha ferramenta útil e necesaria para garantir o 

dereito a unha vida digna, iso é indiscutíbel, mais o centralismo político non pode 

prexudicar a súa implantación e, moito menos, mermar a súa efectividade porque dela 

depende a garantía de dereitos fundamentais. 

Desde o Bloque Nacionalista Galego vimos reclamando e urxindo a 

transferencia a Galiza do IMV co obxectivo non só de axilizar a súa tramitación senón 

como mecanismo para crear unha prestación única que supere a actual RISGA e permita 

crear unha Renda galega de inclusión social e laboral. 

No contexto actual, marcado pola brutal escalada de prezos que está a 

empobrecer amplísimas capas da sociedade, a reclamación da transferencia a Galiza do 

IMV colle novo impulso e faise aínda máis necesaria. Por esta razón, é preciso que a 

Xunta de Galiza materialice de maneira máis contundente esta demanda a través dos 

organismos formalmente creados para este tipo de traspasos. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 5ª : 

Cando vai convocar a Xunta de Galiza a comisión mixta de transferencias para 

esixir, entre outros, o traspaso ao noso país do Ingreso Mínimo Vital? 
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Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 10:30:14 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 10:30:19 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 10:30:41 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, relativa ao dereito do persoal estatutario dos Servizos de Saúde á 

xubilación anticipada e parcial. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O 13 de xullo de 2006 subscribiuse o Acordo sobre medidas en materia de 

Seguridade Social, consecuencia do cal foi promulgada a Lei 40/2007, do 4 de 

decembro, de medidas en materia de Seguridade Social. Na súa disposición adicional 

sétima establece que “no prazo dun ano, o Goberno presentará un estudo sobre a 

normativa reguladora da xubilación anticipada e parcial d@s empregad@s públic@s, 

así como do persoal das Forzas Armadas e ao servizo da Administración de Xustiza, 

que aborde a aplicación da normativa reguladora de tales modalidades de xubilación, 

as condicións nas que esta aplicación non xere problemas de sostibilidade aos sistemas 

de protección social e á homoxeneización, en termos equiparábeis, dos diferentes 

réximes. En dito estudo contemplarase a realidade específica dos diferentes colectivos 

afectados, incluída á do persoal ao que lle é de aplicación a Lei 55/2003,de 16 de 

decembro, do Estatuto Marco do persoal estatutario dos servizos de saúde, tomando en 

consideración as singularidades que rodean ao mesmo, desde unha perspectiva acorde 

coas prioridades e garantías que se sinalen no parágrafo anterior”. 

A pesar de que teñen transcorrido case 15 anos desde a aprobación da Lei, o 

persoal estatutario, así como o resto de empregad@s públic@s, seguen sen ter garantido 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-u

6e
up

rR
nH

-9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

140747

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-q

qI
xB

U
S

0P
-7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-u6euprRnH-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-qqIxBUS0P-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

o acceso á xubilación anticipada e parcial, véndose frustradas as expectativas dese 

dereito de multitude de persoas que, por razón da súa idade, poidan aspirar a acollerse a 

estas modalidades de xubilación. 

Tal como admite a propia disposición adicional sétima da Lei 40/2007 o persoal 

estatutario ten singularidades que o distinguen do resto do funcionariado, pola propia 

natureza do servizo público sanitario, prestación de servizo continuado as vinte e catro 

horas do día e os trescentos sesenta e cinco días do ano, o contacto coa enfermidade, a 

toma de decisións sobre a saúde e a vida doutras persoas, a presión familiar, o traballo a 

quendas... 

Os propios plans de ordenación de recursos humanos que publica a propia 

Administración recollen problemas como os de unha pirámide profesional envellecida, 

o que incrementa o número de incapacidades temporais, a imposibilidade de efectivizar 

os acordos sindicais relativos a que o persoal facultativo deixe de facer gardas ao 

cumprir 55 anos, a imposibilidade de non traballar en horario nocturno a partir desa 

idade do resto do persoal... 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

Vai a Xunta de Galiza dirixirse ao Goberno español en demanda de que regule a 

xubilación anticipada e parcial d@s empregad@s públicos dos Servizos de Saúde? 

Non lle parece de xustiza a regulación da xubilación anticipada e parcial dadas 

as características do traballo que desempeñan de atención continuada, quendas, 

afectación psicosocial...? 
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Ten intención a Xunta de Galiza de desenvolver a Lei do Estatuto xurídico dos 

empregados e empregadas públicas de saúde de Galiza, contemplado no punto 3 do 

artigo 109 da Lei 8/2008? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 10:31:58 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 10:32:02 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 10:32:12 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre as medidas a realizar para o recoñecemento da labor d@s 

TCAEs. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Dentro do sistema sanitario @s Técnic@s en Coidados de Enfermería (TCAE) 

teñen un papel relevante, realizan actuacións moi diversas, desde coidados, 

alimentación, hixiene, colaboración con probas diagnósticas, apoio psicolóxico e 

emocional a doentes e familias... malia isto a súa labor está falta de recoñecemento tanto 

laboral coma social, queda moitas veces ensombrecido. 

As súas funcións están reguladas polo Estatuto de Persoal Sanitario non 

Facultativo, unha norma totalmente obsoleta, de hai 49 anos, do franquismo, do ano 

1973. 

No ano 1986 recoñéceselle a categoría profesional, en 1995 establécese o título 

de Técnic@ en Coidados Auxiliares de Enfermería (TCAEs), cun currículum de ciclo 

formativo de grao medio. A partir de aí non se ten avanzado nin na regulación nin no 

seu recoñecemento. 
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Existe unha fenda moi importante entre o mapa de competencias profesionais 

que este colectivo desenvolve na súa actividade laboral, e o seu currículo e clasificación 

profesional. 

É preciso o recoñecemento das funcións d@s Técnic@s en Coidados de 

Enfermería (TACEs), @s que se lle esixe unha titulación de perfil técnico que nin se 

recoñece, nin remunera. 

Desde a creación da categoría de Técnicos de Formación profesional  no 

SERGAS non se tiña abordado a creación de  postos de xefatura ou coordinación até o 

ano 2003. Nese ano, no ámbito da mesa sectorial,  pactouse  un acordo  sobre melloras 

retributivas e profesionais, que regula a creación destes postos. Neste acordo recóllese o 

mandato de crear determinados postos de coordinación de persoal Técnico Superior. 

Apesares de que estes postos de xefatura teñen amparo normativo para o seu 

desenvolvemento dentro da Función Pública Galega, a situación é que se segue 

pendente de que o SERGAS regule a Orde pola que se crean. 

A Organización Mundial da Saúde leva xa advertindo dende o ano 2000 da 

necesidade de avanzar nunha axeitada distribución das tarefas entre profesionais 

sanitarios, unha cuestión que non tivo unha aplicación global no Estado español e que 

actualmente produce un déficit en relación ao recoñecemento e formación de 

determinadas titulacións como pode ser a das Técnicas e Técnicos en Coidados de 

Enfermería. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-N

M
6N

9m
3O

p-
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

140751

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-q

qI
xB

U
S

0P
-7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-NM6N9m3Op-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-qqIxBUS0P-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

. Que xestións ten realizado a Xunta de Galiza para o recoñecemento da labor 

profesional e salarial d@s TCAEs? 

. Cales son as xestións que ten feito  para que se procesa á elaboración do 

currículo profesional d@s TCAEs, acorde coa actividade laboral que desempeñan, e lle 

outorgue a clasificación profesional que lles corresponde que é o nivel 3? 

. Ten demandado que se aplique o artigo 76  do EBEP para este colectivo? 

. Vai proceder á creación de postos de traballo de coordinación de TCAEs no 

Sergas, ao igual que existen no resto de categorías? 

. Por que non os ten creado a pesares de existir un acordo asinado? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Olalla Rodil Fernández 

Iria Carreira Pazos 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 10:33:31 
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Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 10:33:35 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 10:33:44 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Noa Presas Bergantiños, Montserrat Prado Cores e 

Iria Carreira Pazos, deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, sobre as condenas xudiciais á Xunta de 

Galiza por negar os dereitos de conciliación a traballadoras públicas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Nos últimos anos foron múltiples as denuncias de traballadoras públicas pola 

negativa do Goberno galego a recoñecerlles o seu dereito a conciliar e tamén as 

sentenzas condenatorias contra a administración. 

Por citar apenas algunhas sentenzas recentes a modo de exemplo: 

Marzo de 2019. A xustiza condena o Consorcio Galego da Igualdade e Benestar 

por denegar, sen motivación xustificada e de maneira discrecional, un permiso de 

conciliación familiar e laboral a unha traballadora que o solicitara para atender o seu 

pequeno enfermo. A decisión xudicial produciuse no xulgado do Social número tres de 

Ourense. 

Xullo de 2021. O TSXG avalou unha sentenza previa dun xulgado do social que 

recoñeceu a un bombeiro forestal o dereito a adaptar o seu horario laboral por 

conciliación familiar para atender dunha filla. A súa petición á Consellería do Medio 

Rural foi rexeitada fóra do prazo legal que ten a administración para contestar e “de 

forma xenérica”, sen sequera abrir unha negociación como esixe a lei. 

Febreiro de 2022. Un xulgado de Lugo condena a Xunta por negar o dereito de 

conciliación dunha traballadora auxiliar de enfermaría nun centro dependente da 
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Consellaría de Política Social. A sentenza obriga a Xunta a adaptar os horarios da súa 

traballadora e a concederlle unha indemnización polo dano moral que sufriu. 

A Xunta de Galiza debera ser exemplar na promoción da igualdade real entre 

mulleres e homes así como na garantía dos dereitos fundamentais do cadro de persoal, 

entre eles os dereitos de conciliación. 

Porén, lonxe diso, a Xunta é exemplo de todo o contrario como demostra o seu 

incumprimento reiterado da lexislación vixente ao non contar cun Plan de igualdade tal 

e como esixe a Lei 2/2007 de traballo en igualdade (artigo 11). 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

- Cantas sentenzas condenatorias tivo a Xunta de Galiza por incumprir os 

dereitos de conciliación do persoal público nos últimos dez anos? E nos últimos cinco? 

- Cantas en cada unha das consellarías? 

- Por que vulnera os dereitos de conciliación das traballadoras e traballadores 

públicos o Goberno galego? 

- Cando vai aprobar a Xunta de Galiza o seu Plan de igualdade tal e como lle 

esixe a lexislación en vigor? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 
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Noa Presas Bergantiños 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 11:17:41 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 11:17:45 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 11:17:56 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado Cores, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre o incremento do complemento autonómico ás PNC e da 

RISGA para enfrontar a crise xerada pola suba de prezos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A crise socio-económica xerada pola escalada de prezos afecta en maior medida 

ás capas da poboación máis vulnerables, entre elas as persoas beneficiarias de 

prestacións económicas como a Risga. 

Actualmente, segundo os datos feitos públicos pola Xunta de Galiza, máis de 

sete mil persoas perciben no noso país a Renda de inclusión social o que supón menos 

de 600 euros ao mes. 

Nun contexto de incremento brutal do custe da vida resulta urxente e imperioso 

a actualización e suba desta prestación para garantir unhas condicións de vida dignas a 

toda a poboación. 

Cómpre lembrar que actualmente e até que non se modifique a lexislación en 

vigor, percibir a RISGA resulta incompatíbel con calquera outra prestación económica e 

só pode manterse durante un breve período de tempo con ingresos procedentes do 

traballo vendo mermar mes a mes até a súa extinción a contía da prestación.   
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En idéntica situación se atopan as persoas que perciben unha Pensión Non 

Contributiva (PNC). En Galiza trátase dun colectivo de case 40 mil persoas que, malia 

contar cun complemento autonómico pensado e aprobado para reforzar estas 

prestacións, leva conxelado desde hai unha década. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª : 

. Como valora a Xunta de Galiza a situación na que se atopan as persoas 

perceptoras da RISGA e de Pensións non contributivas diante da escalada brutal de 

prezos? 

. Vai incrementar, no marco das súas competencias, a contía que reciben as 

persoas prestatarias? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Deputadas do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 11:19:26 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 11:19:30 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 11:19:38 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado Cores, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Os recursos sanitarios existentes na comarca da Barbanza non permiten a 

atención de patoloxías graves nin, en moitos casos, prestar asistencia médica in situ a 

doentes de extrema gravidade, nin asistilos con persoal facultativo e de enfermería 

durante os traslados a un centro hospitalario, ao non contar con ambulancia de soporte 

vital avanzado nin ter UCI o Hospital da Barbanza. 

Na atención das patoloxías de gravidade, o tempo é un factor esencial, polo cal 

non é entendíbel que esta comarca, cunha importante actividade económica con 

potencial risco, como é o traballo no mar e unha importante actividade industrial, non 

teña un hospital con UCI e non conte con ningunha ambulancia de soporte vital 

avanzado, é dicir, dotada cun equipo humano especializado, con persoal facultativo e de 

enfermería e coa dotación de equipos necesarios para atender emerxencias de gravidade. 

Foron estes, entre outros, os motivos que no ano 2019 levaron a máis de 4.500 

persoas e a diversos colectivos e entidades da comarca a asinar unha petición para 

conseguir que o hospital comarcal conte cunha ambulancia medicalizada do 061. 
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Sobran as razóns que xustifican a necesidade dunha ambulancia de soporte vital 

avanzado para a comarca da Barbanza e por iso o BNG, que considera imprescindíbel 

esta dotación para non seguir a poñer en risco a saúde e a vida dos veciños e veciñas da 

zona, vén demandándoa mediante emendas presentadas aos orzamentos da Xunta nos 

últimos anos, ou solicitando a súa inclusión nos concursos para a adxudicación do 

servizo de transporte sanitario urxente  terrestre realizados por parte da Fundación 

Pública Urxencias Sanitarias de Galiza-061, dependente do SERGAS, demandas que ata 

o de agora non foron tidas en consideración. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª : 

. Que valoración fai a Xunta de Galiza dos recursos sanitarios da comarca da 

Barbanza para atender as patoloxías e os casos máis graves?  

. Que valoración fai da inexistencia de UCI no hospital comarcal e de 

ambulancia de soporte vital avanzado?  

. Considera que as características -poboacionais, socio-laborais e sanitarias, entre 

outras- da comarca son as necesarias para poder contar cunha ambulancia de soporte 

vital avanzado? De ser así, por que razón non se ten incluído nos concursos para a 

adxudicación do servizo de transporte sanitario urxente terrestre do 061? De non ser así, 

cales son as características ou requisitos que sería imprescindíbel cumprir, segundo a 

Consellaría de Sanidade, para poder contar con esa dotación? 
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 . Que valoración fai da mobilización social que xa no ano 2019 levou a un 

importante número de veciños e veciñas e de entidades da comarca a solicitar unha 

ambulancia de soporte vital avanzado? 

 . Vai a Xunta de Galiza a ter en conta esta demanda nos vindeiros orzamentos 

para o 2023? De non ser así, por que razón? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 11:23:05 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 11:23:10 

 

Rosana Pérez Fernández  na data 26/07/2022 11:23:20 
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Á Mesa do Parlamento 

María González Albert, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre a falta de cobertura da zona especial de urxencias sanitarias 

da Veiga – O Bolo e as medidas precisas para solucionala. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Nas últimas semanas teñen cobrado actualidade os problemas xa cronificados de 

falta de correcta asistencia sanitaria da zona especial de urxencias da Veiga e O Bolo. 

Esta situación, que até no último mes algunhas voces relacionaron coa morte dunha 

paciente no concello da Veiga, vén sendo explicitada pola CIG-Saúde en múltiples 

ocasións e con profusión principalmente desde o ano 2017. 

A central sindical ten dirixido distintos escritos tanto á Xerencia de Área de 

Ourense, Verín e O Barco, como á Dirección Médica de Atención Primaria como á 

Dirección de Enfermería en escritos e reclamacións presentados en 2017, 2018, 2019, 

2021 e 2022. Trátase, polo tanto, dunha cuestión perfectamente coñecida que se 

agudizou até límites inasumíbeis nos últimos tempos. 

No BNG temos explicitado moitas veces o risco que supón asumir por parte dun 

PAC cun único facultativo (como por exemplo o de Viana do Bolo) un concello como A 

Veiga que ten unha superficie enorme (290 km²) e cunha densidade de poboación de só 

3,05 habitantes/km². 
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Así, cando o PAC de Viana se ten que facer cargo da Veiga, atopámonos nunha 

situación na que un só médico, que xa en condicións normais ten que dar cobertura a un 

territorio inmenso, ten que atender a un total de 762 km² de territorio de montaña e 

cunha dispersión poboacional moi grande. Isto é a todas luces inasumíbel e amosa, 

sobre todo, unha mala organización por parte da dirección do SERGAS que xa foi 

comunicada máis dunha vez. 

Neste mes de abril que vimos de comezar atopamos unha situación extrema na 

que durante 15 días (polo tanto medio mes) os concellos da Veiga e O Bolo van estar de 

tarde e de noite sen dotación médica e terán que ser atendidos polos PACs de Viana do 

Bolo (A Veiga) e do Barco de Valdeorras (O Bolo). Será así nos días 1, 2, 3, 5, 6, 7, 8, 9, 

10, 12, 14, 19, 21, 26 e 28 de abril; engadindo que en dúas desas xornadas, que son 

domingo (os días 3 e 10 de abril), esa cobertura terá que ser de todo o día. 

No que ten a ver co PAC do Barco de Valdeorras cada vez que acontece esta 

situación e se ten que facer cargo do territorio e da poboación do Bolo ve tamén 

aminorada a súa capacidade para atender á xente que leva o propio Punto de Atención 

Continuada no Barco, que ten unha poboación moi grande. 

Esta situación está a causar un grave prexuízo nos dereitos sanitarios da 

cidadanía do distrito sanitario de Valdeorras e especialmente nos residentes dentro da 

zona especial de urxencias sanitarias da Veiga-O Bolo polo que é urxente tomar 

medidas que busquen solucións estruturais que solventen este grave deterioro da 

atención sanitaria. 

Esta cuestión é a última pinga dentro dunha problemática moi xeralizada nun 

deterioro planificado absolutamente na atención sanitaria do rural galego en xeral e no 

distrito sanitario de Valdeorras en particular. A Xunta de Galiza leva anos priorizando 
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unha visión economicista da atención sanitaria en lugar de tratala como o que é: un 

dereito fundamental da cidadanía. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 

. Estiman que a zona especial de urxencias O Bolo-A Veiga conta cunha 

atención médica axeitada ás súas necesidades? 

.  Teñen menos dereitos sanitarios os habitantes deses dous concellos que os 

residentes, por exemplo, en Santiago de Compostela? 

. Que valoración fan do feito de que durante 15 días do mes de abril (como 

mínimo en horario de mañá e tarde) a atención sanitaria deses dous concellos teña que 

ser cuberta polos PACs do Barco de Valdeorras e de Viana do Bolo? 

. Un PAC cun único facultativo pode atender correctamente a un territorio de 

762 km²? 

. Que accións está a desenvolver a xerencia da EOXI de Ourense, Verín e O 

Barco de Valdeorras para evitar que este mes de abril a poboación do Bolo e A Veiga 

non estea atendida en precario? 

. Que medidas de fondo a medio e longo prazo van implantar para resolver este 

problema estrutural? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 
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Asdo.: María González Albert 

Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María González Albert  na data 26/07/2022 11:25:23 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 11:25:31 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 11:25:39 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado Cores, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre a alimentación das persoas usuarias de residencias de 

maiores en Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

En Galiza hai case 22 mil prazas en residencias de maiores públicas, privadas e 

concertadas o que se traduce nunha cifra practicamente idéntica de persoas usuarias. 

Malia que existen moi diversos perfís de usuarias o certo é que nos últimos anos 

as persoas que viven en centros residenciais foi mudando e tende, cada vez máis, a 

contar con graos de dependencia máis elevados e procesos neurodexenerativos máis 

avanzados. Isto converte as usuarias e usuarios nun colectivo vulnerábel que esixe dun 

grao de protección maior. 

Para o Bloque Nacionalista Galego desde o inicio da pandemia e antes mesmo 

da crise sanitaria provocada pola Covid-19 a garantía dos dereitos fundamentais da 

poboación usuaria de residencias é unha prioridade. Dentro deses dereitos está a 

alimentación que reciben, o seu valor nutricional, a adaptación ás necesidades de cada 

unha das persoas e a capacidade de participación no deseño dos menús de usuarias e 

familiares. 
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Múltiples familias e residentes trasladaron ao Grupo parlamentario do BNG 

queixas polas deficiencias detectadas nos menús que reciben usuarias e usuarios nalgúns 

destes centros do noso país o que motiva esta batería de iniciativas co obxectivo de 

determinar as deficiencias que teña detectado a inspección no exercicio das súas 

funcións e as medidas que se estean a arbitrar, de ser o caso, desde a Xunta de Galiza 

para garantir que a alimentación que reciben as persoas usuarias de residencias cumpre 

os máximos estándares de calidade. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª : 

. Que valoración fai a Xunta de Galiza dos menús que se suministran nas 

residencias de maiores galegas tanto públicas como privadas e/ou concertadas? 

. Recibiu algunha queixa de usuarias e/ou familiares relacionadas coa 

alimentación? 

. De ser así, cantas, por que razón e en que centros? 

. Detectaron os servizos de inspección de Política Social deficiencias nos menús 

e alimentación das persoas usuarias nos últimos 4 anos? 

. De ser así, cantos, por que razón e en que centros? 

. Que medidas arbitra ou pensa arbitrar a Xunta de Galiza para garantir a 

máxima calidade na alimentación das persoas usuarias de residencias? 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-O

8H
D

u8
v9

f-9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

140768

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-q

qI
xB

U
S

0P
-7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-O8HDu8v9f-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-qqIxBUS0P-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 11:26:43 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 11:26:47 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 11:26:55 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Iria Carreira Pazos e Olalla Rodil Fernández, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral 

na Comisión 5ª, relativa á posta en marcha dunha estratexia para a atención integral á 

saúde sexual e reprodutiva das galegas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A OMS afirma que a saúde das mulleres e nenas está influenciada pola bioloxía 

relacionada có sexo, o xénero e outros determinantes sociais. Detectar e cubrir as 

necesidades sanitarias da muller é un dereito e un deber dos servizos sanitarios públicos, 

que ademais debe recoñecer as achegas das mulleres á saúde da sociedade na súa función 

produtiva e reprodutiva, como consumidoras e ao mesmo nivel como prestadoras de 

asistencia sanitaria. 

Hai consenso mundial en que a atención da saúde da muller debe facerse cun 

enfoque que englobe o seu ciclo vital completo, o que permitirá advertir de que forma as 

intervencións na infancia, adolescencia, a etapa reprodutiva e ata o final da súa vida, 

inflúen no estado de saúde ulterior e na de xeracións futuras. 

As matronas son profesionais recoñecidas e cualificadas na atención á saúde das 

mulleres, non só na súa etapa de maternidade (xestación, parto, puerperio e lactación) 

senón tamén ao longo de toda a súa vida sexual, desde a nenez ata a senectude. 
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O plan formativo da súa especialidade cualifícaas para liderar a atención á esfera 

sexual e reprodutiva das mulleres, repercutindo de modo beneficioso na súa saúde global. 

Teñen recoñecida capacidade e autonomía na toma de decisións na atención e seguimento 

dos procesos relacionados coa saúde sexual e reprodutiva tal como se recolle na Ley 

44/2003 de 21 de noviembre de ordenación de las profesiones sanitarias (LOPS). 

A evidencia demostra que os coidados levados a cabo por matronas conseguen bos 

resultados de saúde, con menores taxas de intervencións, menores custos e maior 

satisfacción para ás mulleres. As matronas non só abordan aspectos reprodutivos das 

mulleres, senón tamén formación e información  afectivo-sexuais, asesoramento sobre 

saúde menstrual, contracepción, interrupción do embarazo, climaterio, papel relevante na 

detección de saúde mental materna, da violencia de xénero, dispareunia... 

A pesares de todo o dito  e dos evidentes beneficios que aportan as matronas para 

a atención á saúde das mulleres as eivas no Sergas é palmaria. 

En primeiro lugar en canto ao número existentes. Segundo os últimos datos 

rexistrados, a media de matronas por 100.000 habitantes nos países da OCDE é de 69,8. 

Estes datos distan moito da situación actual en  Galicia, é unha das Comunidades 

Autónomas coa ratio matrona/muller máis baixos. Conta cun número insuficiente de 

matronas para ofrecer a atención e coidados especializados que requiren as galegas. Este 

déficit é especialmente visíbel en Atención Primaria, ao tempo que existe unha grande 

iniquidade en función da zona xeográfica de Galiza onde viva unha muller, da área 

sanitaria, con maior repercusión nas mulleres do rural, que ven minguada a oferta 

sanitaria. 
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Existe tamén unha dotación inadecuada de espazos físicos e materiais tanto nas 

consultas destas profesionais como para realizar as actividades de educación 

sexual,reprodutiva e maternal. 

En canto á atención hospitalaria estaba en marcha un proxecto de de inclusión de 

matronas nos servizos de planta de puerperio que desde a AGAM (Asociación Galega de 

Matronas) tiñan solicitado ao SERGAS. O proxecto estaba especialmente maduro na  

Área Sanitaria de A Coruña e Cee, en concreto desde a coordinación do Hospital 

Materno-infantil "Teresa Herrera, de xeito que parecía que ía dar o seu froito ao 

converterse na primeira maternidade galega que ía incorporar matronas en planta de 

puerperio, mais, segundo a información que nos trasladan, foi inexplicabelmente 

paralizado. 

Unha decisión que non compartimos, xusto nun momento no que se está 

procedendo a un proceso de especialización en enfermería, aínda que máis lento do 

desexábel, en áreas como saúde mental, enfermería pediátrica ou enfermería familiar e 

comunitaria. 

É preciso un enfoque das políticas sanitarias dirixidas á prevención e promoción 

da saúde das mulleres, evitando a súa hipermedicación. Unha atención que debe ser 

proporcionada pol@s profesionais axeitadas, entre @s que @s matronas teñen un papel 

fundamental. 

O acceso a coidados de calidade é un dereito humano básico, tamén das mulleres, 

se non existen rateos axeitados de profesionais para atender as súas necesidades, nin 

dispositivos suficientes e ben dotados, non é posíbel, por estas razóns formúlase a 

seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 5ª: 
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Cal é estratexia da Xunta para a atención integral á saúde sexual e reprodutiva das 

mulleres? 

Por que paralizaron a incorporación de matronas no servizo de planta de puerperio  

no Hospital Teresa Herrera da Coruña? 

Cal é a razón desta paralización xusto nun momento no que se está procedendo a 

un proceso de especialización en enfermería, aínda que máis lento do desexábel, en áreas 

como saúde mental, enfermería pediátrica ou enfermería familiar e comunitaria? 

Van proceder á incorporación de matronas nos servizos de planta de puerperio  

para garantir a súa presenza en todos os hospitais galegos? 

Que accións vai realizar para eliminar a iniquidade que padecen as galegas en 

función da zona xeográfica de Galiza onde vivan, da área sanitaria, con maior repercusión 

nas mulleres do rural, que ven minguada a oferta sanitaria? 

Vai aumentar  as prazas de matronas tanto en atención primaria como 

especializada para garantir a equidade en toda Galiza como para que as rateos matrona/ 

mulleres sexan como mínimo a da media da OCDE? 

Cando vai realizar o reforzo do número de matronas na Atención Primaria, para 

prestar unha atención sexual e reprodutiva de calidade a todas as mulleres ao longo de 

todo o seu ciclo vital? 

Considera que o material co que contan as consultas das matronas de Atención 

Primaria está en condicións e é o acaído para prestar unha atención digna? 

Non lle parece precisa a implementación inmediata dun plan para a dotación 

adecuada de espazos físicos, materiais e dispositivos telemáticos tanto nas consultas 
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destas profesionais como para realizar as actividades de educación efectivo-sexual, 

reprodutiva, maternal...? 

Ten algunha estratexia para garantir a presenza de matronas en todos os COF? 

Vai garantir a calidade asistencial no parto: avaliación da prestación, publicación 

anual dos resultados, actualización de protocolos, e garantir a libre elección de hospital 

como se establece na Lei de Garantías? 

Considera acaído o número de unidades de chan pélvico existentes en Galiza? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de  2022 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 11:28:43 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 11:28:46 
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María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 11:28:55 
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Á Mesa do Parlamento 

María González Albert, Noa Presas Bergantiños, Montserrat Prado Cores e 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, sobre a supresión 

dun facultativo de medicina xeral no centro de saúde da Rúa e as medidas que debe de 

tomar a Xunta de Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Concello da Rúa conta, segundo os datos do Instituto Galego de Estatística, 

cunha poboación de 4.245 habitantes en 2021. Dese total de habitantes un 59% está na 

franxa entre 18 e 65 anos mentres que o 30% é maior de 65. A media de idade no 

concello a día de hoxe é de 50,97 anos, o que representa 1,86 anos máis que vai un 

lustro. Dentro do termo municipal hai tamén dúas residencias de persoas maiores. Os 

Pinos, pertencente á Fundación Valdeogos, que conta con 111 prazas entre concertadas 

e libres e Nosa Señora de Fátima, da Fundación San Rosendo, que ten 70 prazas en 

total. 

Non escapa polo tanto o concello da tendencia que é xeralizada, salvo 

contadísimas excepcións, na provincia de Ourense: envellecemento paulatino. 

Do punto de vista da atención sanitaria, A Rúa pertence ao distrito sanitario de 

Valdeorras. O Centro de Saúde do Concello foi construído en 1982. Ten polo tanto 40 

anos de antigüidade e é de titularidade municipal. Na actualidade, segundo o “Plan de 
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Infraestruturas Sanitarias: Atención primaria” feito público en 2021 pola Consellaría de 

Sanidade, atende a 4.200 TIS (Tarxetas Individuais Sanitarias). 

Este centro de saúde ten moitas carencias no que se refire a instalacións e 

profesionais para atender á poboación. Así e todo, até o mes de abril de 2022 contaba 

con 4 médicos de medicina xeral, 1 pediatra, 4 enfermeiras, 1 auxiliar de enfermaría e 2 

auxiliares administrativos. Ao tempo, tiña dúas unidades de apoio: odontólogo e 

hixienista dental. 

Aos problemas derivados da propia antigüidade do edificio súmase o feito de 

que non foi construído para albergar un Centro de Saúde destas características. Polo 

tanto ten importantes carencias e deficiencias estruturais e funcionais no que ten a ver 

coa accesibilidade, seguridade, espazos, barreiras arquitectónicas... É por este motivo 

que a poboación da Rúa leva décadas loitando pola construción dun novo edificio que 

dea solución ás necesidades de atención sanitaria que precisa o concello. 

As alarmas comezaron a soar coa propia publicación do “Plan de Infraestruturas 

Sanitarias: Atención primaria” antes mencionado. Aí a cidadanía comprobou por 

primeira vez que a Consellaría de Sanidade facía unha previsión de 6 consultas de 

adultos (3 de medicina e 3 de enfermería) ademais da consulta de odontoloxía (para 

compartir o odontólogo e hixienista), 1 sala polivalente, 1 do programa da muller, 1 

consulta de pediatría e 1 de enfermería pediátrica, 1 consulta de urxencias, sala de 

educación sanitaria, e despacho de traballo social. Isto supuña, na práctica, a previsión 

da supresión dunha consulta de medicina e outra de enfermería. 

A actualidade máis recente é a que segue: o pasado 30 de marzo publicábase no 

portal de Contratos Públicos de Galiza a tramitación ordinaria do “Contrato de servizo 

para a redacción do proxecto básico e de execución e dirección de obra de edificación: 
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Centro de Saúde da Rúa (Ourense), de clave OU/22/003.30. AT/004/2022”. A día de 

hoxe estamos pendentes de que a Axencia Galega de Infraestruturas elabore un informe 

técnico sobre a documentación presentada polas 3 empresas licitadoras a ese concurso. 

(As Mesas de Contratación reuníronse en data 28 de abril – apertura da documentación 

administrativa – e 3 de maio – apertura de proposicións técnicas -). 

Entre toda a documentación que se adxuntaba nesa licitación aparece como 

Anexo II o “Plan Funcional do Centro”, que desenvolve e concretiza o resumo do plan 

funcional incluído no “Plan de Infraestruturas”. Ese Plan Funcional parte da situación 

actual no Centro de Saúde en funcionamento para facer unha previsión do cadro de 

persoal para o novo Centro de Saúde unha vez executado, rematado, e posto en 

funcionamento. Aí confírmase a eliminación dun médico de atención primaria (pasando 

de 4 a 3); previsión que se ve reafirmada no Anexo III (Programa de Espazos do futuro 

CS da Rúa) que estipula só 3 consultas de medicina para adultos así como 3 consultas 

de enfermaría para adultos. 

Dase ademais a circunstancia de que nos últimos días tense xubilado un dos 4 

médicos que até o mes pasado exercía a súa labor no Centro de Saúde da Rúa polo que, 

na práctica, xa son 3 as/os profesionais que están a atender á poboación adulta na Rúa. 

Todo isto nun contexto de (post)pandemia e cunha poboación moi envellecida. 

Isto supón unha intolerábel merma da calidade na atención sanitaria incrementando 

substancialmente o número de TIS que pasará a atender cada médico nun contexto 

poboacional cunha idade media de case 51 anos. 

Neste contexto é de remarcar que no Pleno ordinario do Concello da Rúa 

celebrado no día 2 de maio producíuse o acordo unánime dos catro grupos que fan parte 
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da corporación municipal (BNG, PSOE, PP e RUA) en apoio a unha moción do PSOE 

que reclamaba: 

1. O rexeitamento da supresión dun médico de medicina xeral no Centro de 

Saúde. 

2. Instar á Xunta de Galiza a manter os catro médicos de medicina xeral cos que 

conta a actualidade o Centro de Saúde. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª : 

- Van cubrir no curto prazo a praza do facultativo que está vacante após a 

xubilación do médico que a ocupaba? 

- Por que no Plan Funcional do novo Centro de Saúde da Rúa se elimina de facto 

unha consulta de medicina de atención primaria e unha de enfermaría ao respecto das 

que até o de agora tiña A Rúa? 

- Que valoración fan deste feito? 

- Consideran que unha poboación de máis de 4.000 habitantes cunha idade 

media que supera os 50 anos está ben atendida con só 3 facultativos? 

- Teñen pensado rectificar este recorte premeditado dos dereitos sanitarios da 

poboación da Rúa? 

- Despois de máis de 20 anos de espera, consideran que a poboación da Rúa vai 

estar satisfeita con este novo deterioro da súa atención sanitaria? 
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Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: María González Albert 

Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 11:32:50 

 

María González Albert  na data 26/07/2022 11:32:55 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 26/07/2022 11:33:05 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 26/07/2022 11:33:14 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral 

na Comisión 5ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O 25 de febreiro de 2021 na Comisión de Sanidade, Política Social e Emprego, do 

Parlamento galego aprobábase por unanimidade o seguinte acordo a instancias dunha 

proposición non de lei presentada polo grupo parlamentario do BNG: 

“O Parlamento galego insta a Xunta a asegurar a comunicación das persoas 

xordas no acceso á sanidade pública galega demandando da Consellería de Sanidade o 

compromiso de creación dunha bolsa de intérpretes a disposición do colectivo de persoas 

xordas as 24 horas do día.” 

Transcorreu máis dun ano do mencionado acordo e non termos coñecemento de 

que o goberno da Xunta dera cumprimento aos termos do acordado, co que iso significa 

canto á falta de respecto pola institución e representación popular do propio Parlamento 

galego, así como por continuar o goberno do Partido Popular a evitar a vulneración dos 

dereitos fundamentais das persoas xordas garantindo a súa comunicación na atención 

sanitaria coa presenza de intérpretes de lingua de signos. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 5ª: 
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Cal é a razón pola que o goberno galego non da cumprimento ao acordo unánime 

parlamentario que compromete garantir a comunicación das persoas xordas na asistencia 

sanitaria a través de intérpretes de linguas de signos? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 26/07/2022 11:34:25 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 11:35:01 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 11:35:09 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Olalla Rodil Fernández e Manuel Lourenzo Sobral, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 5ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado martes 3 de maio, coincidindo co Día da Convención Internacional 

sobre os Dereitos das Persoas con Discapacidade das Nacións Unidas, desenvolveuse 

simultaneamente en varias cidades unha xornada reivindicativa para denunciar as 

“intolerábeis agardas que deben asumir as persoas con discapacidade para poder acceder 

a todos os seus dereitos, causados polos retrasos tanto na avaliación do grao de 

discapacidade como na implantación da nova baremación da discapacidade”. 

No cidade de Pontevedra tivo lugar un acto reivindicativo e de denuncia na 

delegación da consellaría de Sanidade, na que están ubicados os Equipos de Valoración 

e Observación da Discapacidade (EVO). No acto participaron representantes de 

COGAMI, Amizade, AGL, Alcer, Asearpo e profesionais e persoas usuarias dos 

servizos de COGAMI en Pontevedra. 

Tal como xa denunciou o BNG en anteriores ocasións, e como puxeron de 

manifesto as entidades convocantes desta xornada, o tempo medio da avaliación da 

discapacidade é de 11 meses, chegando nalgúns casos a espera a superar os dous anos e 

até os tres anos. 
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Estes retrasos teñen importantes repercusións negativas na vida das persoas, xa 

que afectan a temas fundamentais como o acceso ao emprego, educación, 

accesibilidade, prestacións sanitarias e tamén a axudas económicas para compensar a 

desigualdade de oportunidades. 

A causa principal do retraso nas baremacións é a carencia de persoal nos 

equipos de avaliación. Diante das denuncias reiteradas por parte de profesionais, e como 

resposta a iniciativas parlamentares, a Xunta anunciou a incorporación de equipos de 

reforzo por acúmulo de tarefas, medida que foi cualificada polo persoal dos equipos 

como un parche, xa que este persoal é contratado por períodos de 9 meses e non ten 

continuidade. Este tipo de medidas foron establecidas xa con anterioridade pola 

administración autonómica, cando menos desde o ano 2012, mais non conseguiron 

resolver o problema de fondo, que non é outro que a insuficiencia de equipos estábeis 

para dar resposta ao elevado número de solicitudes. 

Segundo datos de 2019, existían daquela 5.560 persoas en listaxe de agarda na 

zona norte da provincia de Pontevedra, das cales 900 levaban máis de dous anos 

agardando e 500 destas aínda non foran avaliadas. 

En moitos casos, debido a tempos de agarda tan prolongados, prodúcese a morte 

da persoa demandante sen que chegue a ser avaliada e polo tanto a acceder ás 

prestacións a que ten dereito.  

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 
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. Considera a Xunta de Galiza lóxicos e razonábeis os tempos de agarda para a 

avaliación da discapacidade na zona norte de Pontevedra e en toda Galiza? 

. Cantas persoas están pendentes de avaliación da discapacidade na zona norte da 

provincia de Pontevedra? 

. Que medidas ten previsto adoptar o goberno galego para reducir sensibelmente 

as listaxes e os tempos de agarda para a avaliación da discapacidade na zona norte de 

Pontevedra e no conxunto de Galiza? 

. Ten previsto o goberno galego crear novos equipos estábeis para a avaliación 

da discapacidade na zona norte de Pontevedra e en toda Galiza? 

. Comparte o goberno galego a idea de que a contratación de equipos de reforzo 

por acumulo de tarefas é un parche que non resolveu nos últimos 10 anos o problema? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Xosé Luis Bará Torres  na data 26/07/2022 11:36:24 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 11:36:34 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 26/07/2022 11:36:42 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado Cores, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O BNG ten traído a debate a esta cámara en diferentes ocasións a situación do 

Centro de Saúde de Novo Mesoiro na Coruña, a última o pasado 27 de maio de 2021. 

A razón desta reiteración é que, ano tras ano, como nos confirma  a veciñanza do 

barrio do Novo Mesoiro, non muda a insuficiente dotación profesional médica e 

atención horaria conforme precisa este barrio novo da cidade da Coruña e con moi alta 

densidade demográfica, nomeadamente infantil. 

Malia se tratar dun barrio que segue a medrar en poboación, a dotación sanitaria 

segue a ser a mesma que cando se abriu o Centro de Saúde en 2011. A única mellora 

parcial que se ten producido nos últimos anos foi a ampliación dunha praza de pediatría, 

non permanente, pois nin nas vacacións, nin nos permisos, nin nas baixas, esta praza é 

debidamente cuberta por persoal que a substitúa e, consecuentemente, a situación dun 

servizo insuficiente volve a se reiterar. 

Queremos lembrar que a zona de influencia atende ao barrio de Novo Mesoiro, 

aos núcleos poboacionais de Feáns, Mesoiro, Vío, Elviña, Castro de Elviña e parte da 

Zapateira e a Urbanización de Breogán e Urbanización do Obradoiro, entre outras, e sen 
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contar núcleos e casas diseminados desta única zona semirrural do municipio da 

Coruña. 

Asemade, e continuando coas eivas de atención, cómpre relatar que este Centro 

de Saúde só ten horario de atención polas mañás, de 8.00 h a 15.00, e só é empregado 

un dos andares do centro, o andar baixo, estando o primeiro andar infrautilizado. 

A veciñanza do barrio citado, e dos demais núcleos e urbanizacións, leva anos 

demandando que se aumenten os servizos do Centro de Saúde, ante unha situación de 

desatención evidente, e que xera circunstancias de tal paradoxo como que moitas das 

persoas da área de influencia do centro teñan que solicitar atención, ou xa son derivadas 

automaticamente, a outros centros de saúde da cidade, ou mesmo, por iniciativa propia 

polas circunstancias, xa non cambien no que están rexistrados cando deciden ir vivir 

para esta contorna periférica da Coruña. Denuncian que, a pesar de ser un barrio que 

aumenta en poboación, que ten un dos maiores índices de nacementos de toda Galiza, 

con máis nenas e nenos en idade escolar da Coruña, teñen esa carencia importante deste 

servizo público. E denuncian que tampouco teñen servizo de transporte público directo 

a outros centros de saúde, onde son derivados pola falta de servizo do propio, ou aos 

centros de especialidades médicas da Cidade ou ao propio Chuac. 

As súas demandas son básicas, ademais de ser as mesmas desde que comezaron 

a reivindicar as melloras do servizo: a verdadeira consolidación do servizo de pediatría, 

cubrindo realmente baixas, vacacións ou permisos, a dotación dunha praza máis no 

servizo de matrona, a dotación dunha praza máis para o servizo do médico de familia, a 

dotación dunha praza máis para o servizo de enfermería, a dotación dunha praza máis 

para os servizos administrativos e a apertura dos servizos e de atención ao público en 

horario de tarde. 
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É preciso dotar este barrio dunha cobertura sanitaria acorde ás súas necesidades 

dado que as instalacións do Centro de Saúde de Novo Mesoiro son novas e conta con 

toda unha planta baleira. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª : 

- Que razóns argumenta o Goberno galego para considerar suficiente o persoal 

co que está dotado o Centro de Saúde de Novo Mesoiro, no concello da Coruña? 

- O Goberno galego ten previsto aumentar, nesta lexislatura, o persoal sanitario e 

administrativo do Centro de Saúde de Novo Mesoiro? En caso de que a resposta sexa 

negativa, que causas motivan que non se considere necesario aumentar o persoal? 

- Por que o horario do Centro de Saúde é só de mañá? Ten pensado o Goberno 

galego ampliar o horario no futuro establecendo unha quenda de atención a doentes pola 

tarde? 

- Que usos ten na actualidade o primeiro andar do Centro de Saúde de Novo 

Mesoiro? 

- O Goberno galego pensa reforzar os servizos e o persoal do Centro de Saúde de 

Novo Mesoiro durante os períodos de vacacións, baixas laborais ou permisos do cadro 

de traballadoras e traballadores? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 
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Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 26/07/2022 11:37:56 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 11:38:08 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 11:38:17 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández e Daniel Pérez López, deputada e deputado do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 5ª, sobre as condicións laborais e salariais das traballadoras do Servizo de 

Axuda no Fogar. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O 8 de maio tivo lugar unha mobilización das traballadoras do Servizo de Axuda 

no Fogar (SAF) convocada pola CIG para reclamar os dereitos laborais e salariais neste 

sector que: 

1. Emprega por volta de 8.000 persoas en Galiza das que a inmensa maioría, o 

95%, son mulleres. 

2. Conta cun convenio colectivo sen negociar desde 2011 e cunha patronal que 

se disolveu para impedir a súa renovación. 

3. O convenio inclúe a actualización salarial conforme ao incremento do IPC o 

ano anterior (artigo 7º). Malia iso, as empresas non están a actualizar os salarios das 

traballadoras, de facto, das 250 empresas que operan no sector só 4 incrementou o 6,5% 

correspondente a 2021 as demais ou non subiron os salarios ou apenas reflectiron a 

metade do IPC. 

4. O SAF constitúe un servizo esencial no actual modelo de coidados. Trátase do 

servizo con maior número de persoas usuarias, máis de 24 mil en toda Galiza. Neste 
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senso, malia estar financiado na súa maior parte pola Xunta de Galiza é de xestión 

municipal e na maior parte dos concellos está privatizado. 

Tendo en conta esta situación desde o BNG cremos que: 

a) A Xunta de Galiza debe implicarse de maneira decidida na defensa dos 

dereitos laborais das traballadoras que, independentemente do modelo de xestión do 

servizo, reciben grandes cantidades de diñeiro público por soster servizos. Así o 

manifestamos no caso das traballadoras das residencias e centros de día privados que 

recentemente mantiveron unha histórica folga. 

Cómpre lembrar, neste senso, que o Servizo de Axuda no Fogar supón un 

investimento público de máis de 100 millóns de euros públicos en 2022 o que fai a 

administración pública, moi especialmente a Xunta de Galiza, responsábel do que 

acontece tanto coas persoas usuarias como coas traballadoras. 

b) Un servizo esencial, base para garantir o dereito a unha vellez e a unha vida 

dignas, como é o SAF debe garantirse en condicións de universalidade e coas máximas 

garantías polo que resulta –logo de anos da súa implantación-- necesario repensalo para 

o adaptar ás novas necesidades, realidades e a un modelo de coidados integral que poña 

no centro as persoas (usuarias e traballadoras). 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª : 

.  Como valora a Xunta de Galiza a situación das traballadoras do SAF? 
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. Como valora o Goberno galego a actitude da patronal e a obstaculización da 

negociación dun novo convenio colectivo? 

. Tomou ou pensa tomar algunha medida a Xunta de Galiza para facer valer os 

dereitos das traballadoras e mellorar as súas condicións laborais? 

. Que papel creo o Goberno galego que debe cumprir o SAF no novo modelo de 

coidados? 

. Pensa redeseñar algún aspecto do actual modelo do SAF? 

. Cre que os concellos son a administración máis acaída para xestionar un 

servizo destas características? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Daniel Pérez López 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 11:39:39 
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Daniel Pérez López  na data 26/07/2022 11:39:49 
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Á Mesa do Parlamento 

Manuel Lourenzo Sobral e Olalla Rodil Fernández, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 5ª, sobre privatización dunha escola infantil na Guarda. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

O pasado 26 de abril o Consorcio Galego de Servizos de Igualdade e Benestar 

publicou na súa páxina web a licitación do servizo de atención educativa na escola 

infantil da Guarda. Un documento que na práctica implica que a xestión desa escola 

infantil non se realizará mediante xestión directa e con persoal do Consorcio, senón a 

través dunha empresar privada.  

Cómpre destacar que o Concello da Guarda, xa en xuño do ano 2020, asinara un 

convenio de colaboración coa Consellaría de Política Social na que se acordaba 

construír unha escola infantil de 0 a 3 anos, con 3 unidade e 41 prazas. Un centro que 

debería empezar a súa actividade lectiva no curso 22/23. 

Sorprendentemente, a Consellaría de Política Social, decidiu sen que ninguén 

agardase tal decisión, apostar pola xestión privada desta escola infantil. Esta decisión da 

Xunta está a crear unha gran indignación na veciñanza da Guarda, que non entende 

como é posíbel que un centro construído con fondos públicos e en terreos municipais 

vaia ser agora explotado por unha empresa privada que non tivo que investir nin que 

arriscar un céntimo nese proxecto. 
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Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 5ª : 

Vai o Goberno galego suspender a licitación do servizo de Escola Infantil na 

Guarda e dotala de persoal propio do Consorcio Galego de Servizos de Igualdade e 

Benestar? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Manuel Lourenzo Sobral 

Olalla Rodil Fernández 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 26/07/2022 11:40:56 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 11:41:06 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Castro García, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, 

deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 5ª, sobre a necesidade de cubrir de xeito continuo a baixa 

do facultativo do centro de saúde de Ourol. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Como xa é sabido a atención primaria do noso país leva anos sufrindo uns niveis 

de presión e precariedade imposibles de asumir por parte da sociedade galega e por 

suposto dos e das traballadoras da nosa sanidade pública. 

Esta situación viviuse e vívese con intensidade na comarca da Mariña, que volve 

ter no concello de Ourol un novo caso de precarización e empeoramento da atención 

sanitaria. Neste concello de apenas mil habitantes no que a media de idade é moi 

elevada estase a vivir unha situación na que soamente conta cun facultativo dous días á 

semana. 

Este feito que mostra a grave situación da sanidade pública galega débese a que 

a Xunta de Galiza non cubre de xeito continuo a baixa do único facultativo co que 

contaba o centro de saúde. Esta decisión que leva afectando á poboación de Ourol desde 

hai máis de un mes provocou un grande enfado, reflexado en preto de 500 queixas 

recollidas nun só día. 
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Deste xeito, volvemos ver como o goberno da Xunta volve afastar os servizos 

sanitarios públicos dos galegos e galegas que viven no rural e que aínda por riba teñen 

elevadas idades, unha mestura que lles dificulta aínda máis poder desprazarse a outras 

lugares da comarca para recibir atención sanitaria. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª : 

. Cal é a razón pola cal a Xunta de Galiza non cubre de xeito continuo a praza do 

facultativo do centro de saúde de Ourol? 

. Está disposta a Xunta de Galiza a cubrir a praza do facultativo do centro de 

saúde de Ourol de xeito continuo? 

. Canto tempo considera a Xunta de Galiza que tardará en cubrir este servizo na 

atención primaria de Ourol? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Daniel Castro García 

Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Castro García  na data 26/07/2022 11:49:40 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 11:49:50 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 11:50:01 
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Á Mesa do Parlamento 

Manuel Lourenzo Sobral, Olalla Rodil Fernández, Iria Carreira Pazos e 

Montserrat Prado Cores, deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, sobre o traslado 

dunha paciente en padiola polas rúas do Rosal pola ausencia de ambulancias. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

O pasado venres 20 de maio volveron evidenciarse os recortes na sanidade 

pública que a veciñanza do Baixo Miño leva meses denunciando. Nesta ocasión, unha 

paciente cunha doenza cardíaca grave,  tivo que ser trasladada co persoal sanitario 

empuxando a cama polo medio das rúas do Rosal, ao non haber dispoñibilidade de 

ambulancia. 

Esta situación de deterioro da sanidade pública  que leva meses a ser denunciada 

pola sociedade condenou aos sanitarios a non ter  máis alternativa que trasladar unha 

doente polo medio das rúas da vila. Máis o verdadeiramente grave da situación é que 

esta doente, tivo que ter atendida por unha médica xubilada, que xa rematara o seu 

servizo e que, dado que a outra médica do centro de saúde tivera que saír a unha 

urxencia, decidiu por vontade propia ficar no centro de saúde. Unha situación que de 

non ser pola responsabilidade e a dedicación desta médica xubilada (que non ten 

encomendandas este tipo de funcións) podería ter rematado de xeito fatal para esta 

doente. 
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Pero por se isto non fose grave dabondo, a falta de ambulancias implicou que se 

tivesen que habilitar un protocolo de emerxencias, que motivou o episodio dos 

sanitarios empuxando a cama polo medio das rúas e mobilizou tamén os servizos de 

Protección Civil e da Policía Local, que escoltaron o traslado até o lugar no que aterrara 

un helicóptero do 061. Un helicóptero que despois dunha primeira aterraxe no campo de 

fútbol da Mata tivo remontar o voo e volver aterrar nun estacionamento público máis 

próximo ao centro de saúde.  

Estamos polo tanto ante unha situación que puxo en risco a vida da doente e que 

se produciu en primeira instancia pola falta de médicos no centro de saúde do Rosal e 

despois porque unha vez máis a ambulancia do Rosal saíra con outra emerxencia até o 

Hospital Álvaro Cunqueiro, a de Tomiño estaba noutro servizo na Guarda e a de Tui 

estaba fóra da zona. Realidade esta que dado o carácter periférico desta comarca e o 

tempo de traxecto até o hospital viña sendo advertida dende hai meses, e mesmo anos, 

por veciños e profesionais sanitarios. 

É por isto que  os profesionais sanitarios volveron denunciar nestes días que en 

casos como o do Rosal «o tempo é crucial para salvar, non só a vida das persoas, senón 

unha adecuada funcionalidade» 

A necesidade dunha ambulancia medicalizada, tal e como se leva reivindicando 

dende hai meses para o Baixo Miño é unha evidencia. Na actualidade, a máis próxima 

atópase en Mos e a proba máis clara desta necesidade é que só no que levamos de mes, 

o helicóptero do 061 tivo que acudir en catro ocasións até esta área. 

 

Por todo o exposto anteriormente e ante os riscos que esta situación está a 

provocar na poboación do Baixo Miño, formúlanse as seguintes preguntas para resposta 

oral na Comisión 5ª: 
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. Como valora o goberno galego o acontecido o pasado venres 20 de maio no 

Rosal co traslado dunha paciente polas rúas do concello pola falta de ambulancias? 

. Que medidas ten pensado levar adiante o goberno galego para resolver os 

problemas da sanidade pública no Rosal? 

. Considera o goberno galego que a situación vivida no centro de saúde do 

Rosal, no que de non ser pola responsabilidade e adicación da médica xubilada 

poderiamos estar a falar de consecuencias fatais, é aceptable? 

. Vai o SERGAS dotar a sanidade pública do Baixo Miño de ambulancia 

medicalizada? 

. Vai A Xunta de Galiza cubrir as baixas e ausencias de persoal e dotar os centros 

de saúde do Baixo Miño do persoal necesario? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Manuel Lourenzo Sobral 

Iria Carreira Pazos  

Montserrat Prado Cores  

Olalla Rodil Fernández 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 11:51:26 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 26/07/2022 11:51:32 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 11:51:49 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 11:52:00 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Iria Carreira Pazos e Olalla Rodil Fernández, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5º, sobre o convenio asinado entre o Sergas e o Concello de 

Sanxenxo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Vimos de coñecer a través dos medios de comunicación a sinatura dun convenio 

entre a Área Sanitaria Pontevedra-Salnés e o Concello de Sanxenxo, segundo o cal, este  

pon a disposición, durante o período estival, vivendas gratuítas @s médicos para 

“incentivar a  contratación” dos que queiran traballar no municipio. Un convenio 

cualificado como piloto e que podería ser estendido a outros concellos. O mesmo está 

avalado polo Xerente do Sergas que estivo na sinatura do convenio como do Presidente 

da Xunta en declaracións aos medios. 

Consideramos que esta decisión  é un despropósito,  que pon aínda máis ao 

descuberto a improvisación, a falta de planificación e organización que leva practicando 

o PP na sanidade pública galega nos últimos trece anos. A degradación progresiva da 

AP é a consecuencia das decisións políticas que foi tomando, baseadas  no 

desmantelamento da Sanidade Pública. Trece anos continuados de xubilacións das/os 

profesionais sen proceder á súa substitución, de contratación en precario, de recortes  

nos  orzamentos destinados á  atención primaria, de soberbia sen escoitar as/os 

profesionais que denunciaban esta situación, e que esixían poder traballar en condicións 
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dignas, de negarse a incorporar novos profesionais á atención primaria para garantir 

unha atención sanitaria integral. 

A solución á falta de persoal de Atención Primaria non pode pasar por 

ocorrencias, por adoptar medidas populistas, que enfronten aos concellos, convertendo a 

atención sanitaria nunha poxa onde se lle adxudiquen recursos a quen máis puxe, senón 

que ten que estar en función das necesidades e no reparto equitativo dos recursos 

existentes. 

A solución pasa polo cambio das políticas practicadas  que levan aos 

profesionais a abandonar porque non queren traballar sen manter unha calidade mínima, 

sen poder atender ben aos doentes, que marchan fora, á privada ou solicitan 

excedencias. Pasa por unha aposta decidida pola sanidade pública e por ofrecer 

condicións laborais dignas e estábeis. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

Coida a Xunta de Galiza que a falta de profesionais no Sergas se soluciona con 

ocorrencias como o convenio asinado co Concello de Sanxenxo? 

Cales son as condicións contempladas neste convenio? 

Van ter que ofertar vivenda @s médicos o resto de concellos para que o Sergas 

cubra as prazas nos seus centros de saúde? 

Vai rematar coa política de precariedade e explotación na contratación do persoal 

do Sergas? 
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Non lle parece preciso poñer en  marcha un plan tanto de retorno e captación de 

profesionais, como para reter @s profesionais que remataron a súa formación ofertando 

contratos dignos e estábeis? 

Vai elaborar un Plano de Ordenación de RRHH, para identificar as necesidades 

de persoal de cada colectivo e proceder á súa cobertura, en todas as categorías tanto nos 

centros de saúde como nos PACs, en base a criterios uniformes e obxectivos para toda 

Galiza que garantan a equidade da poboación á atención sanitaria? 

Por que sigue sin incorporar á Carteira de Servizos de Atención Primaria de 

categorías imprescindíbeis para prestar unha atención integral e descolapsar as listas de 

espera: persoal de psicoloxía, farmacia, terapeutas ocupacionais, logopedas, 

traballadoras sociais, podólogos...? 

Non considera preciso a aprobación das carteiras de servizos de cada unha das 

categorías profesionais presentes en Atención Primaria? 

Vai aprobar medidas que garantan a presenza e estabilidade de profesionais nas 

prazas de difícil cobertura? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores  

Iria Carreira Pazos  

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 11:53:30 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 11:53:33 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 11:53:42 
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Á Mesa do Parlamento 

Carmen Aira Díaz e Montserrat Prado Cores, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 5ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A atención primaria está en serio compromiso, no rural aínda máis. Hai 

numerosísimos casos nos que concellos, que aínda superando os 5000 habitantes, se 

encontran desatendidos e a súa poboación non goza da mesma posibilidade de acceder á  

atención sanitaria primaria que a cidadanía que vive en cidades. 

 É sabido que os concellos con menos poboación tamén contan cunha precaria 

atención ao que se suma a elevada media de idade dos seus habitantes. 

 Falamos nesta iniciativa do concello de Baleira, pertencente á comarca da 

Fonsagrada, no interior montañoso da provincia de Lugo.  

 Este concello foi perdendo poboación de xeito sostido, e no período 2000-2021 

de xeito moi acusado. Contaba no 2000 con 1923 habitantes que descenderon no 2021 a 

1190. 

 A súa actividade agrogandeira aínda se mantén, pero a media de idade da 

poboación é cada vez máis elevada, estando no ano pasado en 56,76 anos. Isto dá a 

entender que a necesidade de asistencia sanitaria vai ser máis intensa que se a media de 

idade fora inferior.  
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 O seu centro de saúde só conta cunha praza de persoal facultativo, o cal 

sorprende debido a extensa superficie do concello, máis de 160km2, e a súa orografía 

montañosa. Máis alá disto acontece que o titular da praza, que á súa vez é o alcalde do 

concello, está nunha situación de Comisión de Servizos nun CS de cidade de Lugo. Isto 

supón que precise substitución, que entendemos que se está a facer por medio dun 

vínculo de longa duración. 

 A persoa substituta, pola causa que sexa, está en situación de incapacidade 

laboral, polo que á súa vez hai que substituíla. Ata onde sabemos, o 95% do tempo está 

cuberta con 2 facultativos do PAC, que sempre son os mesmos, e o outro 5% do tempo 

vai outro/a facultativa aleatoriamente. 

 Todo isto é un pouco anómalo en canto a que é imposible facer un seguimento 

adecuado dos pacientes que se senten desorientados cando hai variabilidade de criterios 

facultativos ou ben non logran un vínculo de confianza cos profesionais pola súa 

rotación. 

 Por estas cuestións senten que non teñen a calidade asistencial que como 

calquera outro habitante do noso territorio deberían ter. 

 Lembrar a maiores que as CCSS son concedidas por gracia da Dirección da 

Atención Primaria, supostamente revisábeis cada 6 meses, e por suposto non poden 

concederse se o prexuízo que causa é superior ao beneficio. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 
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. Como vai garantir a Consellaría de Sanidade a calidade asistencial na atención 

primaria no CS do Cádavo-Baleira? 

. Consideran vostedes que un sistema de rotación constante de 3 profesionais na 

mesma praza garante a continuidade asistencial e a coherencia dos diagnósticos e dos 

tratamentos? 

. É un só profesional facultativo suficiente para garantir a calidade asistencial no 

concello de Baleira? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Carmen Aira Díaz 

Montserrat Prado Cores 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 11:55:22 

 

María del Carmen Aira Díaz  na data 26/07/2022 11:55:26 
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Á Mesa do Parlamento 

Iria Carreira Pazos, Montserrat Prado Cores e Olalla Rodil Fernández, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre a situación das listas de espera na sanidade pública galega. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A publicación dos datos das listas de espera que soporta a sanidade pública 

galega, que habitualmente se viña realizando a comezos de ano, este ano demorou 

varios meses e trouxo consigo o prendido de todas as alarmas. Así podemos comprobar 

como após a pandemia da COVID-19, o sistema sanitario galego está a soportar unha 

situación límite. Segundo os datos do propio Sergas, a día 31 de decembro de 2021, 

40401 pacientes estaban en lista de espera cirúrxica, fronte ás 32906 que había na 

mesma data de 2020, ou as 32874 de 2019, previamente á irrupción da pandemia. Mais 

ao longo destes dous anos tamén variou o tempo medio de espera, pasando de 53,9 días 

de media en 2019, a 72,9 días en 2020 e a 78,2 días en 2021. Tamén empeoran os datos 

desagregados por prioridades, cunha espera media na prioridade 1 de 19,4 días e de 78,2 

días na prioridade 2.  

Mais os datos de espera tamén empeoran no que se refire ao tempo de espera 

para unha consulta hospitalaria, con 840 pacientes que levaban máis de 12 meses de 

espera a 31 de decembro de 2021, cun tempo medio de espera que se incrementou en 15 

días no conxunto da Galiza respecto ao período prepandemia. Acontece o mesmo no 

caso da espera para probas complementarias e diagnósticas, incrementándose tanto o 
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total de pacientes en agarda, como o número de pacientes que teñen que padecer unha 

demora superior ao ano para a realización destas probas. O tempo medio neste caso 

sufriu un incremento de 25 días.  

Mais estes datos só son referidos ás listas de espera estruturais, manténdose a 

falta de transparencia sobre as listas de espera non estruturais, aquelas nas que se 

inclúen, entre outras, as pacientes que rexeitan unha derivación a un centro concertado 

ou privado para a prestación de servizos sanitarios. Nestas listas de espera, ademais, 

deixan de estar vixentes os tempos máximos de espera estipulados pola lei 12/2013, 

polo que as pacientes descoñecen canto van ter que agardar. Isto último xa foi sinalado 

en varias ocasións pola Valedora do Pobo, instando ao goberno galego a establecer 

tamén uns tempos máximos de espera. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª : 

– Que valoración fai o goberno galego da situación das listas de espera na 

sanidade pública? 

– Cal é a situación das listas de espera non estruturais? Cal é o número absoluto 

de pacientes que se atopan actualmente nesas listas? Que porcentaxe supón con respecto 

ao total de pacientes en lista de espera? Cal é o tempo de espera destas persoas? 

– Que medidas ten contempladas o goberno galego para garantir o dereito destas 

pacientes en listas de espera non estruturais a recibir as prestacións sanitarias prescritas 

dentro dos tempos máximos de espera? 
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– Cando se van facer públicos os datos totais das listas de espera (estruturais e 

non estruturais)? 

– Que medidas ten contempladas o goberno galego para reducir as listas de 

espera na sanidade pública? 

– Tense feito algún plan de ordenación de RRHH no que se analicen cales son as 

necesidades de persoal en cada área e servizo para ter unha funcionalidade do 100%? 

– Ten previsión da posta en marcha dun plan de choque para enfrontar o 

incremento desmedido das listas de espera na sanidade pública? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 11:59:10 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 11:59:22 
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Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 11:59:30 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Iria Carreira Pazos, Luis Bará Torres e Manuel 

Lourenzo Sobral, deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, relativa ao peche de 

camas hospitalarias e baixada na actividade na Área Sanitaria Pontevedra-Salnés, 

durante os meses de verán. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Estamos ás portas do verán e asistimos de novo ao anuncio do peche de camas 

por parte do Sergas, é unha constante que ano tras ano se repite pola decidida vontade 

do Partido Popular de seguir recortando a sanidade pública. 

Vemos, polo tanto, como a Xunta persiste na súa política de redución da 

actividade nos centros hospitalarios da rede pública de Galiza a pesares das listas de 

espera que se viron enormemente incrementadas pola paralización ou relentización da 

actividade durante a pandemia. Temos que lembrar que en 2020 a actividade veuse moi 

reducida, o ano rematou con 8.500 intervencións cirúrxicas menos que no 2019. 

Seguindo esta liña a Xerencia da Área Sanitaria Pontevedra-Salnés ven de 

comunicar  que durante os meses de verán van a proceder ao peche de 122 camas 

durante a época estival, 98 no Complexo Hospitalario Universitario de Pontevedra e 24 

no Hospital do Salnés, medida que vai afectar a medicina interna, cirurxía, 

traumatoloxía... 
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Esta medida tómase no contexto de continua saturación dos servizo de 

urxencias. Profesionais denuncian que urxencias de Montecelo  está superando cifras de 

doentes superiores a 2019 con días de máis de 200. 

O peche de camas, ter os quirófanos baixo mínimos, a diminución de consultas e 

de probas diagnósticas ten moi graves consecuencias no eido asistencial. Esta decisión  

vai significar  unha maior dificultade ao acceso ás prestacións sanitarias por parte da 

poboación galega, aumento das listas de espera, saturación dos servizos de urxencias 

tanto hospitalarias como nos PACS, vai xusto na dirección contraria do anunciado desde 

o Sergas de recuperación da actividade. 

A conclusión final será máis derivacións de doentes a centros hospitalarios 

privados e aumento das xa avultadas listas de espera. 

O sistema sanitario público galego ten un número moi deficiente de camas 

hospitalarias. Galiza ten 3.14 camas por cada 1.000 habitantes. Estamos á cola do 

Estado en número de camas hospitalarias, e por suposto moi lonxe do que establece a 

Organización Mundial da Saúde, entre 8 e 10 por cada mil habitantes. No período 2009-

2019 Galiza perdeu 925 camas hospitalarias. 

Máis unha vez a Consellaría de Sanidade prioriza os recortes na vez das 

necesidades de asistencia sanitaria d@s galeg@s, a precarización fronte á calidade 

asistencial. 

Un país coas listas de espera brutais como as que hai no Sergas, e máis cos 

efectos demoledores da pandemia na falta de atención, non pode permitirse o luxo de 

estar baixo mínimos durante todo o verán. 
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O Bloque Nacionalista Galego considera indecente realizar o peche de camas 

cando hai  un número tan importante de persoas en listas de espera, e cando se 

privatizan continuamente servizos e se derivan sistematicamente doentes á sanidade 

privada. 

Pechar camas, ter baixo mínimos quirófanos,equipos de diagnóstico e persoal  

non é inocuo, ten contraindicacións e efectos secundarios. 

O período do verán, que en xeral supón menos presión de determinadas 

patoloxías, podería ser unha oportunidade para incrementar o número de cirurxías e 

probas diagnósticas para acortar as listas de espera que padecemos, tanto a histórica que 

arrastramos como a ocasionada pola diminución de actividade durante a pandemia. 

Resulta sorprendente que ano tras ano se paralice a actividade durante o verán 

nos hospitais públicos mentres nos hospitais privados non se produce ese peche de 

recursos. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 

Considera o Goberno galego que defende a sanidade pública  pechando  camas, 

baixando a actividade nos quirófanos e nas probas diagnósticas, e non substituíndo ao 

persoal mentres privatiza servizos e deriva doentes sistematicamente á sanidade 

privada? 

Vai seguir derivando doentes á sanidade privada mentres ten pechado camas, os 

quirófanos baixo mínimos, diminuído consultas e probas diagnósticas na sanidade 

pública? 
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Ten avaliado o Goberno galego a repercusión do peche de camas, diminución de 

quirófanos, probas diagnósticas e consultas, nas xa moi avultadas listas de espera na 

Área Sanitaria Pontevedra-Salnés? 

Cal é a estratexia para rebaixar as listas de espera na Área Sanitaria? 

En base a que informe fai a Consellería de Sanidade  a planificación da atención 

sanitaria no verán (listas de espera, persoal dispoñíbel para ser contratado, repercusión 

nas listas de espera do parón do verán..)? 

Cales son as contratacións realizadas nos centros hospitalarios da Área Sanitaria 

para substituír ao persoal na época estival, desagregadas por centro, especialidade mes 

ou quincena, e por categorías profesionais? 

Por que non fai públicas as listas de espera globais (tanto as priorizadas, como as 

non estruturais que están nos buzóns) de intervencións cirúrxicas, probas diagnósticas e 

consultas? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Manuel Lourenzo Sobral 

Luis Bará Torres 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 12:00:38 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 12:00:48 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 26/07/2022 12:01:01 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 26/07/2022 12:01:10 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado Cores, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre a Rede galega de atención temperá e as medidas previstas 

pola Xunta de Galiza para garantir a debida atención das crianzas con trastornos de 

desenvolvemento. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

En decembro de 2021 o G.P do Bloque Nacionalista Galego impulsamos un 

acordo unánime para instar o Goberno galego a “reforzar e ampliar a rede galega de 

atención tempera, dotándoa dos recursos necesarios co obxectivo de que todos os nenos 

e nenas de até 6 anos con trastornos no seu desenvolvemento poidan recibir as terapias 

que precisen. Para tal fin ,este fortalecemento da rede galega de atención tempera 

deberá estar debidamente orzamentado e calendarizado”. 

Recentemente desde a Asociación Galega de Atención Temperá (AGAT) 

advertiuse ás institucións públicas co gallo do Día da Atención Temperá (16 de xuño) do 

despregamento da Rede galega de AT sen os criterios de equidade que correspondería. 

Isto é, continúa a depender moito da localidade e comarca, mesmo da provincia, na que 

viva unha crianza que poida acceder aos recursos que precisa e aos que ten dereito en 

tempo e forma. 
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Neste senso, existen concellos nos que as listaxes de agarda son de case un ano 

para acceder ao servizo, diferenzas nas dotacións de recursos materiais, nas instalacións 

e tamén no número de profesionais cos que están dotados. 

Para mudar esta situación desde a AGAT veñen reclamando, entre outras 

cuestións: 

• A reforma do modelo de financiamento do servizo para garantir a estabilidade 

e equidade do mesmo. 

• O dimensionamento axustado á demanda dos servizos. A desaparación das 

listas de agarda e o establecemento de límites á demora no acceso aos recursos. 

• A delimitación de rateos por profesionais   

• Unha coordinación real da RGAT a nivel galego a través da creación dunha 

instancia ou figura que asuma esa función dentro da Consellaría de Política Social. 

Desde o Bloque Nacionalista Galego vimos insistindo en que a situación actual 

supón unha clara vulneración dos dereitos das crianzas alén dun sobrecuste para as 

familias que se ven obrigadas a sufragar no ámbito privado terapias que o sistema 

público debera garantir. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

- Como valora a Xunta de Galiza a situación na que se atopa a Rede galega de 

Atención Temperá? 

- Que criterios está a seguir para a ampliación e o reforzo da Rede? 
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- Como valora o Goberno galego o sistema de financiamento destes servizos? 

- Que medidas ten previsto a Xunta de Galiza para garantir os dereitos das 

crianzas con trastornos de desenvolvemento en condicións de equidade e xustiza social? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Iria Carreira Pazos  

Montserrat Prado Cores  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 12:02:24 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 12:02:33 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 12:02:44 
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Á Mesa do Parlamento 

María González Albert, Montserrat Prado Cores, Ramón Fernández 

Alfonzo e Daniel Pérez López, deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, en 

relación coas enfermidades profesionais na industria da pedra e do mármore. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

As enfermidades profisionais no sector da industria da pedra e do mármore son 

recorrentes ao longo da historia. Un problema que parece enquistado dados os 

resultados epidemiolóxicos máis recentes e que puidera parecer tamén insuperábel. 

En opinión do BNG estes feitos evidencian unha deficiente prevención de riscos 

laborais nas empresas do sector, e unha deficiente actuación por parte das 

administracións titulares das competencias de control e vixilancia do cumprimento das 

normas de prevención de riscos laborais, nomeadamente por parte da Xunta de Galiza. 

O informe do “Instituto Nacional de Silicosis” do ano 2020 deixa os seguintes 

datos para Galiza: 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-e

Q
Y

ts
IT

U
B

-9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

140823

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-q

qI
xB

U
S

0P
-7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-eQYtsITUB-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-qqIxBUS0P-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

 

Dos corenta e un traballadores e traballadoras en activo con diagnose de 

neumoconiose simple, trinta e sete proceden do sector da lousa e teñen unha historia 

laboral de risco media de 25,4 anos. Destes, catro presentan enfermidades 

intercorrentes (dous cardiopatía, un TPR e outro EPOC). 

Outros tres traballadores ou traballadoras deste grupo proveñen do sector do 

granito, desenvolven a súa labor en naves de elaboración, teñen unha historia laboral de 

risco media de 31,3 anos e un deles presenta EPOC como enfermidade intercorrente. A 

outra persoa restante desenvolve unha labor no sector das marmorerías desde hai 31 

anos. 

Das nove persoas en activo diagnosticadas con neumoconiose complicada, 

seis proceden do sector da lousa e teñen unha historia laboral de risco media de 

30,5 anos. Unha destas persoas presenta TPR como enfermidade intercorrente. 

Outras pertencen ao sector do granito, unha delas traballa nunha canteira desde hai 23 

anos e outra nunha nave de elaboración cunha historia laboral de risco de 30 anos. A 

persoa restante traballa na construción desde hai 36 anos. 
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As dez persoas pensionistas diagnosticadas con neumoconiose simple proveñen 

do sector da lousa e teñen unha historia laboral de risco media de 32,1 años. Unha delas 

presenta cardiopatía como enfermidade intercorrente. 

Oito das dez pensionistas diagnosticadas con neumoconiose complicada 

proveñen do sector da lousa, presentan unha historia laboral de risco media de 

39,6 anos e duas delas presentan EPOC como enfermidade intercorrente. Outra das 

pensionistas deste grupo ten traballado en naves de elaboración de granito, 

presenta EPOC como enfermidade intercorrente pero descoñécese a súa historia 

laboral de risco. A última das pensionistas deste grupo procede do sector das 

marmorerías, ten unha historia laboral de risco de 20 anos e presenta EPOC e 

cardiopatía como enfermidades intercorrentes. 

De entre as conclusións deste informe, desde o BNG vémonos na obriga de 

salientar pola súa importancia as seguintes: 

• A porcentaxe de novos casos correspondentes a persoal en activo 

continúa superando, un ano máis, o 60%. 

• Nun elevado número de casos, o 34,5%, a diagnose inicial resulta 

neumoconiose complicada, o que podería evitarse con unha axeitada vixilancia da saúde 

dos traballadores e traballadoras do sector. 

Con estes datos enriba da mesa resulta inxustificábel que, por exemplo, o 

Hospital Público de referencia dunha das zonas máis afectadas polas enfermidades da 

industria da pedra, como é o oriente ourensán, non dispoña, nin sequera, dun servizo de 

neumoloxía básico para atender estas enfermidades prevalentes. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª : 

. Coñece a Xunta de Galiza os datos dos últimos informes elaborados polo 

“Instituto Nacional da Silicose”? 

. Como valora a Xunta de Galiza na súa condición de autoridade laboral o feito 

de que en todos os últimos informes publicados se conclúa reiteradamente que a 

prevención de riscos laborais no sector é deficiente? 

. Como explica a Xunta de Galiza que ningún organismo galego participara na 

elaboración do último Protocolo de vixilancia específica para a silicose? Como valora 

este último protocolo? Que actuacións realizou para garantir a súa aplicación? 

. Como explica o feito de que no Hospital Público de Valdeorras non exista un 

servizo de neumoloxía? 

. Como valora o feito de que sendo Galiza, e nomeadamente a provincia de 

Ourense, o territorio do estado español onde máis casos de silicose se diagnostican 

todos os anos non exista no sistema público de saúde galego unha unidade especializada 

e haxa que remitir doentes e consultas ao centro de Asturias? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: María González Albert 

Montserrat Prado Cores 

Daniel Pérez López 
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Ramón Fernández Alfonzo 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 12:03:55 

 

María González Albert  na data 26/07/2022 12:03:59 

 

Daniel Pérez López  na data 26/07/2022 12:04:09 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 26/07/2022 12:04:18 
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Á Mesa do Parlamento 

Paulo Ríos Santomé, Iria Carreira Pazos e Olalla Rodil Fernández, 

deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 5ª, instando o Goberno galego a impulsar e garantir a 

participación real da mocidade nas diferentes políticas dirixidas á mesma. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A elaboración de políticas públicas dirixidas á mocidade, a súa abordaxe e o seu 

éxito deben pasar necesariamente por unha mocidade activa en todos os aspectos deste 

proceso. A mocidade como suxeito precisa de ferramentas coas que sexa quen de verse 

involucrada no que lle atinxe, tanto en presente coma en futuro. 

Actualmente non existe unha política xuvenil integral, coordinada e 

cohesionada, unha política xuvenil que non infantilice á mocidade galega nin a 

considere un suxeito pasivo sen capacidade de iniciativa propia para aportar na mellora 

do seu proxecto de vida. 

A Xunta de Galiza non se está a tomar en serio a necesidade de inverter esforzos 

na mocidade, e vemos ano a ano como esmorece o tecido asociativo xuvenil, como se 

suceden campañas pouco ambiciosas e cun compoñente absoluto de inercia onde unha 

parte importante da mocidade fica esquecida. 

Se analizamos os diferentes programas e a elaboración de documentos como o 

Plan Estratéxico de Xuventude da Xunta de Galiza, vemos que a participación está moi 
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limitada e acoutada, unha participación, que aínda que fundamental, é totalmente 

insuficiente. 

Cando se fala de participación acoutada, de infantilización da mocidade e da 

inercia que caracteriza a política xuvenil da Xunta, exemplarizámola na participación 

baseada en cuestionarios pechados e en entornos acoutados. 

En si mesmo isto non é negativo, mais é necesario impulsar unha participación 

real, que parta da mocidade e que non se vexa circunscrita a un momento concreto con 

pouco fondo e sen sumar de verdade á mocidade nas cuestións que lle atinxe. 

A mocidade galega debe estar presente nas políticas de emprego, de vivenda, de 

lecer, de saúde, con especial atención á saúde mental, e en definitiva, debe estar 

presente e formar parte do que lle atinxe. 

Para isto é necesario comezar cun traballo fundamental para o futuro deste país, 

e así, como primeira acción, deberá ser imprescindible activar as ferramentas que ten a 

mocidade galega para aportar, participar e influír nas políticas públicas. 

O Consello Asesor e Consultivo da Xuventude de Galiza leva paralizado 8 anos, 

un organismo oficial que ten funcións tan importantes como a de debater e elaborar 

informes da situación da mocidade galega nos diferentes ámbitos. 

Reactivalo é o primeiro chanzo que hai que dar de cara a impulsar a dinamizar a 

participación nunha política xuvenil baseada na inercia, na inocuidade, e na 

participación como consumo. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª : 

. Como valora a Xunta de Galiza o estado actual do asociacionismo xuvenil 

galego? 

. Considera importante a Xunta de Galiza a participación da mocidade 

especialmente nos ámbitos que lles afectan concretamente? 

. Cal é o motivo da paralización do Consello Asesor e Consultivo de Xuventude 

de Galiza? 

. Considera a Xunta de Galiza como unha ferramenta útil o mencionado 

Consello? 

. Que medidas ten pensado adoptar a Xunta de Galiza para fomentar a 

participación e o asociacionismo xuvenil en Galiza? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Paulo Ríos Santomé 

Iria Carreira Pazos 

Olalla Rodil Fernández 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 26/07/2022 12:05:34 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 12:05:42 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 12:05:53 
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Á Mesa do Parlamento 

Paulo Ríos Santomé, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado Cores, 

deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 5ª, relativa ás medidas fronte ao aumento nos problemas de 

saúde mental na mocidade galega. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A COVID-19 colocou en primeiro plano a nosa saúde e evidenciou a 

necesidade de contar cuns servizos públicos fortes. Alén dos efectos na saúde física, a 

crise sanitaria reforzou as dinámicas alienantes e illadoras dun falido Estado de Benestar 

relacionadas coas formas modernas de sufrimento psíquico na mocidade. 

Cando falamos de saúde mental non podemos ignorar o contexto social e as 

enfermidades psíquicas non poden encasillarse como algo puramente biomédico. O 

impacto da pandemia entre a xente nova é sistemático, profundo e desproporcionado, a 

COVID-19 cambiou por completo a nosa forma de relacionarnos, afectando a nosa 

saúde non só física, senón tamén mental e afondou aínda máis na situación de 

precariedade laboral que vivimos a xuventude a nivel mundial. 

Na mocidade, a pandemia tivo efecto inmediato na educación e no emprego, xa 

que unha grande parte das mozas que estaban traballando antes da pandemia perderon o 

seu posto de traballo, vendo moitas outras as súas condicións laborais deterioradas e a 

súa carga de traballo aumentada baixo o pretexto do teletraballo. Tamén no benestar 

mental cun contrastado  aumento dos problemas de saúde mental entre a mocidade, 
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derivados da preocupación tanto pola pandemia como pola crise económica e social 

derivada desta. 

Esta situación de medo ao futuro, incerteza e precariedade deixa uns datos moi 

preocupantes, marcando no 2020 un máximo histórico no rexistro de suicidios, 

converténdose estes na segunda causa de morte no Estado para as persoas entre 15 e 29 

anos e duplicándose as demandas de consulta en especialistas de saúde mental entre o 

2019 e o 2021. 

Incrementáronse os factores de risco, aumentaron os trastornos mentais, a 

depresión, a ansiedade ou o insomnio e empeoraron os trastornos mentais graves debido 

ás barreiras asistenciais. A situación económica, o desemprego, a precariedade, a 

imposibilidade de acadar unha independencia económica ou de acadar a emancipación 

son feitos chaves que afondan na aparición e no mantemento no tempo nos problemas 

de saúde mental na mocidade. 

Polo tanto, é fundamental que dende as institucións se poñan medios materiais, 

económicos e humanos co fin de previr os problemas de saúde mental que se poden 

desencadear na mocidade, así como tamén para tratar os problemas existentes, á vez que 

é necesaria unha mudanza no modelo precarizador e negador dun futuro digno para a 

mocidade galega. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª : 

. Como valora, a Xunta de Galiza, os últimos datos relativos á saúde mental na 

mocidade? 
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. A Xunta de Galiza considera prioritario tomar medidas para atallar a situación 

relativa á saúde mental na mocidade? 

. Cales son as medidas concretas que se están a levar a cabo por parte da Xunta 

de Galiza en relación coa problemática da saúde mental na mocidade? 

. Cal é a análise que fai a Xunta de Galiza sobre as causas e posibles solucións 

aos problemas de saúde mental que padecen cada vez máis mozas galegas? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Paulo Ríos Santomé 

Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 26/07/2022 12:06:55 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 12:07:05 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 12:07:14 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, relativa ás medidas a tomar para garantir que tod@s @s nen@s 

galeg@s en idade pediátrica teñan asistencia en Atención Primaria por un profesional 

especialista en pediatría, independentemente de onde residan. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A propaganda da Xunta de Galiza, do Partido Popular, xa non son quen de 

agochar a situación dramática da Atención Primaria, a falta de profesionais, a 

desatención, as listas de espera. Dentro da alarma xeneralizada por esta situación é 

especialmente preocupante a falta de pediatras porque pon en risco a saúde da 

poboación infanto-xuvenil. 

Esta situación está tendo como consecuencia que a atención por especialistas de 

pediatría @s nos@s nen@s e adolescentes non está garantida.  Segundo datos do IGE o 

número de pediatras en Atención Primaria no 2021, último ano computado era de 318, 

87 menos que en 2004, un 22.5% menos. 

As consecuencias son evidentes, en Galiza  son moitos os concellos que non 

contan con ningún pediatra nin nos seus centros de saúde nin PACs, hai comarcas 

enteiras, especialmente nas máis rurais; centos de nen@s sen pediatra asignado, sendo 

atendid@s no mellor dos casos por profesionais de Familia e Comunitaria, en algúns 

casos cun curso de puericultura. Esta situación non vai facer máis que empeorar pola 

elevadísima cifra de xubilacións que se van a producir nos vindeiros anos, toda vez que 

na actualidade son 80 @s pediatras en Galiza que superan os 65 anos. 
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As consecuencias son tremendas: ningún tipo de continuidade na asistencia, ao 

ser atendid@s por profesionais diferentes, atrasos de meses nas revisións, nas 

vacinacións, onde priorizan aos máis pequenos, listas de espera constantes... Todo isto o 

que orixina é á saturación dos PAC, ou dos servizos de urxencia hospitalarios. 

As crianzas teñen dereito á asistencia polos profesionais especialistas en 

pediatría. Si existe a especialidade é porque nenas e nenos teñen especificidades 

propias, non son adultos en pequeno. As e os facultativos especialistas en Familia e 

Comunitaria poden ser magníficos profesionais, mais non son especialistas en pediatría, 

e un curso de puericultura tampouco os converte en especialistas. 

Precisan unha atención experta, axustada ás súas necesidades, unha infancia 

atendida e coidada é a mellor garantía de persoas adultas máis sans. Un especialista en 

Pediatría está durante catro anos formándose en enfermidades exclusivamente 

pediátricas, e o resto de especialistas só 2 ou 3 meses. 

A pandemia xa non vale para tapar a falta de compromiso coa sanidade pública 

do PP, non vale para tapar a falta de planificación e anticipación, sabían de sobra cantas 

xubilacións se ían producir, que @s profesionais teñen dereito a baixas, vacacións e días 

libres. 

A responsabilidade da Xunta era planificar e organizar e non o fixeron a 

mantenta e agora pretenden que aceptemos como normal a falta de atención, días de 

espera para ter unha cita. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 
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Que medidas vai tomar a Xunta de Galiza para garantir que tod@s @s nen@s 

galeg@s en idade pediátrica teñan asistencia en Atención Primaria por un profesional 

especialista en pediatría, independentemente de onde residan? 

Está traballando con algún cronograma para facelo? Se é así cal é? 

Considera a Xunta de Galiza que @s nen@s galeg@s están recibindo unha 

atención experta, axustada ás súas necesidades? 

Cal é o número de pediatras traballando en Atención Primaria, distribución por 

centros sanitarios e situación laboral? 

Cal é o número de nen@s que atende cado un? 

Cantos centros de saúde non contan atención pediátrica? 

Cal é o número de nen@s que non teñen asignado pediatra,  desagregado por 

concellos? 

Cal é a previsión de xubilacións de profesionais de pediatría en Atención 

Primaria nos vindeiros cinco anos? 

Cal é a planificación de prazas Mir en pediatría para os vindeiros anos? 

Que medidas vai tomar para que na formación MIR de pediatría a presenza en 

Atención Primaria sexa acorde á porcentaxe que representan as prazas da especialidade 

na mesma (60%)? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Olalla Rodil Fernández 
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Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 12:09:26 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 12:09:32 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 12:09:45 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena Fernández, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1.ª, Institucional, de 

Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

O Fiscal Superior de Galicia, deu conta na súa recente intervención no 

Parlamento de Galicia, do aumento da criminalidade informática en Galicia ata 

acadar datos moi preocupantes cun aumento do 135 % dos procedementos 

xudiciais abertos no ano 2020, coa apertura de 1.085 procedementos por delitos 

informáticos, dos que 953 (99,1 %) corresponden a estafas electrónicas.  

 

A Fiscalía destaca neste informe o impacto das novas tecnoloxías no eido 

delictivo. Por unha banda, como un medio para executar os delitos clásicos de 

estafa, ameazas ou inxurias, e por outra, por propiciar novas figuras delictivas, 

como o ataque a sistemas informáticos ou a interceptación de datos en 

transmisión.  

A pandemia do coronavirus e as restricións da mobilidade contribuíron ao 

aumento de esta nova tendencia delictiva pero non podemos esquecer que a 

dixitalización veu para quedarse e que irremediablemente a delincuencia 

tradicional está a mudar pola informática. 

Ante isto, a cidadanía carece de ferramentas para poder protexerse, quedando 

nunha clara desvantaxe fronte a estas mafias que operan a nivel internacional e 

cunhas condutas enganosas cada vez máis depuradas e precisas. 

Dende o Grupo Socialista entendemos que o goberno da Xunta de Galicia ten a 

obriga de protexer a todos os galegos e galegas e por iso cremos que ten que levar 

a cabo medidas de información que alerten á poboación ante esta realidade 

crecente. 
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Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Que medidas ten previsto levar a cabo o Goberno galego para protexer á 

cidadanía fronte ao aumento da ciberdelincuencia? 

2. Vai o goberno da Xunta propoñer ante a comisión mixta, a través dos 

colexios profesionais, a elaboración de cursos de formación sobre as 

distintas modalidades delictivas a través das TIC, asumindo o custo dos 

mesmos? 

3. Ten previsto o goberno da Xunta de Galicia desenvolver campañas 

dirixidas á cidadanía que informen das diferentes modalidades da 

ciberdelicuencia e alerten das condutas que poden ser sospeitosas de 

estafa? 

 

  Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

  Asdo.: Paloma Castro Rey 

    Pablo Arangüena Fernández 

  Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 18:34:06 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 18:34:23 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Pablo Arangüena 

Fernández e Leticia Gallego Sanromán, deputadas e deputado pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1.ª, Institucional, de 

Administración Xeral, Xustiza. 

 

O último informe de análise dos gastos de persoal do período 2014-2020, 

cuestiona a xestión da función pública por parte do goberno da Xunta de Galicia. 

O Consello de Contas advirte da falla de control na contratación de persoal da 

Xunta de Galicia e as súas entidades dependentes descentralizadas. 

A maiores cuestiona que os nomeamentos levados a cabo pola Xunta de Galicia 

se adecúe ás regras de garantía, control e transparencia.  

Dende o Grupo Parlamentario Socialista condenamos estas actitudes arbitrarias e 

de abuso que son contrarias ao principio de igualdade que ten que rexer nunha 

administración propia dun país democrático. 

 

O goberno do PP non pode utilizar a súa capacidade, para designar 

discrecionalmente persoal da Administración co fin de situar en distintas 

posicións de poder a persoas afines ao Partido Popular de Galicia cuxo mérito 

más destacable sobre o resto de candidatos sexa a súa proximidade a esa 

formación. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Como xustifica o goberno da Xunta de Galicia o informe do Consello de 

Contas no que se alerta da súa arbitrariedade e falla de transparencia na 

contratación de persoal da Xunta e as súas entidades dependentes 

descentralizadas? 
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2. Ten previsto o goberno da Xunta de Galicia establecer normas específicas 

que melloren o cumprimento das regras de garantía, control e 

transparencia? 

 

3. Ten o goberno da Xunta previsto establecer normas específicas que 

aumenten as esixencias en relación á publicidade das contratacións 

públicas? 

 

4. Vai o goberno da Xunta adecuar as ofertas de emprego público ás 

necesidades reais da administración galega? 

 

  Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 18:35:45 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 22/07/2022 18:35:54 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 18:36:04 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 22/07/2022 18:36:15 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Paloma Castro Rey, Patricia Otero Rodríguez e Eduardo Ojea Arias, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e 

Servizos. 

 

Dende hai uns anos teñen evolucionado moitísimo as políticas en materia de 

seguridade viaria tanto no contexto mundial, europeo ou nacional. 

 

E todas coinciden na necesidade de  aumentar a seguridade das redes viarias en 

beneficio de todos os usuarios e usuarias das vías e especialmente dos máis 

vulnerables, como son os peóns.  

 

Así mesmo, nas redes viarias cada día ocupa un papel máis relevante o transporte 

público.  
 

A súa existencia e o seu axeitado funcionamento constitúen un bo indicador do 

progreso económico e social dunha sociedade, e incluso do seu nivel cultural e 

humano, ao favorecer a relación entre as persoas con independencia do lugar 

onde residan.  

 

Neste contexto global de mobilidade o transporte público escolar ten unha 

importancia decisiva xa que permite o afianzamento e crecemento do rural na 

Galicia tan dispersa e diversa que temos.  

 

A prestación do servizo do transporte escolar é unha competencia exclusiva da 

Xunta de Galicia e, polo tanto, ten a obriga de responder ante a cidadanía da 

prestación do mesmo.  

 

Así, conxugando seguridade viaria e transporte público asistimos ao inicio do 

curso escolar, e inicio tamén das rutas dos autobuses que fan este transporte.  

 

O Concello de Ponteareas puxo en coñecemento do Ministerio de Transportes, 

Mobilidade e Axenda Urbana (MITMA) o problema de seguridade viaria que 

afecta á Nacional 120 ao seu paso por Xinzo, Areas e Arnoso.  
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En resposta a esta necesidade, o Ministerio de Transportes, Mobilidade e Axenda 

Urbana (MITMA) está coa tramitación do proxecto de mellora da seguridade 

viaria da Nacional 120.  
 

Pero mentres este proxecto non se executa, é necesario levar a cabo accións que 

permitan mellorar a seguridade viaria dos escolares nesa estrada, como por 

exemplo o cambio de situación das paradas do autobús escolar que nela se sitúan.  

 

A veciñanza de Ponteareas leva anos, sen resposta,  reclamando ao Goberno 

galego este cambio de situación das paradas escolares, no sentido que os 

autobuses paren a ambos lados da nacional tanto na ida como na volta dos 

percorridos, evitando así que os rapaces e rapazas teñan que cruzar a nacional ao 

menos dúas veces ao día, cinco días á semana. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten previsto o Goberno galego modificar para este curso 2021/2022 as paradas 

do autobús de transporte escolar na Nacional 120 ao seu paso por Xinzo, Areas e 

Arnoso, para mellorar a seguridade viaria dos escolares? 

 

2. Entende o Goberno galego como prioritario á hora de establecer a planificación 

das rutas escolares, a seguridade viaria dos nenos e nenas? 

 

3. Cree a Xunta de Galicia que unha modificación na situación das paradas 

escolares  na Nacional 120 ao seu paso por Xinzo, Areas e Arnoso, melloraría a 

seguridade viaria dos escolares? 

 

4. Entende o Goberno galego axeitado para a seguridade viaria dos escolares de 

Ponteareas ter  que cruzar a Nacional 120 ao menos dúas veces ao día, cinco días 

á semana? 

 

  Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

  Asdo.: Paloma Castro Rey 

    Patricia Otero Rodríguez 

    Eduardo Ojea Arias 

  Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 18:37:49 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 22/07/2022 18:37:57 

 

Eduardo Ojea Arias na data 22/07/2022 18:38:08 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

O deterioro da sanidade en Galicia en xeral e en Ponteareas en particular é un 

feito.  

Á falla de persoal sanitario das distintas categorías e fundamentalmente de 

médicos xerais, pediatras, persoal de enfermaría e matronas, únese no caso de 

Ponteareas un problema estrutural das instalacións que non son acordes a unha 

poboación de arredor de 23.000 habitantes.  

Nos últimos tempos, a falta de médicos e pediatras no servizo de saúde de 

Ponteareas é alarmante e as listas de espera para obter unha cita, mesmo 

telefónica, tarda en algúns casos ata 3 semanas; as citas para as analíticas e outras 

probas diagnósticas, están na mesma liña.  

Esta falta de persoal ven determinada nalgúns casos por causas imprevistas 

(baixas por enfermidade), pero na maioría son previsibles pois trátase de 

xubilacións, vacacións e descansos programados.  

Isto agrávase se temos en conta que no Centro de Saúde de Ponteareas, aparte da 

atención sanitaria aos veciños e veciñas da nosa vila, se prestan servizos de apoio 

(Urxencias, Raios X, matronas, fisioterapia, traballadora social, farmacéutica) a 

toda a comarca do Condado e a parte da comarca da Paradanta. Isto implica un 

importante fluxo de pacientes diarios no citado centro que repercute aínda máis 

nas listas de espera.  

Por outra banda, as instalacións do propio centro de saúde, que iniciou a súa 

actividade en novembro de 1987, son totalmente insuficientes e inaceptables para 

os estándares de calidade actuais, pois debido ao paulatino incremento de 

actividade sufriu numerosas reformas ata quedar practicamente inservible para a 

actividade que realiza.  
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Entre as numerosas eivas que presenta, atópanse as seguintes:  

  Non ten salas de espera adecuadas e coa ventilación necesaria para un 

mínimo de pacientes. 

 Non dispón de aire acondicionado polo que a calor en temporada estival é 

insufrible. 

 A maioría das consultas non cumplen a normativa en canto a espazo e 

aireación. 

 As salas de matronas atópanse no soto semienterradas. 

 Non hai salas dispoñibles para realizar probas diagnósticas tipo 

espirometrías, ECG, etc. 

 O PAC (servizo de Urxencias) que atende a toda a poboación do Condado 

máis aos desprazados doutras comarcas ou comunidades e que ademais 

comparte instalacións co propio centro de saúde, atópase totalmente 

colapsado e non é posible illar aos pacientes sospeitosos ou confirmados de 

Covid19. 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Ten previsto o Goberno galego cubrir tódalas prazas de persoal sanitario e 

non sanitario necesarias para a correcta actividade dos servizos sanitarios 

en Ponteareas e na comarca? 

2. Que medidas vai tomar o Goberno galego para rebaixar a lista de espera 

existente no PAC de Ponteareas?  

3. Ten previsto o Goberno galego iniciar os tramites para a construción dun 

novo centro de saúde que dea servizo en condicións non so a veciñanza de 

Ponteareas senón ademais a toda a comarca do Condado nos servizos de 

apoio que se veñen desenvolvendo? 
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4. Ten previsto contemplar no próximo orzamento 2022 os trámites para 

iniciar a construción dun novo centro de saúde en Ponteareas? 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

Asdo.: Paloma Castro Rey 

   Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 18:39:19 

 

Julio Torrado Quintela  na data 22/07/2022 18:39:28 

 

Marina Ortega Otero  na data 22/07/2022 18:39:36 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Paloma Castro Rey, Pablo Arangüena Fernández, Noa Díaz Varela, Eduardo 

Ojea Arias e Patricia Otero Rodríguez, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, 

Obras Públicas. 

 

O Complexo Medioambiental de tratamento de Residuos Sólidos Urbanos (RSU) 

e asimilables da ‘Mancomunidade de concellos da Serra do Barbanza’ comezou a 

funcionar en setembro do ano 2003. Inicialmente abarcaba 3 municipios 

(Lousame, Brión e Porto do Son) e actualmente abarca 9 (Lousame, Brión, Porto 

do Son, Ames, Rois, Carnota, Muros, Pontecesures e Noia), cun total de 80.000 

habitantes aproximadamente. A Presidencia desta mancomunidade é rotatoria 

entre os alcaldes e alcaldesas dos concellos que forman parte dela por período de 

1 ano. O pasado martes 31 de agosto tomou posesión da mancomunidade o 

alcalde de Carnota. 

 

Coincidindo con este novo mandato, os e as representantes do PSdG-PSOE dos 

concellos membros natos da Mancomunidade Serra do Barbanza (Lousame, Noia, 

Porto do Son, Muros, Carnota e Brión) mantiveron unha xuntanza no Concello de 

Carnota coa fin de marcar unha folla de traballo que poida solucionar os graves 

problemas existentes na xestión desta planta e coa firme vontade de manter o seu 

funcionamento e os postos de traballo, mantendo a concesión máis aló de 2023. 

 

Actualmente a taxa de reciclaxe dos municipios asociados a Lousame é de 17 

quilos por habitante e por ano, 5 puntos por riba da taxa galega. O PSdG sempre 

apostou por esta planta, poñendo en valor os postos de traballo na comarca e a 

reciclaxe en proximidade, menos contaminante que outras plantas que operan en 

Galicia. 

O Plan de Xestión de Residuos Urbanos de Galicia (2011-2022) establece entre 

os seus obxectivos impulsar a xestión de residuos domésticos en Galicia cara a un 

escenario máis sostible, mediante a creación de 11 plantas de proximidade ao 

longo de todo o territorio. A día de hoxe so hai 3 proxectadas, e unha 

funcionando no complexo de Sogama. 
 

Ante este claro incumprimento dos obxectivos do plan e a necesidade de cumprir 

no ano 2023 as esixencias da UE de acadar o 50 % de reciclaxe de materia 

orgánica, entendemos que o goberno da Xunta de Galicia ten que mudar a súa 
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política negativa e de confrontación fronte a Lousame e colaborar no impulso 

desta planta para facilitar a súa continuidade. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten previsto o goberno da Xunta de Galicia  colaborar no futuro do Complexo 

Medioambiental de tratamento de Residuos Sólidos Urbanos de Lousame para 

garantir a súa continuidade tras a fin da concesión en 2023? 

2. Tendo o  Complexo de Lousame a taxa de reciclaxe 5 puntos por riba da 

media galega, por que o goberno da Xunta de Galicia leva anos 

desprestixiando este sistema de xestión de residuos? 

 

  Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

  Asdo.: Paloma Castro Rey 

    Pablo Arangüena Fernández 

    Noa Díaz Varela 

    Eduardo Ojea Arias 

    Patricia Otero Rodríguez 

  Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 18:40:54 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 18:41:03 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 22/07/2022 18:41:14 

 
Eduardo Ojea Arias na data 22/07/2022 18:41:26 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 22/07/2022 18:41:33 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey, Leticia Gallego Sanromán, Eduardo Ojea Arias e 

Patricia Otero Rodríguez, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, 

Medio Ambiente e Servizos. 

No mes de febreiro deste ano, a Xunta de Galicia inaugurou unha nova senda, 

situada na PO-225 ao  seu paso polo núcleo de San Caetano, na parroquia de 

Alba, Concello de Pontevedra, e que forma parte do camiño portugués. 

A execución desta obra foi aproximadamente de 700.000 euros, e leváronse a 

cabo a construción dun viario de 710 metros de lonxitude, unha pasarela metálica 

de 12 metros sobre o río Rons, o acondicionamento da praza en el exterior de la 

capela de San Caetano, e a corrección dalgunha deficiencia neste tramo. 

Unha demanda que levaban facendo moito tempo os veciños e veciñas debido ao 

perigo deste tramo para as persoas viandantes, así como o abandono que sufría. 

Pero esta intervención ten moitos puntos negros, que reflexan unha intervención 

de trámite por parte da Xunta de Galicia sen ter o mínimo interese polo valor 

histórico e patrimonial desta zona, por unha banda e por outra presenta eivas 

graves que é necesario corrixir. 

Entre o anteriormente mencionado, é importante destacar: 

1- Colocáronse unhas papeleiras de táboas de madeira, que ninguén recolle, e que 

non teñen bolsa polo que o lixo acaba no chan. Entendemos que deben ser 

retiradas xa que existen contedores de recollida municipal nesta zona, ou de non 

ser así debería firmarse convenio co Concello para que asuma a súa limpeza. 

2.- Á altura do lugar Guxilde, cando levantouse o solo atopáronse restos da 

orixinaria calzada romana, nun estado de conservación excelente, e volvéronse 

tapar. 

Nos entendemos que colocar nun pequeno tramo un solo de cristal que permita 

pasar por riba da calzada imaxinaria cun panel onde informe do mesmo, 
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enriquecería este tramo do camiño e conectaría ao peregrino/a co noso patrimonio 

histórico. 

3.- Nun dos sumidoiros que colocaron, esqueceron de colocar un enreixado, isto 

constitúe un perigo se alguén o pisa, xa que pode esnaquizar un pé ou caer. 

4.-Nunha das beirarrúas habilitouse un espazo para colocar os contedores 

municipal, pero as dimensións do mesmo só permite colocar o verde e o de papel, 

quedando o de plástico fora. 

5.-En relación ao asfaltado da capela de San Caetano, so levouse a cabo o do 

marxe dereito, quedando en unhas moi malas condicións o do lado esquerdo. 

6. Ao remate da ponte do río Rons, non se colocou unha varanda de peche, co 

perigo de caída ao río que isto supón. 

7.Existe nun dos marxes do camiño unha fonte con valor histórico, que segue a 

estar tapada pola maleza. Entendemos que recuperar a mesma sería moi positivo 

xa que forma parte da historia deste tramo e ademais poderían darlle uso os 

peregrinos/as . 

8. Por último, creemos que é necesaria a colocación de paneis informativos, por 

unha banda para explicar as singularidades deste tramo do camiño e da capela de 

San Caetano e por outra ao final da ponte, no límite de Alba, para informar aos 

peregrinos/as que teñen que cruzar a calzada, xa que senón atópanse despois 

nunha curva moi perigosa e con gran afluencia de camións. 

9. Finalizado o tramo onde levouse a cabo a actuación, en concreto, á altura da 

empresa AVIGAL, o camiño estreita nunha zona onde os vehículos circulan en 

ambas direccións, sendo moi perigoso este tramo para os peregrinos/as. 

Entendemos que sería necesario facer un paso peonil retranqueando o muro da 

empresa, facendo un camiño peonil ata a ponte que vai sobre a vía do tren e 

informar do perigo deste tramo. 

Durante a inauguración, a conselleira de infraestruturas indicou que esas obras 

eran unha mellora substancial para os veciños, para os peregrinos e para os 

condutores, gañando espazo para as persoas e máis seguridade viario. 
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Ten previsto, o goberno da Xunta de Galicia, corrixir as eivas existente na 

nova senda, situada na PO-225 ao  seu paso polo núcleo de San Caetano, 

na parroquia de Alba, Concello de Pontevedra? 

2. Quen recolle o lixo das papeleiras situadas neste tramo do camiño? 

3. Por que taparon a calzada romana que apareceu á  altura do lugar Guxilde? 

4. Non entenden que colocar neste pequeno tramo un pavimento de vidro 

melloraría o valor histórico deste tramo? 

5. Teñen previsto enreixar un sumidoiro que se atopa antes da ponte polo 

perigo que supón? 

6. Tras comprobar que non caben os contedores, ten o goberno previsto 

ampliar o espazo destinado aos mesmos? 

7. Van proceder ao asfaltado da marxe esquerda da capela de San Caetano? 

8.  Van colocar unha varanda de peche ao remate da ponte do río Rons? 

9. Teñen previsto recuperar para o seu uso a fonte existente nun dos marxes 

do camiño? 

10. Van colocar paneis informativos, que expliquen as singularidades deste 

tramo do camiño e da capela de San Caetano e  ao final da ponte, no límite 

de Alba, informen aos peregrinos/as que teñen que cruzar a calzada? 

11. Teñen previsto, acondicionar o tramo que vai dende o inicio da parroquia 

de Cerponzóns ata a ponte da Vía do tren, habilitando unha beirarrúa e 

colocar un panel informando do seu perigo? 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey, Eduardo Ojea Arias e Patricia Otero Rodríguez, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e 

Servizos. 

Na pontevedresa parroquia de Alba, nun punto situado na PO-224 que conecta a 

estrada de Vilagarcía coa de Santiago) a altura da ponte ferroviaria de San 

Caetano, levan anos producíndose accidentes de vehículos pesados ao quedar 

entalados nesta ponte por non ter a altura suficiente. 

Isto provocou que hai uns anos se instalasen medidas de control de altura e 

sinalización para evitar que  volveran a  encaixarse camións contra a estrutura 

desta ponte.  

Pero estas medidas non resultaron suficientes porque os accidentes seguen a 

producirse, o último o pasado 21 de setembro, quedando encaixado un camión no 

gálibo, ante la ausencia de sistemas de alerta axeitados que indicasen la restrición 

de altura. 

O goberno da Xunta ten que buscar outra solución a este problema porque o 

sistema implantado non está a funcionar. Ademais as láminas metálicas que se 

colocaron para este fin desapareceron. 

Por outra banda, co fin de mellorar o tráfico e a seguridade dos peóns, xa que é 

unha estrada moi  transitada polos veciños/as desta parroquia, e tamén un tramo 

por onde transcorre o camiño portugués, o goberno da Xunta ten que actuar nesta 

zona colocando unha rotonda na N-550 que facilite a conexión cara a variante e 

permita un cambio de sentido nesta estrada, algo moi demandado pola veciñanza 

colocando a maiores un paso de peóns que permita cruzar a estrada autonómica 

con seguridade. 
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Ante os continuos accidentes de vehículos pesados na ponte ferroviaria de 

San Caetano na parroquia pontevedresa de Alba, ten previsto o goberno da 

Xunta implantar novos e máis eficientes sistemas de aviso? 

2. Ten previsto arranxar esta ponte ante o deterioro sufrido polo impacto 

continuos de camións? 

3. Vai responder o goberno da Xunta a demanda veciñal e colocar unha 

rotonda na N-550 que facilite a conexión cara a variante e permita un 

cambio de sentido nesta estrada, así como un paso de peóns neste punto? 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 
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Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 18:44:33 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Paloma Castro Rey, Marina Ortega Otero e Julio Torrado Quintela, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No anterior período de sesións aprobouse no Pleno unha proposición non de lei 

presentada polo Grupo Socialista na que reclamabamos un Plan galego de saúde 

mental, no que se contemplaban, entre outras medidas, a asunción por parte do 

goberno da Xunta das Unidades de Atención á Drogodependencia que quedaban 

dependentes dos concellos. 
 

Cumprindo así o previsto na Lei xeral de sanidade, que establece que son os 

departamentos de saúde das comunidades autónomas (Sergas) os que 

exclusivamente teñen as competencias da atención sanitaria das diferentes 

enfermidades. 
 

A maiores disto, aprobouse en comisión unha proposición non de lei presentada 

tamén a iniciativa do Grupo Socialista, que incidía nesta necesidade de asunción 

desta competencia por parte do Sergas, centrándose na unidade do Concello de 

Pontevedra, sendo esta tamén aprobada por unanimidade. 
 

Xa transcorreron varios meses, aínda non se produciu a transferencia de 

competencias, e a situación no Concello de Pontevedra é moi preocupante. 
 

Neste momento a Unidade que xestiona, está integrada por oito profesionais 

(dous psiquiatras, dous psicólogos, un enfermeiro, dous auxiliares de clínica e 

unha traballadora social). 
 

No mes de setembro producirase a xubilación dun dos psiquiatras e no mes de 

Febreiro  do outro psiquiatra e dun psicólogo, quedando a unidade ser persoal 

para atender aos usuarios/as. 

 

Dada esta situación, e tendo en conta que estamos a falar de persoal do Sergas, 

creemos que é urxente que a Xunta asuma estas competencias de forma 

progresiva empezando pola contratación do novo persoal derivado das baixas por 

xubilación. 
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Nós os socialistas, apostamos por unha integración, que se realice de maneira 

secuencial, comezando pola integración funcional para, no medio prazo, iniciar a 

integración orgánica, mediante a contratación pola Administración autonómica do 

persoal da rede de drogodependencias, que teña que contratarse para cubrir as 

xubilacións, ata a asunción total. 
  
Sen que esta integración afecte, aos programas de prevención e de incorporación 

social que continuarían xestionados pola unidade administrativa responsable do 

Plan autonómico sobre drogas. 
 

E entendemos que debe levarse a cabo de forma urxente para evitar que as baixas 

afecten á prestación dun servizo tan necesario. 
 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1.Tralo acordo parlamentario, cando ten previsto o goberno da Xunta asumir as 

competencias das Unidade de Atención á drogodependencia de carácter 

municipal? 

 

2. Ten o goberno da Xunta coñecemento da situación na que se atopa a  Unidade 

de Atención á drogodependencia do Concello de Pontevedra? 

 

3. Ten previsto o goberno da Xunta, asumir as novas contratacións necesarias 

para cubrir as próximas baixas por xubilación? 

 

4. Como administración legalmente competente, que medidas vai levar a cabo o 

goberno da Xunta se se chega a producir esa ausencia de persoal na  Unidade de 

Atención á drogodependencia do Concello de Pontevedra? 

 

5.- Ten previsto suplir o anterior, derivando aos usuarios ao centro de saúde de 

Mollabao? 

 

 

  Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Paloma Castro Rey, Noelia Otero Lago e Noa Díaz Varela, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 4.ª, Educación e 

Cultura. 
 

Salceda de Caselas é un dos municipios de Galicia que presenta nos últimos anos 

un maior índice de crecemento demográfico. 
 

Na actualidade hai preto de 2.000 menores, dos cales arredor de 1.200 teñen 

idades comprendidas entre 3 e 12 anos. 
 

Existe un Colexio de Educación Primaria, o CEP Altamira  que é claramente 

insuficiente para absorber esta demanda. 
 

O Partido Socialista tanto a nivel municipal coma autonómico, leva anos, 

esixindo á Xunta de Galicia que faga un estudo das necesidades escolares deste 

Concello, a nivel educación infantil, primaria, ESO e Bacharelato ou outros 

estudos post-obrigatorios. 
 

O centro CEP Altamira faise escaso, tanto as zonas comúns coma as aulas, non 

podendo ofertar unha educación de calidade para un crecente alumnado. 
 

Esta masificación fai que moitos pais e nais estean a matricular aos nenos e nenas 

en centros noutros concellos, cos prexuízos para a conciliación que isto supón. 
 

En concreto en relación a educación primaria dende o Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia levamos anos solicitando a creación dun novo CEP, xa que 

o existente non da resposta ás necesidades da poboación infantil de Salceda de 

Caselas. 
 

Pero, a pesar de que algunhas destas demandas foron aprobadas por unanimidade 

no Pleno da Corporación municipal de Salceda de Caselas, e polo tanto 

solicitados ao Goberno da Xunta de Galicia, e o Grupo Parlamentario Socialista 

leva anos insistindo neste tema, o goberno do PP fai caso omiso e non atende 

estas reivindicacións, tan necesarias e que reverterían no beneficio da poboación 

infantil deste municipio, garantindo o dereito que teñen ao acceso a  unha 

educación pública digna e de calidade. 
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Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas para 

o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera a Xunta de Galicia que as actuacións que se levaron a cabo no 

CEP Altamira de Salceda de Caselas, son suficientes para paliar as 

deficiencias e carencias nese centro?  

2. Ante o limitado das reformas  no CEP Altamira de Salceda de Caselas, 

contempla a Xunta de Galicia algún tipo de actuación posterior de carácter 

inmediato que resolva definitivamente os problemas existentes no acceso 

ao ensino público? 

3. Entende o Goberno necesario para garantir unha educación de calidade aos 

nenos e nenas de Salceda a creación dun novo CEP? 

4. Ten previsto o goberno da Xunta de Galicia iniciar os trámites para a 

creación dun novo Centro de educación primaria? 

 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

Asdo.: Paloma Castro Rey 

  Noelia Otero Lago 

  Noa Díaz Varela 

Deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Noa Susana Díaz Varela  na data 22/07/2022 18:51:20 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Paloma Castro Rey, Pablo Arangüena Fernández, Eduardo Ojea Arias e Patricia Otero 

Rodríguez, deputadas e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, 

Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

O pasado 16 de xuño a Audiencia Nacional publicou a sentencia que resolvía o recurso 

interposto pola  Asociación medioambietal GREENPEACE e o Concello de Pontevedra, contra 

a concesión polo goberno de Mariano Rajoy dunha prórroga de 60 anos a empresa pasteira 

Ence no ano 2016. 

 

Aínda que a reseñada sentencia aínda non é firme, dende ese momento o PPdeG adoptou unha 

postura de oposición ao seu contido, ata o punto de afirmar, varios membros do goberno da 

Xunta de Galicia, que a única solución posible, se a mesma adquire firmeza, era que o Goberno 

non executara a resolución, nunha clara incitación á desobediencia. 

 

Para continuar secundando a postura da empresa que segue a manter a imposiblidade de 

traspaso por non existir outro emprazamento posible en Galicia. 

Asemade, na segunda xuntanza, da mesa de diálogo polo futuro de Ence, celebrada o día 10 de 

setembro, arrincouse o compromiso do Goberno de España e do Concello de Pontevedra de 

non executar temporalmente a sentencia se existe unha posibilidade real de reubicación. 

 

Pola contra, o presidente da Xunta de Galicia, a pasada fin de semana, apuntaba a posibilidade 

de instaurar outra pasteira en Galicia se Ence pecha, creando un desconcerto no cadro do 

persoal desta empresa e contradicindo a postura doutros membros do seu goberno. 

 

 Ante tanta contradición e falla de responsabilidade dun goberno con competencia exclusiva en 

materia de desenvolvemento industrial e ordenación do territorio, dende o Grupo Parlamentario 

Socialista entendemos que a Administración autonómica ten que deixar de dar bandazos e 

buscar unha solución real, que permita a continuidade desta industria madereira en Galicia e 

permita o mantemento dos postos de traballo. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas para 

o seu debate en Comisión: 

 

1. Como xustifica o goberno da Xunta de Galicia os sucesivos cambios de postura que ven 

mantendo en relación ao futuro da empresa Ence en Galicia? 

2. Entende o goberno da Xunta de Galicia como axeitado nun estado de dereito que o seu 

vicepresidente primeiro pida ao Estado Español que non execute unha sentenza? 

3. Entende o goberno da Xunta de Galicia como axeitado nun estado de dereito que o seu 

vicepresidente segundo pida ao Estado que modifique unha lei xeral para beneficiar a 

unha empresa? 

4. Que valoración fai o Goberno do manifestado polo presidente da Xunta de Galicia en 

relación a implantación doutra pasteira en Galicia se Ence pecha?  

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-u

sN
t6

U
1n

Q
-9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

140863

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-q

qI
xB

U
S

0P
-7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-usNt6U1nQ-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-qqIxBUS0P-7


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

5. Cree o goberno da Xunta de Galicia que a prórroga outorgada á empresa Ence no ano 

2016 polo Goberno do Estado se fixo sen as garantías legais, como manifestou o 

voceiro do PP de Pontevedra? 

6. Ten previsto o goberno da Xunta de Galicia manter unha postura clara e unánime sobre 

o futuro de Ence en Galicia? 

7. Existe un proxecto real para a implantación doutra pasteira se Ence pecha como 

apuntou Feijóo? 

8. Ten previsto o goberno da Xunta de Galicia encargar a un comité de expertos 

independentes, composto por persoal do sector e das diferentes universidades galegas, 

un estudo e posterior redacción dun  informe técnico sobre as distintas situacións 

posibles dentro do noso  país e a viabilidade técnica e económica dunha nova pasteira? 

9. Vai a  impulsar e liderar o goberno da Xunta de Galicia as negociacións co grupo Ence 

para a construción dunha nova planta de celulosa en Galicia  na que se poida acadar a 

mellora na calidade do produto e na eficiencia dos procesos de fabricación, 

incrementando o  compromiso medioambiental e de sostenibilidade? 

10. Ten previsto o goberno da Xunta de Galicia impulsar políticas que permitan mellorar o 

crecemento e a competitividade,  e desenvolver o potencial deste sector para afrontar os 

retos e aproveitar as oportunidades que se presentan? 

11. Vai apostar o goberno da Xunta de Galicia pola cofinanciación de proxectos de I+D+i e 

o desenvolvemento tecnolóxico dixital, co fin de acadar unha industria competitiva no 

mercado global, mellorando a dixitalización da futura planta, a eficiencia enerxética e 

reducindo o consumo de recursos? 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:00:47 

 

Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 19:01:04 

 

Eduardo Ojea Arias na data 22/07/2022 19:01:13 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 22/07/2022 19:01:21 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Paloma Castro Rey, Eduardo Ojea Arias, Patricia Otero Rodríguez, Julio 

Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputadas e deputados pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, 

Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 
 

O Complexo Hospitalario de Pontevedra (CHOP) referente en atención 

especializada para a Estrutura Organizativa de Xestión Integrada (EOXI) de 

Pontevedra e O Salnés, xestiona os servizos sanitarios de  26 concellos. 

 

Os centros de referencia para estas áreas atópanse nos concellos de Pontevedra 

(CHOP, integrado polo Hospital de Montecelo e o hospital provincial) e 

Vilagarcía de Arousa (Hospital do Salnés).  

 

Este área atende a máis de 300.000 persoas, que levan anos padecendo a 

necesidade de novas infraestruturas sanitarias así como que dende o Sergas se 

corrixan as carencias existentes nos centros hospitalarios existentes na 

actualidade. 

 

Este verán, tras máis dunha década de atraso no Hospital de Montecelo, 

iniciáronse as tan esperadas obras de ampliación, pero aínda non se ten acadado 

ningún acordo en relación á xestión e funcionamento do aparcadoiro. 

 

No ano 2016 asinouse un convenio entre a Consellería de Sanidade, o Sergas e o 

Concello de Pontevedra, no que se habilita á Xunta de Galicia para a inclusión e 

xestión dun posible aparcadoiro. 

 

 

No Plan funcional do Gran Montecelo aprobado pola Xunta de Galicia no ano 

2017, se establece que o Plan funcional do aparcadoiro será dimensionado polo 

Sergas posteriormente.  

 

No proxecto de execución establécese que na 2ª fase do mesmo, investiranse 25 

millóns de euros, que se destinarán a reformas no actual edificio e á creación dun 

aparcadoiro cuberto que dea servizo a persoas usuarias, familiares e persoal do 

centro.  
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 A día de hoxe existen numerosas dúbidas sobre varios aspectos do novo 

Montecelo, que son sistematicamente ninguneadas pola Xunta de Galicia sen 

ofrecer respostas concretas. 
 

Unha destas é o aparcadoiro, anunciado de ata 1400 prazas. Mais aínda non foi 

concretado o sistema de xestión, sobre o que existe a percepción de que será 

privado (como está sendo habitual nos casos en que o actual goberno da Xunta de 

Galicia reordena os aparcamentos anexos aos centros hospitalarios, co 

paradigmático caso do Álvaro Cunqueiro no que tivo que intervir o Concello de 

Vigo para remedialo) ou se utilizará outro tipo de modelo, pensado na necesidade 

de utilización por parte da cidadanía.  
 

Esta situación de indefinición e ambigüidade está a provocar moito malestar e 

preocupación entre sindicatos, asociacións do eido sanitario, así como entre á 

cidadanía, potencial usuaria deste centro. 
 

Ao Grupo Socialista como xa ten manifestado en diversas ocasións parécenos 

inadmisible e intolerable que este aparcadoiro poida ser de pago, xa que 

entendemos que é un servizo público vinculado estreitamente a unha asistencia 

sanitaria de calidade, e por isto reclamamos a gratuidade do mesmo para persoas 

usuarias, familiares e persoal do centro. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que, a día de hoxe, o Goberno galego non delimitou, o modelo de 

xestión do aparcadoiro do hospital Gran Montecelo? 

2. Ten previsto o Goberno galego un modelo de xestión gratuíto do 

aparcadoiro do hospital Gran Montecelo? 
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3. Entende o Goberno galego o aparcadoiro dun centro de saúde, como é o 

Gran Montecelo, como un servizo vinculado ao dereito a unha atención 

sanitaria pública de calidade? 
 

 

  Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

  Asdo.: Paloma Castro Rey 

    Eduardo Ojea Arias 

    Patricia Otero Rodríguez 

    Julio Torrado Quintela 

    Marina Ortega Otero 

  Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:03:18 

 

Eduardo Ojea Arias na data 22/07/2022 19:03:27 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 22/07/2022 19:03:35 

 

Julio Torrado Quintela  na data 22/07/2022 19:03:45 

 

Marina Ortega Otero  na data 22/07/2022 19:03:54 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Paloma Castro Rey, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

O Complexo Hospitalario de Pontevedra (CHOP) referente en atención 

especializada para a Estrutura Organizativa de Xestión Integrada (EOXI) de 

Pontevedra e O Salnés, xestiona os servizos sanitarios de  26 concellos. 

 

Os centros de referencia para estas áreas atópanse nos concellos de Pontevedra 

(CHOP, integrado polo Hospital de Montecelo e o hospital Provincial) e 

Vilagarcía de Arousa (Hospital do Salnés).  

 

Este área atende a máis de 300.000 persoas, que levan anos padecendo a 

necesidade de novas infraestruturas sanitarias así como que dende o Sergas se 

corrixan as carencias existentes nos centros hospitalarios existentes na 

actualidade. 

 

Este verán, tras máis dunha década de atraso no Hospital de Montecelo, 

iniciáronse as tan esperadas obras de ampliación, pero aínda non se ten acadado 

ningún acordo en relación aos futuros usos do hospital provincial. 

 

Os sindicatos e asociacións máis representativas do persoal sanitario veñen 

reclamando dende hai anos un plan de usos deste centro, e que o destino do 

mesmo sexa sanitario ou socio-sanitario. 

 

No ano 2017 aprobouse o Plan funcional do Gran Montecelo, e no mesmo 

establecíanse a estrutura e os servizos que ían desenvolverse no hospital de 

Montecelo e no hospital do Salnés pero non se definía o uso que ía a ter no futuro  

o actual hospital provincial nin o Centro de Especialidades de Mollabao.  

 

Dende o Grupo Parlamentario Socialista reclamamos ao goberno da Xunta de 

Galicia que o futuro deste centro se decida de forma consensuada cos sindicatos e 

asociacións máis representativas e se comprometa a un uso sanitario ou socio-

sanitario público do hospital provincial, convocando con carácter urxente unha 

mesa de traballo co fin de estar rematado este plan de usos antes de que finalicen 

as obras do gran Montecelo, e así poder facelo efectivo no menor tempo posible.  
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que no Plan de Usos do Hospital Montecelo, aprobado pola Xunta de 

Galicia no 2017, non se prevé o futuro uso do hospital provincial? 

 

2. Ten previsto o goberno da Xunta de Galicia que o futuro uso do hospital 

provincial sexa de carácter público? 

 

3. Ten previsto o goberno da Xunta de Galicia limitar o uso do hospital provincial 

a actividades de carácter sanitario ou socio-sanitario? 

 

3.Vai o goberno da Xunta de Galicia a reunirse con representantes do sindicatos e 

asociacións sanitarias máis representativas co fin de chegar a un consenso sobre 

os futuros usos do hospital provincial? 

 

4. Ten previsto o goberno da Xunta de Galicia ter delimitado estes usos do 

hospital provincial antes de que rematen as obras do Gran Montecelo? 

 

 

   Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

   Asdo.: Paloma Castro Rey 

     Julio Torrado Quintela 

     Marina Ortega Otero 

   Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:06:34 

 

Julio Torrado Quintela  na data 22/07/2022 19:06:41 

 

Marina Ortega Otero  na data 22/07/2022 19:06:49 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey, Pablo Arangüena Fernández, Eduardo Ojea Arias e 

Patricia Otero Rodríguez, deputadas e deputados pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, 

Medio Ambiente e Servizos. 

 

No mes de xullo publicouse a sentencia da Audiencia Nacional que resolvía o 

recurso interposto pola asociación medioambietal GREENPEACE e o Concello 

de Pontevedra contra a concesión dunha prórroga de 60 anos á empresa pasteira 

Ence, outorgada polo goberno de Mariano Rajoy no ano 2016. 

A sentenza no seu fallo estima o recurso interposto por entender que a ubicación 

na que se atopa esta pasteira, isto é en zona de dominio marítimo terrestre, non é 

axeitada a dereito. 

Tras esta resolución e a espera da firmeza da sentencia, a Administración 

competente en materia de desenvolvemento industrial de Galicia, que é a Xunta 

de Galicia, ten que buscar unha solución que permita a continuidade desta 

actividade industrial en Galicia. 

Todos somos conscientes da importancia que ten este actividade para a economía 

galega e do número de postos de traballo, directos e indirectos, que esta xera, 

polo tanto, non podemos permitir que o traslado da mesma sexa fóra do noso 

territorio. 

É momento de poñerse a traballar coa empresa para acadar unha solución xusta 

que permita manter todos eses postos de traballo. 

O goberno progresista de España para acadar unha solución a este conflito 

impulsou unha mesa de diálogo, na que participan a empresa, as diferentes 

administracións e os representantes das persoas traballadoras. Na última xuntanza 

o pasado 15 de outubro, o Estado comprometeuse a asumir o custo dun informe 

obxectivo encargado a un comité de expertos sobre as posibilidades de traslado 

da pasteira, preferiblemente na comarca de Pontevedra ou no seu defecto dentro 

da nosa provincia. 
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Días despois e cumprindo con este compromiso o Estado encargou este traballo á 

Universidade de Vigo, que constituíu un grupo de expertos/as para buscar esta 

nova localización, co compromiso de ter terminado este informe no prazo de 3 

meses. 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Vai asumir o Goberno galego o contido do informe obxectivo 

elaborado pola Universidade de Vigo? 

2. Vai a Xunta de Galicia impulsar dentro das posibles ubicacións, un 

gran proxecto industrial do sector forestal galego? 

3. Vai o Goberno galego seguir secundando a vontade da fábrica en 

contra do contido dunha sentenza xudicial? 

 

 

  Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

  Asdo.: Paloma Castro Rey 

    Pablo Arangüena Fernández 

    Eduardo Ojea Arias 

    Patricia Otero Rodríguez 

  Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

   

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Paloma Castro Rey, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

O Decreto 329/2005, de 28 de xullo, polo que se regulan os centros de menores e 

os centros de atención á infancia, ten por obxecto regular os requisitos 

específicos que teñen que ter os centros de menores e de atención á infancia. 

 

É competencia da Consellería de Familia da Xunta de Galicia revisar e perfilar as 

tipoloxías e os requisitos específicos e organizativos destes centros, de forma que 

este garantida a salvagarda do interese dos e das menores. 

 

A seguridade é un instrumento fundamental para o funcionamento axeitado 

destes centros, e na actualidade atopase externalizada cun contrato asinado coa 

empresa Mersant Vigilancia S.L. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista ten coñecemento que esta empresa non está a 

cumprir o contrato de forma axeitada incumprindo a obriga de garantir a mínima 

seguridade necesaria nestas instalacións, para dar resposta aos incidentes que 

poidan xurdir e para protexer tanto aos menores como ao persoal do centro. 

 

No centro de menores Avelino Montero de Pontevedra, veñen denunciando 

dende hai semanas que quedan quendas descubertas sen seguridade e que existen 

deficiencias notables no funcionamento do servizo  que está a afectar á 

seguridade dos menores e do persoal do centro. 

 

Dende o Grupo Parlamentario Socialista entendemos que ante esta situación o 

Goberno da Xunta ten que tomar medidas axeitadas que garantan a calidade do 

servizo e o cumprimento das obrigas por parte da empresa que desenvolva esta 

tarefa de seguridade. 

 

Non podemos consentir que se priorice o aspecto económico nunha contratación 

tan necesaria como é a seguridade nun centro de menores, xa que esta contribúe 

de forma esencial ao fin último que é protexer a estes menores en situación de 

desamparo e garantirlles unha forma e condicións de vida o máis achegada a 

unha familia normalizada. 
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Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Entende o Goberno da Xunta que se está a desenvolver a tarefa de seguridade 

nos centros de menores de forma axeitada? 

 

2ª) Vai revisar o cumprimento dos requisitos establecidos no contrato de 

seguridade dos centros de menores por parte da empresa adxudicataria? 

 

3ª) Cre o Goberno da Xunta que é admisible que no centro Avelino Montero de 

Pontevedra queden quendas descubertas sen seguridade? 

 

4ª) Entende o Goberno da Xunta que estes incumprimentos poden afectar á 

seguridade dos menores e do persoal do centro? 

 

5ª) Entende o Goberno da Xunta que ten competencia exclusiva para garantir a 

salvagarda dos dereitos dos menores tutelados? 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo de 2022 

 

 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:12:14 

 
Julio Torrado Quintela  na data 22/07/2022 19:12:22 

 
Marina Ortega Otero  na data 22/07/2022 19:12:30 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Paloma Castro Rey, Patricia Otero Rodríguez e Eduardo Ojea Arias, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

A estrada PO-308, é unha das estradas con maior índice de accidentes do noso 

país, unha das vías con maior tránsito de vehículos sobre todo nas temporadas 

estivais, e tamén con moito tránsito peonil polas súas beirarrúas.  

 

A pesar desta perigosidade, a Xunta de Galicia leva anos poñendo parches, sen 

levar a cabo unha actuación completa e sen implantar unha vía alternativa que 

permita facilitar a convivencia dos veciños que lindan con esta estrada. 

 

A Xunta de Galicia no ano 2018 anunciou que ante o alto índice de sinistralidade 

que mostraban os últimos datos, ía  reforzar a seguridade viaria na estrada PO-

308, mediante a construción de 3 sendas peonís Fontenla-Combarro, Combarro-

Chancelas–Samieira e O Covelo-Raxó, e a maiores actuacións complementarias 

da mellora da seguridade viaria nestes teitos da estrada.  

 

O custo desta obra sería  de 6,5 millóns de euros, con cargo a fondos europeos e 

estaría rematada no ano 2020. 

 

Pero a realidade é que a Xunta de Galicia non cumpriu o seu compromiso xa que 

estamos no 2021 e só executou o tramo Raxó-Samieira, cun investimento de 

aproximadamente 4 millóns de euros. 

 

Aínda quedan  Fontenla-Combarro, Combarro-Chancelas, a pesar de cualificalo 

hai 3 anos como “inaprazable”. 

 

Dende o Grupo Parlamentario Socialista esiximos ao Goberno da Xunta que 

cumpra coas súas promesas e remate as obras comprometidas para o concello de 

Poio, xa que se trata dunha estrada principal neste municipio, e adquiriu un 

compromiso cos seus veciños e veciñas. 

 

Por iso as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

 

1ª)  Vai o Goberno  galego  executar no ano 2022 o proxecto de senda e mellora 
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da seguridade viaria nos treitos  Fontenla-Combarro, Combarro-Chancelas? 

 

2ª) Cre o Goberno da Xunta que con estas actuacións pendentes se eliminará a 

perigosidade desta estrada? 

 

3ª) Que actuacións vai levar a cabo a Xunta de Galicia, para mellorar a 

seguridade viaria da PO-308? 

 

4ª) Vai o Goberno galego estudar a posibilidade de implantar unha vía alternativa 

que permita facilitar a convivencia dos veciños que lindan coa estrada PO-308? 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:13:13 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 22/07/2022 19:13:21 

 
Eduardo Ojea Arias na data 22/07/2022 19:13:32 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey, Pablo Arangüena Fernández, Patricia Otero Rodríguez 

e Eduardo Ojea Arias, deputadas e deputados pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, 

Medio Ambiente e Servizos. 

 
A UE na Directiva 2018/851 aprobou entre outras, un paquete de medidas que 

contén unha serie de obxectivos xuridicamente vinculantes para todos os estados 

membros, que se traducen en acadar en 2025 para os residuos municipais, o 

reciclado de, como mínimo, un 55 %  e acadar un 60 % en 2030 e un 65 % en 

2035.  

 

Quedan 4 anos para 2025, e estamos moi lonxe de cumprir estes obxectivos, tras 

anos de desleixo do PP na política de xestión de residuos, que segue sen tomar 

medidas que fomenten a compostaxe. 

 

De sobra é coñecida a priorización de Sogama pola revalorización e incineración 

antes que a reciclaxe, os datos non menten e a última medida da Consellería de 

Medio Ambiente tampouco. 

 

O goberno da Xunta vén de publicar no DOG do día 28 de xaneiro, unha rebaixa 

dun 5 % do canon que cobra aos concellos pola incineración en 2022, mentres 

que encarece case un 7 % o canon por tonelada de lixo tratada na planta de 

compostaxe de Sogama. 

 

Dende o Grupo Parlamentario Socialista non entendemos estas medidas, e cremos 

que repercutirán negativamente no obxectivo de reciclaxe marcado para 2025. 

 

E defendemos que o goberno da Xunta ten que tomar medidas que incentiven aos 

concellos á implantación do contedor marrón e a mellora dos datos de reciclaxe, 

mellorando as condición económicas e axudando a que máis concellos se adhiran 

á planta de compostaxe de Cerceda e as futuras plantas que ten proxectadas por 

todo o territorio. 
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Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que medidas ten previsto levar a cabo o goberno da Xunta de Galicia para 

cumprir os obxectivos de reciclaxe de residuos urbanos que marca a UE 

para 2025? 

2. Ten previsto a Xunta de Galicia aprobar axudas económicas dirixidas aos 

concellos para incentivar a reciclaxe? 

3. Como xustifica o Goberno galego a rebaixa no canon de incineración e a 

suba no canon de reciclaxe? 

 

  Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

   

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:14:24 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 19:14:32 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 22/07/2022 19:14:41 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena Fernández, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª. 

 

A Lei 3/11, do 30 de xuño, de apoio á familia e á convivencia de Galicia, que 

consagra os principios reitores de actuación que deben promover os 

poderes públicos galegos no ámbito de protección á familia, á infancia, e á 

adolescencia, establece no artigo 36 que a Xunta de Galicia potenciará e 

desenvolverá unha rede de recursos axeitados para garantir a efectividade dos 

procesos de apoio familiar e mediación para que estes poidan chegar aos sectores 

de poboación máis amplos posibles, tanto a través das novas tecnoloxías como na 

modalidade de atención presencial. 

 

En concreto, a través dos departamentos da Administración autonómica 

competentes en materia de familia e xustiza, constituirán servizos de apoio e 

atención ás familias a través das tecnoloxías da información e a comunicación e 

promoverá, reforzará e ampliará os servizos de orientación familiar, de 

mediación  e os puntos de encontro familiar. 

 

A Lei 11/07, do 27de xullo, lei galega para a prevención e o tratamento integral 

da violencia de xénero, foi a que garantiu a existencia dos puntos de encontro, 

creados para dar un servizo que facilite e reserve a relación entre as/os menores e 

as persoas da súa familia, cando exista unha situación de crise, permitindo e 

garantindo a seguridade e o benestar das e dos menores e facilita o cumprimento 

do réxime de visitas. 

 

En Galicia os puntos de encontro unicamente se localizan nas 7 principais 

cidades,  o que supón un servizo totalmente ineficaz, tendo en conta o gran 

volume de persoas usuarias.  

 

Este ano inaugurarase un novo punto de encontro en Ribeira que cubrirá a zona 

do Barbanza, pero seguen a quedar moitas zonas do noso país sen cubrir o que 

provoca a existencia de listas de agarda que se demoran moito no tempo e que 

impiden o cumprimento de resolucións xudiciais, xerando unha perda de dereitos 

para as persoas. 
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Así mesmo, o agravio económico para algunhas familias, en moitos casos con 

dificultades económicas, por teren que se desprazar ás veces máis de 100 

quilómetros para poder usar este servizo. 

 

                    Ao que se suma que en moitos casos, os locais para levar a cabo estas visitas, 

non  cumpren, nin de lonxe, coas condicións mínimas para os/as usuarios, como é 

o caso do Punto de Encontro de Pontevedra, que está sito na Avenida de Vigo, na 

parte traseira da Delegación Provincial de Sanidade. 

 

Esta situación non desexable, empeora por mor da pandemia, a Xunta de Galicia 

reenvía un protocolo no que establece medidas xenéricas de desinfección, 

espallamento das visitas e distanciamento social, o que diminúe o número de 

visitas diarias e en consecuencia se reduce o acceso de moitas familias. 

 

Por todo o exposto anteriormente, a deputada e o deputado que asinan formulan 

as seguintes preguntas:  

 

1ª) Cal é a situación dos Puntos de Encontro Familiar? 

 

2ª) Entende o Goberno galego que 8 puntos de encontro son suficientes para 

cubrir a demanda existente en todo o país? 

 

3ª) Como pensa o Goberno galego arranxar a situación das listas de agarda? 

 

4ª) Ten previsto encargar un estudo sobre a necesidade de aumentar esta rede, 

número de PEF necesarios e lugares axeitados para poder cubrir este servizo de 

forma eficiente? 

 

5ª) Ten previsto neste ano abrir novos centros? 

 

6ª) Ten previsto o Goberno galego cambiar a situación do Punto de  Encontro                           

de  Pontevedra? 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo de 2022 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:16:11 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 19:16:18 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Paloma Castro Rey, Noa Díaz Varela, Carmen Rodríguez Dacosta e Martín Seco 

García, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 4ª. 

 

O Pazo de Lourizán, sito en Pontevedra, é un inmoble que ostenta un alto valor 

histórico e patrimonial e que se atopa  integrado no Catálogo do Patrimonio 

Cultural de Galicia. 

 

En virtude do Convenio de cooperación entre a Consellería de Agricultura, 

Gandería e Montes e a Deputación Provincial de Pontevedra asinado no ano 1991 

por ambas administracións e do Convenio entre a Deputación Provincial de 

Pontevedra e a Consellería de Medio Ambiente sobre aproveitamento da Finca de 

Lourizán, asinado este último no ano 2000, a Xunta non só ostenta a posesión, 

uso e desfrute da finca de Lourizán senón que ten a obriga de  efectuar as obras 

de conservación necesarias para o mantemento da zona nobre do conxunto. 

 

Dende o comezo da vixencia do convenio de cooperación no ao 1991 ata a 

actualidade, a consellaría  incumpriu a obriga de efectuar as obras de 

conservación o que provocou que o Pazo de Lourizán presente actualmente 

graves deterioracións, e en xeral, un deficiente estado de conservación, que esixe 

a súa reparación urxente.  

 

En todo este tempo unicamente no ano 2000 rehabilitou unha instalación 

independente do pazo chamada “o edificio Lagar” que converteu  no Centro de 

Investigación e Información Ambiental de Galicia. 

 

A Deputación de Pontevedra leva 7 anos trasladando á Administración 

autonómica a necesidade de levar a cabo con urxencia estas obras de 

mantemento. 

 

Pero a Xunta fixo caso omiso a estás comunicacións incumprindo de modo total 

o convenio, pois non realizou  ningunha actuación de mantemento e conservación 

do inmoble principal. 

 

Ante isto no ano 2019, en cumprimento dun acordo plenario a Deputación de 

Pontevedra  presentou ante a Consellería de Medio Ambiente, Territorio e 
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Vivenda da Xunta de Galicia un escrito de requirimento previo á interposición 

dun recurso contencioso-administrativo requirindo á dita administración para 

que, á maior brevidade, cumprira as súas  obrigas de conservación necesarias 

para o mantemento da zona nobre da Finca de Lourizán. 

 

Ante o silencio da Xunta a Administración provincial no ano 2020 interpuxo 

recurso ante os tribunais, que aínda está pendente de resolución. 

 

Recentemente o Goberno da Xunta para lavar a cara, anunciaba un investimento 

de 200.000 € para a conservación deste inmoble, dende o Grupo Parlamentario 

Socialista entendemos que esta cifra é irrisoria e unha tomadura de pelo, tendo en 

conta o estado no que se atopa e o desleixo durante todos estes anos e que un 

informe elaborado polos técnicos do servizo provincial de Arquitectura en 2019, 

diante do risco de ruína do Pazo, valora as actuacións necesarias e urxentes en 

14, 2 millóns de euros, e por iso esiximos ao goberno da Xunta que cumpra coas 

súas competencias en materia de patrimonio histórico-artístico e exerza o seu 

deber de conservación deste pazo. 

 

Por iso, as deputadas e deputado que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Por que o Goberno da Xunta incumpriu de forma reiterada durante estes anos 

o deber de conservación do Pazo de Lourizán en Pontevedra? 

 

2ª) Entende o Goberno da Xunta que a cantidade de 200.000 € é suficiente para a 

rehabilitación integral deste inmoble? 

 

3ª) Ten previsto o Goberno da Xunta remitir o proxecto de rehabilitación integral 

deste inmoble ás institucións europeas no marco da convocatoria Next 

Generation? 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo de 2022 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:17:43 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 22/07/2022 19:17:53 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 22/07/2022 19:18:12 
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Martín Seco García  na data 22/07/2022 19:18:23 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Paloma Castro Rey, Noa Díaz Varela, Carmen Rodríguez Dacosta e Martín Seco 

García, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 7ª. 

 

O Pazo de Lourizán, sito en Pontevedra, é un inmoble que ostenta un alto valor 

histórico e patrimonial e que se atopa  integrado no Catálogo do Patrimonio 

Cultural de Galicia. 

 

En virtude do Convenio de cooperación entre a Consellería de Agricultura, 

Gandería e Montes e a Deputación Provincial de Pontevedra asinado no ano 1991 

por ambas administracións e do Convenio entre a Deputación Provincial de 

Pontevedra e a Consellería de Medio Ambiente sobre aproveitamento da Finca de 

Lourizán, asinado este último no ano 2000, a Xunta non só ostenta a posesión, 

uso e desfrute da finca de Lourizán senón que ten a obriga de  efectuar as obras 

de conservación necesarias para o mantemento da zona nobre do conxunto. 

 

Dende o comezo da vixencia do convenio de cooperación no ao 1991 ata a 

actualidade, a consellaría  incumpriu a obriga de efectuar as obras de 

conservación o que provocou que o Pazo de Lourizán presente actualmente 

graves deterioracións, e en xeral, un deficiente estado de conservación, que esixe 

a súa reparación urxente.  

 

En todo este tempo unicamente no ano 2000 rehabilitou unha instalación 

independente do pazo chamada “o edificio Lagar” que converteu  no Centro de 

Investigación e Información Ambiental de Galicia. 

 

A Deputación de Pontevedra leva 7 anos trasladando á Administración 

autonómica a necesidade de levar a cabo con urxencia estas obras de 

mantemento. 

 

Pero a Xunta fixo caso omiso a estás comunicacións incumprindo de modo total 

o convenio, pois non realizou  ningunha actuación de mantemento e conservación 

do inmoble principal. 

 

Ante isto no ano 2019, en cumprimento dun acordo plenario a Deputación de 

Pontevedra  presentou ante a Consellería de Medio Ambiente, Territorio e 
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Vivenda da Xunta de Galicia un escrito de requirimento previo á interposición 

dun recurso contencioso-administrativo requirindo á dita administración para 

que, á maior brevidade, cumprira as súas  obrigas de conservación necesarias 

para o mantemento da zona nobre da Finca de Lourizán. 

 

Ante o silencio da Xunta a Administración provincial no ano 2020 interpuxo 

recurso ante os tribunais, que aínda está pendente de resolución. 

 

Recentemente o Goberno da Xunta para lavar a cara, anunciaba un investimento 

de 200.000 € para a conservación deste inmoble, dende o Grupo Parlamentario 

Socialista entendemos que esta cifra é irrisoria e unha tomadura de pelo, tendo en 

conta o estado no que se atopa e o desleixo durante todos estes anos e que un 

informe elaborado polos técnicos do servizo provincial de Arquitectura en 2019, 

diante do risco de ruína do Pazo, valora as actuacións necesarias e urxentes en 

14, 2 millóns de euros, e por iso esiximos ao goberno da Xunta que cumpra coas 

súas competencias en materia de patrimonio histórico-artístico e exerza o seu 

deber de conservación deste pazo. 

 

Por iso, as deputadas e deputado que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Por que o Goberno da Xunta incumpriu de forma reiterada durante estes anos 

o deber de conservación do Pazo de Lourizán en Pontevedra? 

 

2ª) Entende o Goberno da Xunta que a cantidade de 200.000 € é suficiente para a 

rehabilitación integral deste inmoble? 

 

3ª) Ten previsto o Goberno da Xunta remitir o proxecto de rehabilitación integral 

deste inmoble ás institucións europeas no marco da convocatoria Next 

Generation? 

 

Pazo do Parlamento, 21 de xullo de 2022 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:20:58 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 22/07/2022 19:21:07 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 22/07/2022 19:21:18 
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Martín Seco García  na data 22/07/2022 19:21:27 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena Fernández, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1.ª, Institucional, de 

Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 

Os casos de abusos e agresións sexuais a menores no seno da Igrexa católica 

constitúen graves vulneracións dos dereitos destes nenos e nenas, cometidas ao 

longo do tempo e con importantes repercusións e secuelas sobre a súa saúde e 

desenvolvemento, que condicionan a súa vida adulta. 

 

Son moitos os países da nosa contorna que impulsaron iniciativas e 

desenvolveron investigacións a través de comisións independentes ou 

gobernamentais, polo que o noso país non pode quedar atrás. 

 

As persoas afectadas teñen dereito á información veraz, ao recoñecemento como 

vítima e á protección e reparación debidas, e o conxunto das administracións 

teñen o dereito e deber de contar coa información precisa, dende as perspectivas 

máis amplas e diversas, para cumprir coas súas funcións de salvagarda dos 

dereitos da infancia e da adolescencia. 

 

As Cortes Xerais aprobaron recentemente a Lei orgánica 8/2021, do 4 de xuño, de 

Protección Integral á Infancia e a Adolescencia fronte á violencia, que incorpora 

ao noso ordenamento xurídico as ferramentas de protección máis actualizadas e 

eficaces, conforme ao dereito internacional. 

 

O Grupo Socialista presentou no Congreso dos Deputados unha proposición non 

de lei co fin de mellorar a prevención, ofrecer a maior protección posible e 

asegurar a reparación ás vítimas, tendo en conta os precedentes doutros países. 

 

E na que entende que é o Defensor do Pobo o que ten que elaborar un informe 

como leito para que a sociedade española e as súas institucións encaren este 

gravísimo asunto, aportando as garantías precisas debido a súa profesionalidade e 

rigor, sen prexuízo de que este poida apoiarse para a elaboración nunha comisión 

independente de asesoramento, integrada por expertos, representantes das 

administracións públicas, das asociacións en defensa dos afectados e incluso na 

Igrexa católica. 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-V

1E
lH

nx
xi

-5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

140889

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-q

qI
xB

U
S

0P
-7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-V1ElHnxxi-5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-qqIxBUS0P-7


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

Por desgraza o noso país non se libra desta lacra e na actualidade hai abertas en 

Galicia varias investigacións tras denuncias interpostas en centros escolares 

vinculados á Igrexa católica, é por iso polo que dende o Grupo Socialista 

entendemos necesario contribuír a determinación dos feitos e responsabilidades, á 

reparación das vítimas e a planificación de políticas públicas orientadas á 

prevención destes abusos, a través da Valedora do Pobo xa que esta institución 

constitúe o alto comisionado do Parlamento de Galicia para a defensa dos 

dereitos e liberdades comprendidos no título I da Constitución e no Estatuto de 

Autonomía de Galicia  

 

A actitude do presidente da Xunta de Galicia ante a posibilidade da creación 

dunha Comisión de investigación ten sido a de rexeitar a comisión e relativizar o 

papel da Igrexa nos abusos, manifestando que “hacer solo una comisión de 

investigación para una organización me parece que es una comisión bastante 

incompleta", e que "los abusos a menores afectan a distintas organizaciones 

públicas y privadas", así como que "mientras no erradiquemos este tipo de 

actuaciones, debemos ser muy serios y muy rigurosos en la investigación 

completa, sin distinciones a quien investigamos".   

 

Esta relativización resulta dificilmente comprensible se consideramos que a 

Igrexa católica ten sido a principal institución educativa no noso país ó longo da 

historia, xogando incluso na actualidade un papel moi importante no ámbito 

social eido educativo e pasando polas súas mans millóns de menores ao longo da 

historia, sen parangón nin comparación posible con ningunha outra institución. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Entende este Goberno como prioritario o esclarecemento destes abusos e 

agresións sexuais a menores continuados ao longo do tempo por parte da 

Igrexa católica? 

2. Que valoración fai o Goberno de Galicia dos abusos sexuais sobre menores 

no ámbito da Igrexa católica? 

3. Vai a Xunta de Galicia a facilitar o traballo dunha eventual Comisión de 

investigación dos abusos da Igrexa? 

4. Ten previsto o Goberno galego solicitar á Valedora do Pobo a redacción 

dun informe no que se reflicta a situación de abusos a menores por parte da 

Igrexa católica en Galicia? 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

5. Considera o Goberno de Galicia que deben investigarse e esclarecerse de 

todos os xeitos posibles os abusos sobre menores por parte da Igrexa, 

incluíndo a creación dunha comisión de investigación deses abusos? 
 

 

  Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

  Asdo.: Paloma Castro Rey 

    Pablo Arangüena Fernández 

  Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:19:56 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 19:20:05 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 
 

A transformación dos servizos sanitarios cara modelos asistenciais máis próximos 

e amables para a persoa paciente é o reto ao que se teñen que enfrontar as 

administracións. Entre eses novos modelos figura a hospitalización a domicilio, 

que consiste en atencións e coidados médicos e de enfermaría de rango 

hospitalario proporcionados aos e ás pacientes no seu domicilio por profesionais e 

con recursos materiais propios do hospital. 

Neste novo marco asistencial, a Xunta de Galicia conta co Plan Galego de 

Hospitalización a Domicilio, enmarcado na Estratexia HADO 2019-2023, que se 

presenta como “un eixo fundamental na transformación da asistencia sanitaria xa 

que humaniza a atención, permite traballar de xeito coordinado e leva o hospital 

alí onde se necesita”. 

O propio plan marca a previsión de poder chegar canto antes a toda a poboación 

galega mais, xa pasado o ecuador do programa, na actualidade existen unhas 

enormes diferenzas entre as áreas sanitarias do país. Así, mentres algunha presta 

o HADO a todo o seu territorio, na de Pontevedra-Salnés existen aínda moitos 

puntos sen cobertura e outros nos que só se cobren casos excepcionais. 

Na actualidade esta área sanitaria está cuberta por 3 equipos: 1 no Salnés e 2 en 

Pontevedra como hai 20 anos. 

Antes da pandemia incorporaran outro equipo pero durou só uns meses, e trala 

irrupción da Covid-19 a situación empeorou notablemente. 

Cada equipo está formado por 1 médico e 1 enfermeira e cun número de 6 

pacientes en cartilla. 

Neste momento cobren comarca Salnés (salvo O Grove); Ulla-Umia (so ata 

Barro); Cerdedo-Cotobade (so ata Viascón) e os concellos que se atopan ao 
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marxe da estrada Pontevedra-Vigo ata Arcade (Soutomaior), quedando polo tanto 

moitas zonas descubertas. 

Diante desta disparidade na cobertura asistencial en Galicia, que non fai máis que 

establecer cidadanías de primeira e segunda categoría nun asunto tan vital como o 

que nos ocupa, o Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia entende que o 

goberno da Xunta de Galicia ten que incrementar o persoal deste servizo para que 

poda chegar á maior parte do territorio. 

Por outra banda e tendo en conta o gran traballo que desenvolven as persoas 

profesionais deste servizo, o Goberno galego ten que mellorar as condicións 

laborais dos mesmos, xa que non se pode consentir que un destes médicos 

estivera 8 anos encadeando contratos mensuais 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Como valora o Goberno galego que exista tanta diferencia na cobertura do 

servizo de HADO entre as distintas áreas sanitarias? 

2. Cales son as razóns de que a área sanitaria de Pontevedra-Salnés deixe fóra 

do servizo HADO a numerosos núcleos de poboación? 

3. Ten previsto o Goberno galego incrementar o número de equipos HADO 

na área sanitaria Pontevedra-Salnés para chegar este servizo a todos os 

Concellos e parroquias? 

4. Entende este Goberno que as persoas profesionais que traballan no servizo 

HADO teñen unhas condicións laborais dignas? 

5. Como explica este Goberno que un dos médicos deste servizo HADO 

encadeara contratos mensuais durante 8 anos? 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:23:31 

 
Julio Torrado Quintela  na data 22/07/2022 19:23:41 

 
Marina Ortega Otero  na data 22/07/2022 19:23:49 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey, Pablo Arangüena Fernández, Leticia Gallego Sanromán 

e Noelia Otero Lago, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 1.ª, Institucional, de Administración Xeral, 

Xustiza e Interior. 
 

O acordo do 15 de setembro de 2005, polo que se aprobaba o Regulamento 

1/2005, dos aspectos accesorios das actuacións xudiciais, regula expresamente no 

seu artigo 59.5 que o Consello Xeral do Poder Xudicial poderá acordar, en 

atención ao volume de asuntos penais tramitados, á poboación correspondente ao 

territorio do partido xudicial e ás características da súa organización xudicial, a 

proposta da Xunta de Xuíces e da Sala de Goberno do Tribunal Superior de 

Xustiza correspondentes, previo informe do Ministerio de Xustiza e, no seu caso, 

da Comunidade Autónoma con competencia na materia, a extensión do réxime de 

gardas de 24 horas a un ou varios partidos xudiciais con 8 ou máis xulgados de 

instrución.  

 

Os únicos partidos xudiciais en España con máis de 8 xulgados de instrución pero 

sen gardas de 24 horas son os de A Coruña e Vigo.  

 

No ano 2019 os xuíces de instrución de ambas cidades elevaron ao TSXG a 

petición de modificación das gardas actuais semanais por gardas de 24 horas 

cunha quenda rotatoria diaria. 

 
A sala de goberno do TSXG deu o seu visto bo e cursou a solicitude ao CXPX 

que avalou cun informe esta solicitude e o Ministerio de Xustiza na mesma liña 

recoñecía o pasado ano que isto melloraría a calidade do servizo cara a cidadanía 

e que está disposto a asumir o custe das novas quendas. 
 
A principios do mes de febreiro de 2022 as xuntas sectoriais de instrución de 

Vigo e A Coruña, aprobaron por unanimidade reclamar ao Goberno autonómico a 

través do TSXG a dotación deste servizo de quendas. 
 
E o goberno do Estado habilitou unha partida no orzamento 2022 para a 

implantación deste sistema nestes 2 partidos xudiciais. 
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Polo que a pelota queda en mans da Xunta de Galicia para que asuma a parte que 

lle corresponde do custo deste novo servizo. 
 

Dende o Grupo Parlamentario Socialista sempre defendemos que unha xustiza 

máis áxil garante o acceso á tutela xudicial efectiva, e este modificación vai 

contribuír a acadar unha maior eficiencia no funcionamento destes xulgados e nas 

respostas á cidadanía. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera o Goberno da Xunta de Galicia que unha xustiza máis áxil garante o 

acceso ao dereito fundamental á tutela xudicial efectiva? 

 

2. Concorda o Goberno en que son precisos servizos de garda 24 horas na 

xurisdición penal para as cidades de A Coruña e Vigo, os únicos partidos 

xudiciais en España con máis de 8 xulgados de instrución pero sen gardas de 24 

horas? 

 

3. Ante a petición do TSXG, vai o Goberno da Xunta de Galicia por a disposición 

os recursos económicos  necesarios  para a posta en marcha deste sistema? 

 

4. Ante a petición do TSXG, vai dotar o Goberno a eses xulgados de instrución de 

A Coruña e de Vigo dos medios persoais e materiais axeitados e necesarios? 

 

 

  Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:32:09 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 19:32:18 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 22/07/2022 19:32:26 

 
Noelia Otero Lago na data 22/07/2022 19:32:35 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey, Pablo Arangüena Fernández, Carmen Rodríguez 

Dacosta e Martín Seco García, deputadas e deputados pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para 

a súa resposta oral en Comisión 1.ª, Institucional, de Administración Xeral, 

Xustiza e Interior. 
 

A vespa Velutina chega a Galicia no ano 2011, colonizando, en só 7 anos, toda a 

nosa comunidade. Isto fai que este animal pase de ser un insecto descoñecido a 

xerar unha resposta social de medo ou alarma, polo seu tamaño, e a intensidade 

das súas picaduras, que causaron incluso varias mortes. 
 

Pero o máis afectado pola súa presenza, e o sector produtor de mel, xa que as 

velutinas son unha especie que capta as abellas e causa graves danos ás colmeas 

o que supón grandes perdas económicas, as persoas apicultoras estiman que este 

ano, a súa produción de mel estivo afectada entre o 40 e o 50 %.  A isto súmase 

o perigo que supón un desequilibrio no noso ecosistema, a consecuencia da 

desaparición da abella común.  
 

As asociacións galegas de apicultores, denuncian descoordinación e a falta de 

medidas da Xunta de Galicia, no que eles consideran unha praga. Reclaman 

coordinación na actuación da Xunta de Galicia, xa que son varias as áreas de 

goberno implicadas, e esixen que se unifiquen as competencias nun único 

departamento. Ademais de denunciar unha campaña que consideran deficiente. 
 

 

No ano 2020 a Xunta de Galicia en coordinación coa Fegamp, iniciou un plan 

contra a velutina, baseado na concentración de recursos para eliminar os niños 

desta especie na comunidade, en todas as zonas afectadas. no ano 2021 uníronse 

voluntariamente 300 municipios, o que representa o 90 % dos municipios 

galegos.  

 

A empresa publica Seaga foi creada polo Decreto 260/2006, do 28 de decembro, 

polo que se crea a sociedade pública Empresa Pública de Servizos Agrarios 

Galegos, S.A. e apróbanse os seus estatutos, é unha sociedade mercantil pública 

autonómica, a cal actúa en consideración de medio propio e de servizo técnico 

da Administración Xeral e do sector público autonómico de Galicia á que 

encargou de xestionar este plan que formula dende o seu inicio máis sombras 

que luces.  
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O funcionamento do plan, segundo o que manifestan dende a Xunta de Galicia, 

e ante o incremento de niños, o ano pasado o Goberno galego e a Fegamp 

acordaron redobrar esforzos e concentrar recursos cunha solución centralizada, 

homoxénea nas zonas afectadas e coordinada cos concellos. Realizará os 

traballos Seaga que contou no ano 2021 cun equipo de coordinación que 

organizará aos equipos de intervención. Para as intervencións o prazo máximo 

seguirá sendo de 5 días hábiles desde que se recibe o aviso no Teléfono de 

Información e Atención á Cidadanía 012, salvo nos niños de difícil acceso ou 

que requiran actuacións complementarias ou permisos. Ademais, cando os 

avisos correspóndense cunha urxencia ou se tipifican de risco especial por 

atoparse no interior de vivendas ou lugares concorridos derívanse aos servizos 

de emerxencias a través 112,e este a súa vez a bombeiros ou apicultores 

voluntarios) se deriva a Seaga para que proceda a súa retirada. 
 

O problema son as limitacións, por ser consideradas emerxencias, que establece 

o protocolo na intervención de Seaga, xa que segundo consta no mesmo, non se 

van a retirar niños a máis de 25 metros de altura, como tampouco en propiedade 

privada sen autorización; en sitios confinados sen visualización directa como 

cheminea, falsos teitos ou tellados; o en espazos pechados (cámaras de illamento 

o caixas de persianas), así coma aqueles con risco eléctrico (liñas eléctricas) ou 

situados en dominio de infraestruturas (estradas, autovías, autopistas, liñas 

ferroviarias, portos e aeroportos). Dentro da relación de actuacións que non 

proceden tamén está a retirada de niños con imposibilidade física de acceso 

(peche de parcela, maleza) ou con risco de dano medioambiental (ríos, embalses 

e outras masas de auga), ademais de aqueles que están en instalacións de uso 

público (parques, igrexas, hospitais, colexios e outros edificios públicos). O plan 

tampouco non inclúe a cesión de trampeos ás persoas prexudicadas. 
 

Polo tanto, na maioría das veces, son os bombeiros municipais, os GES e os 

apicultores voluntarios os que se encargan da retirada dos niños de velutina, 

asumindo o custo os concellos, carecendo este protocolo de efectividade práctica 

algunha. 
 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as 

seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten a Xunta de Galicia previstas algunhas medidas para evitar o aumento 

de niños de velutina, que se incrementa de forma progresiva? 
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2. Cantas chamadas efectuadas ao 012, se executaron no prazo de 5 días 

hábiles previstos no protocolo? 

3. Ten coñecemento a Xunta, das perdas económicas, en termos anuais, para 

o sector apícola que supón a presenza descontrolada de vespa velutina? 

4. Porque a Xunta de Galicia, a través de Seaga, non asume na súa totalidade 

a retirada de niños de velutina, nos concellos adheridos ao protocolo? 

5. No ano 2021, cantas chamadas ao 012, solicitando a retirada dos niños de 

velutina recibiu a Xunta de Galicia? 

6. Das chamadas recibidas durante 2021, cantas se derivaron ao 112 e cantas 

asistiu Seaga? 

7. Dada a situación actual, ten previsto considerar como unha praga, esta 

invasión de vespa velutina? 

 

 

  Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:33:37 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 19:33:45 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 22/07/2022 19:33:57 

 
Martín Seco García  na data 22/07/2022 19:34:06 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Paloma Castro Rey, Noelia Otero Lago e Noa Díaz Varela, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa reposta oral en Comisión 4.ª, Educación e 

Cultura.  
 

O colexio E.E.I. Nosa Señora do Carme, está situado na Avenida Jaime Janer s/n, 

36900 Marín (Pontevedra), creada no ano 1962, foi sempre unha escola de 

referencia nesta vila. 

 

Durante o curso escolar 2020-2021 a escola de educación infantil Nosa Señora do 

Carme tivo tres aulas de alumnos (10 alumnos/as na aula de 4º de Educación 

Infantil, 10 alumnos/as na aula de 5º de Educación Infantil e 14 alumnos/as na 

aula de 6º de Educación Infantil).  

 

O persoal docente estaba composto por un especialista de Educación Infantil por 

aula (3 titores/as), unha especialista de Inglés con dedicación completa e unha 

especialista de Audición e Linguaxe tamén a xornada completa. 

 
Recentemente recibiu a nova, por parte da Consellería de Cultura, Educación e 

Universidade,  da intención de pechar unha aula desta escola e a supresión de 

dous postos de mestres especialistas para o vindeiro curso escolar 2021-2022. 

 

De acordo coa información recibida a situación da escola de Educación Infantil 

Nosa Señora do Carme para o vindeiro curso escolar 2021-2022 sería de 

soamente 2 aulas de idades mistas con 15 nenos/as cada unha e que contarían 

cada unha delas cun alumno/a con necesidades educativas especiais (NEE).  

 

Isto suporía ter que dividir cada un dos actuais grupos de 4º e 5º de Educación 

Infantil que levan xuntos un e dous anos respectivamente e mesturalos cos novos 

alumnos/as. 

 

O persoal docente dispoñible para o alumnado deste curso (4 alumnos/as menos 

que o anterior) segundo as novas recibidas quedaría reducido a 2 titores/as (un 

especialista de Educación Infantil por aula), un/unha especialista de Inglés con 

dúas sesións á semana e un/unha especialista en Audición e Linguaxe con cinco 

sesións/semana, é dicir, un día/semana.  
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Isto non se pode entender con carácter xeral pero menos, coa situación actual de 

pandemia derivada do Covid-19 e de acordo cos protocolos vixentes nesta 

materia por parte da Consellería de Cultura, Educación e Universidade. 

 

Non ten sentido mesturar nenos de distinta idade e aumentar o número de 

alumnos/as en cada aula do centro respecto ao curso pasado e ao mesmo tempo 

diminuír o número de docentes dispoñibles no centro. 

 
A maiores a comunicación desta nova situación faise no momento en que a 

solicitude da reserva de prazo e matrícula está pechada, polo que as nais e pais do 

alumnado neste centro non coñeceron a nosa situación que terá o centro para o 

vindeiro curso escolar e, polo tanto vanse atopar cun centro escolar con 

características diferentes ás que tiña no momento de reserva de praza e matrícula. 

 
Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas para 

o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten previsto o Goberno galego, tralas protestas existentes, manter no 

centro escolar EEI Nosa Señora do Carme as tres aulas de infantil? 

2. Vai contar o  centro escolar EEI Nosa Señora do Carme, cun docente na 

especialidade de Inglés e cun docente na especialidade de Audición e 

Linguaxe ámbolos dous a xornada completa, para o vindeiro curso 2021-

2022? 

3. Como xustifican que poidan quedar 30 alumnos/as a cargo so de 2 titores?  

4. Que vai pasar se un destes titores ten unha baixa o enfermidade común? 

5. Teñen coñecemento que neste centro existen dous alumnos con 

Necesidades Educativas Especiais? 

6. Creen que a atención destes nenos/as está ben cuberta? 

7. Pretende o Goberno galego o futuro peche desta escola que leva en 

funcionamento 6 décadas? 

8. Como xustifica este agrupamento no momento de pandemia no que nos 

atopamos? 
 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

Asdo.: Paloma Castro Rey 

   Noelia Otero Lago 

   Noa Díaz Varela 

Deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:36:52 

 
Noelia Otero Lago na data 22/07/2022 19:37:00 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 22/07/2022 19:37:10 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Paloma Castro Rey, Pablo Arangüena Fernández, Eduardo Ojea Arias e 

Patricia Otero Rodríguez, deputadas e deputados pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, 

Medio Ambiente e Servicios. 

 

O pasado venres 16 de Xullo publicouse a Sentencia da Audiencia Nacional que 

resolvía o recurso interposto pola  asociación medioambietal GREENPEACE e o 

Concello de Pontevedra contra a concesión dunha prórroga de 60 anos a empresa 

pasteira Ence, outorgada polo goberno de Mariano Rajoy no ano 2016. 

 

A sentenza no seu fallo estima o recurso interposto por entender que a situación 

na que se atopa esta pasteira, isto é en zona de dominio marítimo terrestre, non é 

axeitada a dereito. 

 

E mantén que a lexislación unicamente permite esta localización cando se trata de 

actividades ou instalacións que, dada a súa configuración e especiais 

características, deben estar situadas no dominio público marítimo terrestre, isto é, 

actividades que pola súa natureza non poden situarse noutro lugar, non por razóns 

de interese ou conveniencia, senón pola súa vinculación co dominio público, 

vinculación que esixe a súa ocupación no desenvolvemento da citada actividade. 

  
E entende que esa vinculación da planta de celulosa co dominio público marítimo 

terrestre, no sentido exposto e a os efectos deste artigo 32.1 da Lei de Costas, de 

toda a proba practicada nos autos non resultou acreditada.  

 

Tras esta resolución e a espera da firmeza da Sentenza, a Administración 

competente en materia de desenvolvemento industrial de Galicia, que é a Xunta 

de Galicia, ten que buscar unha solución que permita a continuidade desta 

actividade industrial en Galicia. 

 

Todos somos conscientes da importancia que ten este actividade para a economía 

galega e do número de postos de traballo, directos e indirectos, que esta xera, 

polo tanto, non podemos permitir que o traslado da mesma sexa fora do noso 

territorio. 
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É momento de poñerse a traballar coa empresa para acadar unha solución xusta 

que permita manter todos eses postos de traballo. 

 

Agora o goberno progresista de España lidera unha mesa de diálogo, na que 

participan a empresa, as diferentes administracións e os representantes dos 

traballadores, para tratar de acadar un consenso que leve ao  traslado da pasteira 

dentro do noso territorio. 

 

Pero isto so non chega xa que se necesita vontade real por parte do goberno de 

Feijóo, que non fixo nada durante este tempo, a pesar de ter a Xunta de Galicia, 

as competencias exclusiva en materia de industria e desenvolvemento económico 

do territorio. 

 
Levamos meses falando da oportunidade dos fondos europeos, para impulsar 

proxectos que teñan como obxectivo transformar a sociedade e atopar soluciones 

reais aos retos máis complexos, como a dixitalización, a transición ecolóxica ou a 

igualdade. 

 
Dende o Grupo Parlamentario Socialista creemos que, polo tanto, temos unha 

oportunidade histórica, para trasladar a empresa e ampliar a súa produción 

permitindo que acabara o ciclo. 

 
A Xunta de Galicia ten que deixar de botar balóns fora e poñerse a traballar, para 

dar un futuro a Ence no noso territorio, un futuro a todos eses postos de traballo e 

a economía galega. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 
 

1. Está o goberno da Xunta de Galicia a buscar un emprazamento alternativo 

para a empresa Ence? 

2. Que ten previsto facer o goberno da Xunta de Galicia para que a empresa 

Ence manteña a súa localización en Galicia? 

 

3. Como vai actuar o Goberno galego para evitar o risco de perda desta 

actividade industrial e de centos de postos de traballo? 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 
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Á Mesa do Parlamento 
 

 
Paloma Castro Rey, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 
 
O concello da Cañiza non é alleo á política de desmantelamento da sanidade 

pública levada a cabo durante estes anos de goberno do PP en Galicia. 
 
 
Este concello conta con 5.122 habitantes e presenta unha tendencia positiva de 
crecemento nos últimos anos. 
 
O PAC da Cañiza leva conta dende hai dous anos cun facultativo menos, sendo 

unicamente 3 os profesionais médicos adscritos a este concello, o que supón un 

prexuízo para o dereito a unha atención sanitaria de calidade da súa veciñanza, xa 

que son insuficientes para atender ás 4.411 cartillas adscritas. 
 
A poboación da Cañiza, está repartida en 9 parroquias, delas, a de Velaixe é a 

maior e máis importante das parroquias do municipio. Cunha poboación de 

arredor de 1.300 veciños e dista da capital 5 km. 
 
E é tamén a máis prexudicada por esta falla de facultativos, xa que o centro de 

saúde sito nesta parroquia leva dous anos sen repoñer o médico que cesou por 

unha baixa. 
 
Isto supón un forte agravio para a poboación desta parroquia que se ten que 

desprazar ata o PAC da Cañiza sito a máis de 5 Km, tendo en conta que se trata 

na maioría dos casos,  dunha poboación envellecida que acode habitualmente ao 

centro de saúde por cronicidade ou doenzas comúns. 
 
A isto súmase o dano económico que supón usar taxi ou vehículo na maioría dos 

casos, debido ao deficiente servizo de transporte público existente no noso 

territorio. 
 
O alcalde da Cañiza leva anos pedindo ao Goberno da Xunta que se cubra esta 

praza, chamando a todas as portas pero as respostas son sempre evasivas ou 

negativas. 
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Este desleixo e falla de atención entendemos que está a evidenciar unha vontade 

de  desmantelamento  deste  consultorio,  que  se  nun  futuro  se  produce  será 

responsabilidade do Goberno do Partido Popular de Núñez Feijóo. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas 

para o seu debate en Comisión: 

 

1. Tras dous anos sen repoñer a praza vacante no PAC da Cañiza, cando ten 

previsto o Goberno da Xunta cubrila? 

2. Vai manter o número de 4 profesionais médicos adscritos ao PAC da 

Cañiza, que existía ata hai dous anos? 

3. Cre o Goberno da Xunta que 3 médicos son suficientes para atender as 

necesidades sanitarias de 4.411 cartillas? 

4. Ten previsto o Goberno da Xunta o peche do consultorio da parroquia de 

Valeixe, na Cañiza? 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

Asdo.: Paloma Castro Rey 

   Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena Fernández, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e 

Servizos. 
 

A UE establece que para o ano 2023, todos os  concellos deberán contar 

cun sistema de recollida separada de residuos biolóxicos. En España moitas 

comunidades autónomas xa fixeron os deberes e teñen implantado un 

modelo de recollida, pero en Galicia aínda isto é unha materia pendente. 

 

Os residuos orgánicos representan aproximadamente o 40 % do total dos 

residuos sólidos urbanos, polo que a súa recollida separada é fundamental 

para cumprir cos obxectivos de reciclaxe establecidos pola UE, entre os 

que se atopan a necesidade de  reciclar como mínimo o 50 % dos residuos 

orgánicos. 

 

Galicia está moi lonxe de cumprir estes obxectivos, xa que durante todos 

estes anos de goberno, o PP non situou este asunto na súa axenda como 

prioritario. Consecuencia disto é o incumprimento dos obxectivos 

establecidos no Plan de Residuos Urbanos de Galicia (2010-2022) 

 

O tempo esgótase e a Xunta de Galicia como goberno autonómico ten que 

levar a cabo actuacións tendentes a acadar unha mellora integral da xestión 

dos residuos urbanos, onde se respecte a súa xerarquía de xestión, 

empezando pola minimización e prevención e, deixando como última 

opción, a valorización enerxética dos residuos e o vertido. 

 

Dende o PSdeG cremos que é necesario priorizar este asunto na axenda 

medioambiental galega con medidas que leven a unha concienciación e 

obriga social. 

 

Só así poderemos cumprir os obxectivos marcados dende a UE. 
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Por iso, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que medidas ten previsto levar a cabo o Goberno galego para dar 

cumprimento aos obxectivos do 50 % da reciclaxe de biorresiduos 

imposto pola UE e o Goberno de España para 2023? 

2. Como xustifica o Goberno galego o desleixo durante estes anos no 

impulso da reciclaxe de biorresiduos, que ten como consecuencia os 

datos negativos que presenta o territorio galego? 

3. Entende o Goberno galego poñer como prioritario na axenda 

programas de impulso e formación da reciclaxe de biorresiduos? 

4. Ten previsto o Goberno galego impoñer a obriga de levar a cabo a 

reciclaxe de biorresiduos en organismos e institucións de carácter 

público? 

5. Ten previsto o  Goberno galego acadar os obxectivos marcados no 

Plan de Residuos Urbanos de Galicia 2010-2022? 

 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

Asdo.: Paloma Castro Rey 

  Pablo Arangüena Fernández 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:41:12 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 19:41:20 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-7

zv
8y

bH
Q

N
-9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

140909

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-q

qI
xB

U
S

0P
-7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-7zv8ybHQN-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-qqIxBUS0P-7


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Paloma Castro Rey, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A deficiente xestión da atención primaria durante esta década de goberno do 

Partido Popular produce que a calidade da nosa sanidade pública estea danada, e 

provoca unha situación de colapso e de deficiencias no servizo. Situación que tras 

a pandemia converteuse en agónica. 
  
Isto afecta a moitas poboacións do noso rural, pero tamén a zonas urbanas como é 

o caso do Barrio de Monteporreiro. 

 

Este barrio, situado no concello de Pontevedra, onde residen aproximadamente 

8.000 persoas, é un dos máis poboados da cidade. 

 

Conta cun centro de saúde, no que prestaban asistencia sanitaria: 3 médicos/as, 2 

enfermeiras; 1 pediatra e 1 enfermeira de pediatría, que atendían a unha media de 

800 nenos e nenas. 

 

Pero na actualidade o cadro de persoal veuse minguada porque dende o Servizo 

Galego de Saúde non substituíron os traslados e xubilacións, quedando só 2 

médicos/as e 2 enfermeiros/as. 

 

Os veciños e veciñas, reclamaron en varias ocasión que se cubriran estas baixas, 

tanto a nivel público, mediante concentracións como mediante escritos á 

Consellería de Sanidade, sen obter resposta algunha, por parte da Xunta de 

Galicia, no que é un claro desmantelamento deste centro de saúde que está a 

deixar á poboación sen atención sanitaria, xa que na actualidade, por unha banda, 

os 2  médicos teñen os cupos cheos, o que obriga a ter que desprazarse a un 

centro de saúde da cidade; e por outra os 800 nenos e nenas teñen que acudir ao 

pediatra do centro da parroquia de saúde de Lérez, cos inconvenientes que isto 

supón. 
 

Derivado disto durante os picos da pandemia este centro viviu situacións de 

colapso sen precedentes, ao estar prestando servizo un único médico, sendo isto 

insostible para calquera profesional e inviable se o obxectivo e prestar un servizo 

de calidade. 
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Dende o Grupo Parlamentario Socialista insistimos na necesidade de cubrir estas 

baixas e dotar aos centros de atención primaria dos persoal suficiente para cubrir 

as necesidades da poboación á que están adscritos.  

 

Por todo o exposto anteriormente, as deputadas e o deputado que asinan formulan 

as seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten a Xunta de Galicia previsto restablecer a atención pediátrica no Centro 

de Saúde  de Monteporreiro en Pontevedra, como se viña facendo ata xuño 

de 2020? 

2. Ten a Xunta de Galicia previsto repoñer as vacantes dun médico/a e dunha 

enfermeira/o, ata cubrir o posto de 3 profesionais en cada unha das 

categorías? 

3. Como xustifica o goberno da Xunta de Galicia que neste centro de saúde, 

durante os peores picos da pandemia, só estivera 1 médico durante 

xornadas enteiras? 

 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

Asdo.: Paloma Castro Rey 

   Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
 
 
 

 

 

 

 
 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:42:11 

 
Julio Torrado Quintela  na data 22/07/2022 19:42:19 
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Marina Ortega Otero  na data 22/07/2022 19:42:29 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 
 
O Concello de Mondariz, na provincia de Pontevedra, está constituído por 12 

parroquias, Mondariz, Riofrío, Frades, Gargamala, Queimadelos, Meirol, 

Mouriscados, Vilasobroso, Sabaxáns, Lougares, Vilar e Toutón. 

 

Este municipio conta cun centro de saúde que non é alleo a situación de colapso 

que está a vivir a atención primaria no noso país e cuxos 4.410 habitantes están a 

padecer as consecuencias desta deficiente xestión que neste caso, afecta 

principalmente aos seguintes aspectos: 

 

1. Non substitución de facultativos. Este centro de saúde conta en plantilla 

con 3 facultativos, pero dende hai moitos meses e en repetidas ocasións 

non están desenvolvendo o seu  traballo de forma conxunta, e as ausencias 

non están sendo cubertas por outro profesional, o que está a causar unha 

sobrecarga de traballo, que repercute tamén no PAC de Ponteareas onde 

van aquelas urxencias que aquí non poden ser cubertas. 

 

2. A ausencia dun servizo de pediatría permanente. A este centro de saúde 

está adscrito 1 pediatra que presta servizo aos concellos de Mondariz, 

Mondariz-Balneario e Covelo, que se ven en numerosas ocasións privados 

desta asistencia. 

 

Así no mes de novembro, non se substituíu a este profesional durante o desfrute 

das vacacións, quedando o centro 10 días sen pediatra. 
 

Posteriormente a esta facultativa trasladárona a outro centro, quedando Mondariz 

cunha atención pediátrica intermitente na que se cubre esta asistencia unicamente 

martes, mércores e xoves de 09:00 a 12:00 horas. 

 

Dándose incluso o caso que durante 1 semana de decembro non se cubriu ningún 

día. 
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Isto provoca un gran agravio a moitos nenos e nenas e ás súas familias que teñen 

que desprazarse ao centro médico de Ponteareas 15 quilómetros, ou ao Hospital 

Álvaro Cunqueiro a 35 quilómetros, co prexuízo persoal e económico que isto 

implica.  

 

Dende o Grupo Parlamentario Socialista insistimos na necesidade de cubrir estas 

baixas e dotar aos centros de atención primaria dos persoal suficiente para cubrir 

as necesidades da poboación á que están adscritos.  

 

Por todo o exposto anteriormente, as deputadas e o deputado que asinan formulan 

as seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten a Xunta de Galicia previsto restablecer a atención pediátrica diaria no 

centro de saúde de Mondariz en Pontevedra? 

2. Ten a Xunta de Galicia previsto repoñer as vacantes dos médicos/as nos 

períodos de baixa ou de vacacións? 

3. Como xustifica o goberno da Xunta de Galicia que neste centro de saúde, 

durante os peores picos da pandemia, reducírase o número de profesionais? 

 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

Asdo.: Paloma Castro Rey 

   Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:43:32 

 
Julio Torrado Quintela  na data 22/07/2022 19:43:40 

 
Marina Ortega Otero  na data 22/07/2022 19:43:49 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Paloma Castro Rey, Noelia Otero Lago e Noa Díaz Varela, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 4.ª, Educación e 

Cultura. 

 

O pasado ano o grupo parlamentario socialista rexistraba unha iniciativa na que 

alertaba sobre a situación de discriminación educativa que sufría o concello de 

Salceda de Caselas. 

 

Un dos municipios con maior taxa de natalidade de Galicia, e que conta cun único 

centro de Educación Secundaria, o IES Pedras Rubias, onde so se imparten cursos 

de ESO, obrigando á mocidade a ter que desprazarse a outros concellos para facer 

Bacharelato. 
 

Este grupo levou no mes de outubro de 2021 á Comisión unhas preguntas nas que 

se interpelaba ao director xeral de Educación sobre cando tiñan previsto ampliar 

este centro e se ían a aumentar aos estudos post-obrigatorios. 

 

A resposta do goberno da Xunta de Galicia foi contundente, manifestou que a 

ampliación deste centro era unha prioridade e que de forma inminente 

contratarían a execución da obra de ampliación. 

 

Por outra banda manifestou que a implantación do bacharelato eran empezar de 

forma progresiva co 1º curso durante o curso escolar 2022-2023 e incorporar 2º 

durante o curso 2023-2024. 

 

Atopámonos no mes de marzo de 2022, co inicio do prazo das matrículas para o 

vindeiro e a mocidade de Salceda de Caselas non sabe si terá que desprazarse a 

outro municipio para cursar Bacharelato, porque a Xunta de Galicia non deu máis 

novas sobre a implantación. 

 

Este traslado supón un gran agravio non só por ter que desprazarse cun transporte 

interurbano bastante deficiente senón porque o non estar adscritos a ningún IES, 

corren o risco de quedar sen praza nos centros dos concellos limítrofes. 
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Por outra banda, en relación ao proxecto de ampliación o goberno da Xunta de 

Galicia comprometeuse a telo rematado no mes de setembro de 2022, pero a día 

de hoxe non ten nin adxudicada a execución. 

 

Dende o Grupo Socialista entendemos que este é un claro desleixo e falla de 

interese en arranxar este problema que está afectando enormemente a asistencia 

educativa dos menores de Salceda de Caselas, por iso presentamos esta iniciativa 

co fin de obrigar ao goberno da Xunta de Galicia a cumprir os seus compromisos. 

 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas para 

o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten previsto o goberno da Xunta de Galicia rematar no ano 2022 o 

proxecto de ampliación do IES Pedras Rubias?  
2. Vai o goberno da Xunta de Galicia implantar o 1º curso de Bacharelato no 

curso escolar 2022-2023? E o 2º no curso 2023-2024? 
3. Entende o goberno da Xunta de Galicia que existe no Concello de Salceda 

de Caselas unha deficiente oferta educativa? 
 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

Asdo.: Paloma Castro Rey 

   Noelia Otero Lago 

   Noa Díaz Varela 

Deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:44:39 

 
Noelia Otero Lago na data 22/07/2022 19:44:47 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 22/07/2022 19:45:01 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey, Pablo Arangüena Fernández, Patricia Otero Rodríguez 
e Eduardo Ojea Arias, deputadas e deputados pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, 

Medio Ambiente e Servizos. 

 

A emerxencia climática impón a necesidade de reducir drasticamente as emisións 

de CO2 da nosa economía. 

As actuais políticas de transición ecolóxica céntranse na substitución tecnolóxicas 

na xeración de electricidade e na mobilidade, pero non podemos esquecer que 

fabricar estas tecnoloxías incrementará notablemente a demanda dalgúns metais 

coma o cobalto, indio e litio. 

E temos que ser conscientes que este aumento das extraccións pode ter 

consecuencias sociais e ambientais e tamén nas reservas dalgúns minerais. 

Por iso dende asociacións ecoloxistas coma Ecoloxistas en Acción, veñen 

reclamando medidas que avancen cara o aproveitamento dos metais secundarios a 

partir da recuperación e da reciclaxe. 

Dende o Grupo Parlamentario Socialista, somos conscientes que levar a cabo 

unha extracción masiva de determinados minerais pode ter serios impactos socio-

ambientais, e que neste momento en cumprimento das directrices de economía 

circular imposto pola Unión Europea adoptar medidas que impulsen a reciclaxe e 

aproveitamento de determinados obxectos da vida cotiá coma os teléfonos 

móbiles ou outros electrodomésticos pequenos, pode ter enormes beneficios xa 

non só medioambientalmente senón tamén económicos xa que na política de 

xestión de residuos, de prevención de residuos, de reciclaxe, ademais existe unha 

enorme oportunidade de crear emprego, de crear empresa ao afectar a xestión de 

residuos de maneira horizontal a tódolos sectores de actividade económica. 
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Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Que medidas ten previstas o Goberno galego para avanzar cara a 

recuperación e a reciclaxe dos metais secundarios? 

2. Ten previsto o goberno da Xunta de Galicia impulsar medidas dirixidas a 

axudar a empresas que se dediquen á minería urbana? 

3. Entende o goberno da Xunta de Galicia necesario avanzar cara o 

aproveitamento dos metais secundarios coma alternativa ao incremento da 

demanda de empresas extractoras no noso territorio? 

 

 

    Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:47:02 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 19:47:12 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 22/07/2022 19:47:22 

 
Eduardo Ojea Arias na data 22/07/2022 19:47:32 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-iY

w
0w

4i
jP

-8
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

140918

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-q

qI
xB

U
S

0P
-7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-iYw0w4ijP-8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-qqIxBUS0P-7


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena Fernández, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1.ª, Institucional, de 

Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 

O Plan de Infraestruturas Xudiciais remata neste ano 2022.  O abeiro deste plan 

fixéronse grandes obras coma a rehabilitación do edificio da antiga Real Fábrica 

de Tabacos na Coruña, a nova sede xudicial da Parda en Pontevedra ou a Cidade 

da Xustiza de Vigo, e para este ano está presupostado o novo xulgado da Estrada. 

 

Pero a pesar disto quedan no noso territorio moitas infraestruturas xudiciais que 

presentan graves carencias,  moitos edificios non teñen espazo suficiente para o 

desenvolvemento da actividade xudicial, e outros presentan deficiencias 

importantes. 

 

A maiores disto moitas das obras previstas neste plan aínda non foron executadas. 

E por iso polo que dende o Grupo Parlamentario Socialista entendemos que é 

necesario que o goberno da Xunta leve a cabo unha avaliación deste Plan de 

Infraestruturas Xudiciais. 

 

E despois partindo da realidade anterior, a Xunta de Galicia debe elaborar un 

novo plan de infraestruturas co horizonte dos vindeiros anos, un plan que  

comprenda os próximos seis anos e abranga o inicio das actuacións ou a súa 

planificación, coas correspondentes proxeccións de crecemento da planta xudicial 

e a adaptación á implantación dunha Xustiza dixitalizada. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten previsto a Xunta de Galicia avaliar o Plan de Infraestruturas Xudiciais 

2010-2015? 

2. Que actuacións ten previsto desenvolver o goberno da Xunta de Galicia 

antes do remate deste plan? 
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3. Vai o Goberno galego iniciar os trámites para a elaboración dun novo plan 

adaptado as novas necesidades? 

 

  Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:48:35 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 19:48:43 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena Fernández, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1.ª, Institucional, de 

Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 

A Lei 52/2007, de 26 de decembro, pola que se recoñecen e amplían dereitos e se 

establecen medidas en favor de quen padeceu persecución ou violencia durante a 

guerra civil e a ditadura, establece no seu artigo 15 que as administracións 

públicas tomarán as medidas oportunas para a retirada de escudos, insignias, 

placas e outros obxectos o menciones conmemorativas de exaltación, persoal ou 

colectiva, da sublevación militar, da Guerra Civil e da represión da ditadura. 

  

Establecendo que entre estas medidas poderá incluírse a retirada de subvencións 

ou axudas pública. 
 
O Parlamento de Galicia aprobou en Pleno por unanimidade, no mes de marzo do 

ano 2008 unha proposición non de lei transaccionada entre os 3 grupos 

parlamentarios: PSdeG-PSOE, PP e BNG na que se acadaba o seguinte acordo: 
 
 "O Parlamento galego insta a Xunta de Galiza a: 
 

1. Eliminar de todos os edificios públicos dependentes da súa administración 

toda a simboloxía fascista e a promover a supresión dos nomes destes edificios 

que fan referencia a persoeiros representantes ou partidarios da ditadura 

franquista. 

 

2. Colaborar coas distintas administracións implicadas, nomeadamente cos 

concellos, na eliminación da simboloxía e nomenclatura fascista nos termos 

previstos no artigo 15 da Lei 52/2007 de 26 de decembro." 

 

A pesares deste acordo e tras 15 anos de vixencia desta lei, moitos símbolos 

franquistas aínda perviven en fachadas, muros e outros elementos de edificios en 

Galicia. 
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Dende o Grupo Parlamentario Socialista vimos anos denunciando o desleixo 

deste goberno do PP en materia de memoria histórica, e defendemos que é 

necesario e urxente o cumprimento deste acordo parlamentario comezando pola 

elaboración por persoas técnicas cualificadas dun informe no que se relacione a 

simboloxía fascista aínda existente na nosa comunidade e a propiedade destes 

inmobles para despois proceder a súa retirada, xa sexa por competencia propia ou 

en colaboración coas distintas administracións implicadas ou persoas propietarias 

privadas. 
 
Non pode ser que sigan a existir simboloxías fascistas na nosa contorna cando 

existe una norma que o prohibe. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai o Goberno galego a dar cumprimento ao acordo plenario acadado o 

26 de marzo de 2008, e así aplicar o establecido na Lei 52/2007 do 26 

de decembro, de memoria histórica? 

2. Como valora o Goberno galego a posibilidade de elaborar un informe 

técnico onde se relacione toda a simboloxía fascista aínda presente no 

noso territorio e a propiedade destes inmobles, como paso previo ao 

cumprimento do acordo plenario? 

3. Como xustifica este goberno que tras 15 anos de vixencia da Lei de 

memoria histórica e 14 anos dende o acordo plenario, non se cumprira o 

establecido nos mesmos? 

4. Como xustifica a Xunta de Galicia o desleixo durante esta década no 

relativo á recuperación da memoria histórica no noso país? 

 

 

  Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

  Asdo.: Paloma Castro Rey 

    Pablo Arangüena Fernández 

  Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:49:57 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 19:50:04 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey, Martín Seco García e Carmen Rodríguez Dacosta, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 7.ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes. 

 

En España a vacina antirrábica é obrigatoria para cans por lei, salvo en Cataluña 

País Vasco e Galicia. 

 

Dende o ano 1978 declárase España como territorio libre de rabia, os casos que se 

deron no noso país foron moi puntuais e provenientes de animais que viñan 

infectados doutros países. 

 
Pero a pesar de que a posibilidade de contaxio non é elevada, a Asociación 

Empresarial Veterinaria CEVE Galicia leva anos reivindicando a necesidade de 

poñer esta vacina de forma obrigatoria aos animais domésticos xa que esta 

enfermidade, a rabia, é unha das zoonoses (enfermidade animal que pode 

transmitirse ás persoas) máis importantes xa que os contaxios son 

extremadamente graves porque a enfermidade é mortal. 

 

Nestes días insisten nesta reivindicación con máis énfase motivado polo temor 

doutra posible emerxencia sanitaria, derivada da guerra de Ucraína, xa que por 

unha banda se estima que se incrementará notablemente a importación ilegal de 

cans/cadelas de caza procedente na súa maioría de países do este e por outra o 

elevado número de animais de compañía que poden chegar cos refuxiados/as. 

 

Dende o Grupo Parlamentario Socialista compartimos esta reivindicación xa que 

non podemos ignorar que Ucraína supón en Europa o caso máis extremo de 

contaxios desta enfermidade, rexistrándose entre o 2018 e o 2020, 2.616 casos de 

rabia en animais domésticos, salvaxes e incluso en humanos. 

 
Por outra banda, o Ministerio de Agricultura, ante a previsible chegada de 

animais de compañía que non cumpran con estas condicións sanitarias impostas 

pola UE, publicou recentemente un documento no que se lembran as esixentes 

medidas impostas para poder darlle entrada a un animal de compañía na UE, e 

estableceu un protocolo de actuación homoxéneo en todo o territorio de España 

para mitigar os riscos.  
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Resaltando que o risco principal para o noso país segue a ser o norte de África, 

que é un territorio fortemente endémico e fonte frecuente de casos importados en 

Ceuta e Melilla, como demostra o actual foco de Melilla, que neste momento 

declarouse endémico e de difícil control e erradicación, o que fixo aumentar o 

nivel de risco para todo o resto do territorio nacional. 

 
Dende o Grupo Parlamentario dos Socialistas galegos entendemos que unha 

política preventiva é moito máis eficaz e, por iso, compartimos esta xusta 

reivindicación ante o risco que pode supoñer esta enfermidade para a vida dos 

animais e das persoas. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que Galicia é unha das 3 únicas comunidades autónomas que non ten 

implantada a vacinación antirrábica como obrigatoria para animais 

domésticos? 

2. Ve o goberno da Xunta de Galicia a situación de conflito que se está a vivir 

en Ucraína e en consecuencia o éxodo de persoas e animais de compañía 

como un posible risco de chegada deste virus? 

3. Ten previsto o goberno da Xunta de Galicia implantar a vacinación 

antirrábica obrigatoria en animais domésticos? 

4. Está a aplicar o goberno da Xunta de Galicia o recente protocolo de 

actuación publicado polo Ministerio, ante a chegada de animais de 

compañía? 

 

  Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

  Asdo.: Paloma Castro Rey 

    Martín Seco García 

    Carmen Rodríguez Dacosta 

  Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

      

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:51:34 
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Martín Seco García  na data 22/07/2022 19:51:42 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 22/07/2022 19:51:53 
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Á Mesa do Parlamento 

 
Paloma Castro Rey, Noelia Otero Lago e Noa Díaz Varela, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 4.ª, Educación e 

Cultura. 
 

O Instituto de Educación Secundaria Frei Martín Sarmiento en Pontevedra, leva 

dende o ano  1998 cunha oferta educativa de E.S.O, Bacharelato e Formación 

Profesional Básica. 

 

Situado no centro da cidade conta na actualidade con 480 de alumnos e alumnas 

que cursan os seus estudos de E.S.O e Bacharelato, a meirande parte residentes 

nos barrios achegados (pasarela, Juan Carlos I, Joaquín Costa...) e tamén 

nalgunha das parroquias deste concello (Mourente, Marcón...), a maiores disto o 

alumnado de FP. 

 

No último ano a comunidade educativa está moi preocupada xa que dende 

inspección educativa se lles advertiu da posibilidade de suprimir os estudos de 

ESO e Bacharelato. 

 

O equipo directivo do centro non ten coñecemento sobre cal é o plan previsto 

pola Xunta de Galicia para este centro educativo, e a pesar de solicitar 

información en repetidas ocasións unicamente obtiveron por resposta que o 

próximo curso 2022/2023 seguirá a mesma oferta educativa. 
 

Esta incerteza está a causar moitos prexuízos tanto entre os pais e nais do 

alumnado que dubidan á hora de matricular aos seus fillos nun centro que pode 

non ter continuidade. Pero tamén entre o profesorado, xa que afecta a entre 35 e 

40 profesores e profesoras que no caso de finalizar a oferta de ESO e Bacharelato 

terían que ser trasladados a outros IES.  

 

Dende o Grupo Parlamentario Socialista non compartimos esta actitude da Xunta 

de Galicia de opacidade e de gobernar de costas aos intereses da comunidade 

educativa, xa que defendemos que este centro é o axeitado pola súa situación e 

traxectoria para continuar prestando esta oferta educativa, entendendo tamén que 

existen outros centros na cidade más axeitados para a ampliación da oferta de 

grados de Formación Profesional. 
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E por outra banda esiximos a este Goberno que informe ao centro do plan de 

futuro que teñen previsto para o mesmo, e así rematar coa incerteza existente e a 

desinformación que están a sufrir. 

 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas para 

o seu debate en Comisión: 
 

1. Ten previsto a Xunta de Galicia suprimir a oferta de estudos de E.S.O e 

Bacharelato no  IES Frei Martín Sarmiento? 
2. No caso de suprimir a oferta de estudos de E.S.O e Bacharelato no IES Frei 

Martín Sarmiento, onde van adscribir a eses case 500 alumnos e alumnas? 
3. No caso de suprimir a oferta de estudos de E.S.O e Bacharelato no IES Frei 

Martín Sarmiento, que van facer cos 40 mestres e mestras? 
4. Cando ten previsto o Goberno galego informar á Dirección do IES Frei 

Martín Sarmiento do plan educativo previsto para este centro a medio e 

longo prazo? 
 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

Asdo.: Paloma Castro Rey 

   Noelia Otero Lago 

   Noa Díaz Varela 

Deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:53:02 

 
Noelia Otero Lago na data 22/07/2022 19:53:11 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 22/07/2022 19:53:19 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

Esta semana a Sala do Contencioso Administrativo do TSXG volvía obrigar ao 

Sergas á readmisión dun xefe de servizo cesado polo CHUP. 

Vén así a ratificar unha sentenza do Xulgado do Contencioso Administrativo 

número 2 de Pontevedra que declaraba nula esta destitución, xa que consideraba 

que o proceso de reavaliación ao que foi sometido este profesional en 2019 

vulnerou o principios de publicidade que ten que rexer na contratación pública, ao 

non informar con antelación a este especialista sobre os criterios de avaliación. 

E por outra banda estima como motivo de anulación a non resposta por parte do 

CHUP, ante a recusación ao tribunal realizada por este profesional xa que existían 

motivos que xustificaban a mesma. 

O fallo desta resolución obriga ao Sergas a restituír a este médico no posto que 

ocupaba antes da avaliación, isto é a xefatura do servizo de cardioloxía e a 

abonarlle a retribución deixada de recibir durante estes anos. 

Esta é a 5ª vez que o alto tribunal galego ratifica sentenzas de instancia e declara 

nula unha destitución dun xefe de servizo do CHUP, nunha clara mostra da 

arbitrariedade coa que actúa a xerencia deste hospital. 

Dende o Grupo Parlamentario Socialista preguntámonos, que máis ten que pasar 

para que o Sergas actúe e modifique a dirección desta área sanitaria?  

Non podemos consentir que nun proceso selectivo predomine o amiguismo e o 

seguidismo antes que a capacidade e as boas prácticas, polo que esiximos a este 

goberno que tome medidas para que os procesos selectivos dentro do Sergas se 

leven a cabo con todas as garantías xa que os principios de Igualdade, Mérito, 

Capacidade, Transparencia e Seguridade Xurídica deben presidir todo 

procedemento de concorrencia competitiva que se celebren ante una 

Administración pública.  
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Como valora o Goberno galego a sentenza do TSXG na que se anula o cese 

do xefe de servizo de Cardioloxía do CHUP e se condena ao Sergas a súa 

readmisión e abono das retribucións devengadas durante este tempo? 

2. Como xustifica o Goberno galego que xa sexa a 5ª sentenza de condena ao 

Sergas nos mesmos termos? 

3. Vai modificar a Xunta de Galicia á Dirección-Xerencia desta área sanitaria 

Pontevedra-Salnés? 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

Asdo.: Paloma Castro Rey 

   Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:54:50 

 
Julio Torrado Quintela  na data 22/07/2022 19:55:02 

 
Marina Ortega Otero  na data 22/07/2022 19:55:11 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey, Noa Díaz Varela e Pablo Arangüena Fernández, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 1.ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 

A Lei Orgánica 1/2004, do 28 de decembro, de medidas de protección integral 

contra a violencia de xénero,  recoñece a tódalas mulleres vítimas de violencia de 

xénero a asistencia xurídica inmediata e gratuíta en tódolos procedementos, tanto 

xudiciais como administrativos, que teñan relación coa situación de violencia, 

incluso para formular a denuncia.  

 

O Real decreto lei 141/21, do 9 de marzo aproba o Regulamento de asistencia 

xurídica gratuíta, que vén a modificar o Real decreto anterior 3/2013, de 22 de 

febreiro, e regula o procedemento para o recoñecemento do dereito á asistencia 

xurídica gratuíta, de conformidade co disposto na Lei 1/96 do 10 de xaneiro, 

asistencia xurídica gratuíta.   

Establecendo un marco de regulación e harmonización na materia sen prexuízo da 

posibilidade de desenvolver normativas específicas e máis restritivas nas 

comunidades autónomas con competencias transferidas. 

Así en Galicia temos desenvolvido este dereito no Regulamento de asistencia 

xurídica gratuíta, establecido por Decreto 134/2017, do 7 de decembro. 

En toda a normativa anterior se regula o dereito da muller vítima de violencia de 

xénero, a ter asistencia xurídica e defensa con carácter gratuíto 

independentemente da súa capacidade económica. 

No artigo 30 deste regulamento autonómico establece uns requisitos 

complementarios  para  garantir a asistencia xurídica e defensa en xuízo de 

mulleres vítimas de violencia de xénero e de vítimas de trata de seres humanos, 

así como menores de idade e persoas con discapacidade intelectual ou 

enfermidade mental que sexan vítimas de situacións de abuso ou malos tratos 
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como son que esta a leven a cabo avogados/as especializados/as. 

Tamén establece a posibilidade de que as comunidades autónoma poidan regular 

o acceso aos servizos de asistencia xurídica gratuíta. 

Dende o Grupo Socialista entendemos que estas garantías non chegan. Os datos 

estatísticos dinos que o 80 % das mulleres asasinadas non tiñan denuncias 

previas, e polo tanto dende a administración é necesario seguir incrementando 

estas garantías que ofrezan as mulleres vítimas unha maior seguridade e 

confianza no sistema xudicial. 

E por iso polo que no mes de xuño do pasado ano levamos ao Pleno do 

Parlamento unha pregunta na que inquiríamos ao goberno se consideraba  que un 

letrado condenado por violencia de xénero podía asumir a asistencia xurídica ou 

defensa dunha vítima de violencia? 

A Conselleira de Igualdade respondeu a esta pregunta manifestando que se estaba 

traballando para solucionar esta cuestión e que nuns días chegaríase a acadar 

unha medida que impediría que isto seguira a acontecer. 

Nove meses despois o goberno da Xunta non fixo nada e seguimos á espera o que 

demostra que non existe ningunha vontade por parte deste goberno para impoñer 

esta medida.  

É por iso polo que reiteramos esta iniciativa, na que solicitamos que dende a 

Xunta de Galicia, previo acordo no Consello Asesor de Asistencia Xurídica 

Gratuíta, se  engada como requisito de obrigado cumprimento para os letrados 

que queiran acceder ou manterse na quenda especial de violencia de xénero, non 

ter sido condenado por sentencia firme por un delito de violencia de xénero. 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Entende o goberno da Xunta de Galicia que é necesario implementar máis 

medidas dende a Administración pública que garantan a protección e o 

acceso á xustiza das vítimas de violencia de xénero? 

2. Considera o goberno da Xunta que un letrado condenado por violencia de 

xénero pode asumir a asistencia xurídica ou defensa dunha vítima de 

violencia? 
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3. Entende o goberno da Xunta que a xudicialización dos casos de violencia 

de xénero debe ser o menos lesiva posible e debe evitar os maiores 

prexuízos para as vítimas? 

 

 

   Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:56:16 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 22/07/2022 19:56:24 

 

Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 19:56:36 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena Fernández, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1.ª, Institucional, de 

Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 

O goberno da Xunta de Galicia aprobou no ano 2019 o Plan de renovación do 

equipamento en mobiliario da Administración de Xustiza 2019-2021. 

 

Dende o ano 2002, a Dirección Xeral de Xustiza estandarizou uns modelos de 

equipamento mobiliario tipo, que se subministran a todos os órganos e servizos.  

 

Este subministro, que se realiza a través dos correspondentes procedementos 

abertos de contratación baixo a modalidade de subministro sucesivo por prezos 

unitarios, establece máis de 100 artigos, se ben o núcleo fundamental está 

constituído polo mobiliario básico dos despachos (maxistrados, xuíces, fiscais e 

letrados da Administración de Xustiza), das salas de vistas, das oficinas e dos 

arquivos xudiciais.  

 

O investimento previsto neste Plan trianual era de 4.718.937,38 €, repartido da 

seguinte forma: 

 

 No 2019: 2.056.291,8 € 

 No 2020: 1.330.283,3 € 

 No2021: 1.332.362,28 € 

A realidade é que este investimento, que suporía unha modernización e 

dignificación do espazo de traballo dos profesionais da Xustiza, non chegou a 

executarse. 

 
Nos orzamentos da Xunta de Galicia correspondentes aos anos de aplicación do 

plan estableceuse na partida dedicada a adquisición de mobiliario para a 

administración de Xustiza unha partida de contía similar ás anteriormente 

sinaladas pero o grado execución queda moi lonxe do seu cumprimento. 
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Así no ano 2019 executouse só un 9 %; no ano 2020 executouse o 100 %; e no 

ano 2021 tendo en conta os datos do terceiro trimestre que son os últimos 

publicados, unicamente se executou o 7,38 %. 
 
Moitas das sedes xudiciais do noso país contan cun mobiliario vello e escaso, e 

común observar expedientes apilados polo chan por falla de andeis, mesas antigas 

ou cadeiras e cadeiras de brazos das oficinas ou salas de agarda moi deterioradas. 
 

Dende o Grupo Parlamentario Socialista denunciamos a falla de cumprimento 

deste plan a pesar da necesidade destes investimentos, e esiximos ao goberno da 

Xunta de Galicia que cumpra os seus compromisos e leve a cabo a renovación do 

mobiliario nos termos previstos neste plan. 
 
Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 
 

1. Que valoración fai o goberno da Xunta de Galicia do grado de 

cumprimento do Plan de renovación do equipamento en mobiliario da 

Administración de Xustiza 2019-2021? 
2. Como xustifica que no terceiro trimestre do ano 2021 se executara só un 

7,38 % da partida orzamentaria dedicada a adquisición de mobiliario nas 

sedes xudiciais? 
3. Ten previsto o goberno da Xunta elaborar un novo Plan 2022-2024? 

 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

Asdo.: Paloma Castro Rey 

   Pablo Arangüena Fernández 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey, Julio Torrado Quintela e Pablo Arangüena Fernández, 

deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 1.ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 

O Imelga foi creado polo Decreto 119/2005, do 6 de maio, da Xunta de Galicia 

e, en virtude de Orde do 23 de marzo de 2006, entrou en funcionamento. 

 

As súas funcións son a investigación medicolegal en tódolos casos de morte 

violenta ou sospeitosa de criminalidade,  a  intervención no control periódico da 

evolución das persoas lesionadas e a valoración dos danos corporais que sexan 

obxecto de actuacións procesuais, a asistencia e vixilancia facultativa das 

persoas detidas,  o estudo e a emisión dos informes que lle sexan requiridos 

polas autoridades xudiciais e fiscais en todos os aspectos medicolegais, e a 

emisión de informes previstos na normativa sobre o Rexistro Civil. 

 

O Instituto, está integrado por médicos/as forenses e persoal técnico e auxiliar, 

ten a súa sede en Santiago de Compostela e centros de traballo situados  en sete 

subdireccións territoriais, cada unha delas coas súas respectivas áreas de 

patoloxía forense e de clínica medicolegal. O ámbito territorial das 

subdireccións é o seguinte: 

 

 Subdirección territorial da Coruña, cuxo ámbito de actuación comprende 

os partidos xudiciais da Coruña, Betanzos, Carballo e Corcubión. 

 Subdirección territorial do Ferrol, que comprende os partidos xudiciais de 

Ferrol e Ortigueira. 

 Subdirección territorial de Santiago de Compostela, para os partidos 

xudiciais de Arzúa, A Estrada, Lalín, Muros, Negreira, Noia, Ordes, 

Padrón, Ribeira e Santiago de Compostela. 

 Subdirección territorial de Lugo, con ámbito de actuación en toda a 

provincia. 

 Subdirección territorial de Ourense, tamén con ámbito provincial. 
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 Subdirección territorial de Pontevedra, cuxo ámbito de actuación son os 

partidos xudiciais de Caldas de Reis, Cambados, Cangas, Marín, 

Pontevedra e Vilagarcía de Arousa. 

 Subdirección territorial de Vigo, que comprende os partidos xudiciais de 

Ponteareas, Redondela, O Porriño e Tui. 

 

O Instituto de Medicina Legal de Galicia realizou en 2019 máis de 23.300 

informes periciais médicos, psicolóxicos e sociais. O volume de traballo destes 

centros, na actualidade, debido ao número escaso de centros e á falta de persoal 

no Imelga, é inasumible, o que provoca serios retrasos procesuais en 

procedementos penais por delito de abusos sexuais, violencia de xénero, malos 

tratos, desprotección e violencia en menores, e en procesos civís coma os 

procedementos de familia, incapacidades, e demais. 

Por todo o exposto, a deputada e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai  a Xunta de Galicia levar a cabo un estudio estrito do tempo de 

retraso dos informes do Imelga, pormenorizado por cada partido xudicial? 

2. En función do resultado do informe, vai o Goberno galego  aumentar o 

número de centros Imelga, en atención  ás necesidades reais? 

3. En función do resultado do informe, vai o Goberno galego  aumentar o 

número de persoal traballador adscrito ao Imelga, en atención  ás 

necesidades reais? 

4. Contempla a Xunta de Galicia crear unidades de valoración integral 

especializadas  para casos de violencia de xénero por ser unha realidade 

diferenciada e con outras necesidades especificas? 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 19:58:33 
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Julio Torrado Quintela  na data 22/07/2022 19:58:41 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 19:58:49 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena Fernández, deputada e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialista de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1.ª, Institucional, de 

Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

No mes de setembro do ano 2019, o presidente da Xunta de Galicia inaugurou en 

Pontevedra o novo edificio xudicial de A Parda, no que se investiron máis de 

21.000.000 €. 

No seu interior alberga quince xulgados, que se corresponden coas catro salas do 

Social, e dous do Mercantil, anteriormente situadas na sede da Audiencia 

Provincial;  as tres do Contencioso-Administrativo, anteriormente situadas na rúa 

Xermán Adrio; e as seis unidades de Primeira Instancia situadas anteriormente no 

vello xulgado de  A Parda. 

A Fiscalía e os xulgados que coñecen asuntos de carácter penal, así como 

menores, o Xulgado de Garda e o Imelga. mantivéronse no vello edificio de A 

Parda, que se conectou co novo edificio a través dunha pasarela.  

Na súa visita inaugural o vicepresidente da Xunta de Galicia e de forma reiterada 

nos medios o goberno da Xunta de Galicia comprometéranse a adaptar estes 

espazos do xulgado “vello” e investir nas reformas necesarias para acondicionar o 

mesmo, pero case 3 anos despois non se fixo nada. 

Entre as múltiples eivas que presentan estas dependencias atópase a ausencia de 

sistemas de gravación nas salas de vista, nin ventilación nas mesmas, ou o mal 

estado no que se atopan os calabozos, entre outros. 

Dende o Grupo Parlamentario Socialista entendemos que o goberno da Xunta de 

Galicia ten que investir neste edificio para acondicionar estes espazos e mellorar 

así o servizo que se presta nas dependencias xudiciais xa que por unha banda, isto 

está a producir unha clara discriminación duns ordes xurisdicionais respecto a 

outros e por outra unha xustiza moderna non pode seguir mantendo determinadas 

carencias. 
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Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Por que o Goberno galego non cumpriu nestes tres anos o 

compromiso de executar as obras de acondicionamento pendentes no 

edificio antigo dos xulgados, situado en A Parda (Pontevedra)? 

2. Ten previsto a Xunta de Galicia executar as obras de 

acondicionamento pendentes no edificio antigo dos xulgados, situado 

en A Parda (Pontevedra) no ano 2022? 

 

   Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

   Asdo.: Paloma Castro Rey 

     Pablo Arangüena Fernández 

   Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 20:00:20 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 20:00:28 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Paloma Castro Rey, Julio Torrado Quintela e Pablo Arangüena Fernández, 

deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 1.ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 

 

O Imelga foi creado polo Decreto 119/2005, do 6 de maio, da Xunta de Galicia e, 

en virtude de Orde do 23 de marzo de 2006, entrou en funcionamento. 

 

As súas funcións son a investigación medicolegal en tódolos casos de morte 

violenta ou sospeitosa de criminalidade,  a  intervención no control periódico da 

evolución dos lesionados e a valoración dos danos corporais que sexan obxecto 

de actuacións procesuais, a asistencia e vixilancia facultativa das persoas detidas,  

o estudo e a emisión dos informes que lle sexan requiridos polas autoridades 

xudiciais e fiscais en todos os aspectos medicolegais, e a emisión de informes 

previstos na normativa sobre o Rexistro Civil. 

 

En Pontevedra a Subdirección territorial de Pontevedra, ten un ámbito de 

actuación que abarca os partidos xudiciais de Caldas de Reis, Cambados, Cangas, 

Marín, Pontevedra e Vilagarcía de Arousa. Está situada no edificio vello do 

Xulgado de A Parda, en concreto a carón do Xulgado de Garda. 

 

Este espazo é moi reducido e inapropiado xa que é moi reducido e nin sequera ten 

sala de agarda senón que os usuarios/as teñen que esperar a súa quenda na 

entrado do Xulgado de garda compartindo espazo cos usuarios/as deste. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista xa manifestou en outras ocasións que resulta 

necesario acondicionar as dependencias deste edificio e entre estas demandas 

estaría a de trasladar á planta baixa (que agora non ten usos) as dependencias do 

decanato e da biblioteca, quedando así libre a 1ª planta do edificio, onde poderían 

trasladarse as dependencias do Imelga, constituíndo este un espazo máis amplo e 

diferenciado. 
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A maiores disto e tendo en conta a existencia dun maior espazo, sería necesario 

ampliar o número de profesionais, necesario para paliar a carga de traballo que 

soporta este equipo, o que provoca grandes atrasos na tramitación dos 

procedementos xudiciais, no caso de Pontevedra entre 8-10 meses pendentes para 

a realización dun informe psicosocial. Atrasos que implican a ter que contemplar 

nalgúns procedementos a atenuante de dilación indebida. 

 

Por todo o exposto, a deputada e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten previsto o goberno da Xunta trasladar as dependencias do Imelga de 

Pontevedra á 1ª planta do edificio vello de A Parda? 

2. Entende este goberno que as dependencias do Xulgado de Garda son un 

lugar axeitado para que o equipo do Imelga desenvolva o seu traballo? 

3. Ten previsto o goberno da Xunta ampliar o número de profesionais 

existente no Imelga de Pontevedra para paliar a carga de traballo que 

soporta este equipo? 

4. Entende este Goberno que 8-10 meses de espera nun procedemento 

xudicial, para a elaboración dun informe psicosocial, é compatible co 

dereito á tutela xudicial efectiva? 

 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

Asdo.: Paloma Castro Rey 

   Julio Torrado Quintela 

   Pablo Arangüena Fernández 

Deputada e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 20:01:33 

 

Julio Torrado Quintela  na data 22/07/2022 20:01:40 

 

Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 20:01:48 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Paloma Castro Rey, Patricia Otero Rodríguez e Noelia Otero Lago, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación 

Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

O goberno da Xunta de Galicia anunciou a construción de 13 plantas de 

transferencia de Sogama en todo o territorio galego, unha delas situada no 

Concello de Arbo, dito proxecto foi publicado na páxina da Xunta e na do 

Concello o pasado día 17 de xaneiro do presente ano xunto cunha "Avaliación 

medioambiental simplificada". 

 

Dende o Grupo Parlamentario Socialista entendemos que esta planta non pode 

seguir esta tramitación xa que o presente proxecto ten un destacado impacto 

ambiental e por elo debe ser obxecto de avaliación ambiental ordinaria.  

 

Pero a maiores disto entendemos que existen neste proxecto outras eivas de 

imposible subsanación que fan inviable a execución do mesmo e que pasamos a 

expoñer:  

 

1º. A Planta sobrepasa o volume das edificacións existentes no entorno, 

incumprindo o artigo 216 e 91 del RLSG (Regulamento da Lei do solo de 

Galicia), polo tanto non cumpre a normativa urbanística nin en volume nin 

en  altura da construción. 

2º. Incumpre a normativa antiincendios que impediría a concesión de licencias 

ao proxecto.  

 

O Real decreto 2267/2004 (Regulamento de Seguridade contra Incendios 

en establecementos Industriais), establece que os establecementos 

industriais de risco medio e alto ubicados preto dunha masa forestal teñen 

que manter unha franxa perimetral de 25 m de anchura permanentemente 

libre de vexetación baixa e arbustiva, coa masa forestal esclarecida e as 

ramas baixas podadas. En lugares de vento forte e de masa forestal próxima 
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tense que aumentar a distancia establecida nun 100 por cen, ao menos nas 

direccións dos ventos predominante . 

 

Este proxecto sitúase nun risco medio 3 e non se cumpre a distancia de 

existencia de masa forestal nunha franxa perimetral inferior a 25 m de 

anchura en xeral ni 50mts nas direccións predominantes de vento 

indicadas. 

  

3º. O emprazamento da planta afecta ao xacemento arqueolóxico de “A 

Lagoa”, que no consiste nun elemento puntual senón que abarca unha área 

superficial moito máis extensa ao tratarse dun sistema mineiro da época 

romana para a explotación do mineral ouro.  

Este xacemento ocupa practicamente toda a superficie do monte “A Chan”, 

incluído o propio Parque Empresarial, polo tanto, esta planta se situaría 

dentro da contorna de protección dun elemento catalogado. 

  

4º. Este proxecto non cumpre as distancias mínimas en relación ao volume de 

ruído xa que está situado a menos de 450 metros das primeiras vivendas do 

núcleo de A Chan, lugar de Fondevila. 

 

5º. Incúmprese, ademais o convenio urbanístico firmado entre o Concello de 

Arbo e a Comunidade de Montes Veciñais en Mano Común de Barcela o 

24 se setembro de 1996 que orixina este polígono, que na súa  cláusula 4ª.- 

establece: “O Concello comprometese a determinar no correspondente Plan 

Parcial que se redacte para a execución do planeamento, que no Polígono 

Industrial non poderán instalarse industrias contaminantes como papeleiras, 

celulosas e outras de características similares. En todo caso estas industrias 

necesitarán autorización previa da Comunidade Veciñal” . 

Este proxecto non só non obtivo dito consentimento senón que a 

Comunidade de Montes oponse expresamente á instalación da planta 

compactadora nos terreos cedidos.  

 

6º. Por último, a actividade desta planta de transferencia é unha actividade 

potencialmente contaminante do solo e tamén unha actividade catalogada 

potencialmente contaminadora da atmosfera con código 09 10 09 52 e 
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posibilidade de encadrarse en el grupo C, polo tanto incumpre o previsto 

no artigo 31 do Plan Parcial do Solo Empresarial de Arbo, de data 29 de 

setembro do ano 2000, xa que desenvolve o que se entende por Usos 

Prohibidos. 

Ante esta imposibilidade legal e medioambiental de desenvolver esta planta 

de transferencia neste polígono do Concello de Arbo, o Grupo 

Parlamentario Socialista entendemos que o goberno da Xunta ten que 

buscar outra localización e formulamos como iniciativa  a posibilidade de 

avaliar o traslado deste proxecto a outra parcela ofrecidas polo Concello de 

a Cañiza máis aptas dende o punto de vista medioambiental. 

 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas para 

o seu debate en Comisión: 

 

1. Entende o Goberno galego que o proxecto da Planta de Transferencia 

situada no Concello de Arbo debe someterse a unha avaliación de impacto 

ambiental ordinaria? 

2. Ten previsto o goberno da Xunta estimar as alegacións formuladas e en 

consecuencia non continuar coa tramitación deste proxecto de Planta de 

Transferencia? 

3. Como xustifica o Goberno galego a negativa a trasladar este proxecto a 

unha das parcelas ofertadas polo Concello de  A Cañiza? 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

Asdo.: Paloma Castro Rey 

   Patricia Otero Rodríguez 

   Noelia Otero Lago 

Deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 20:03:38 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 22/07/2022 20:03:45 

 
Noelia Otero Lago na data 22/07/2022 20:04:00 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey, Martín Seco García e Leticia Gallego Sanromán, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 6.ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo. 
 

No termo municipal de Cerdedo-Cotobade, na parroquia de Quireza estase a 

tramitar o proxecto de execución do parque eólico de Campo das Rosas, que 

neste momento se atopa en fase de resolución das múltiples alegacións 

presentadas. 
 

Este proxecto ten por obxecto a construción de 3 aeroxeradores neste concello e 

adicionalmente 5 máis nos termos municipais de Campolameiro e A Estrada, 

cunha potencia de 3,45 MW cada un  deles. 
 

Estes aeroxeradores estarán situados nos lugares de Monte Agudo, Outeiro de 

Reconto, Outeiro Longo, Alto do Cabeirín e Campoverde, conectados entre si a 

través de 2 liñas soterradas que confluirán nunha subestación eléctrica situada na 

parroquia de Quireza. 
 

A maiores disto se proxectarán accesos e viais cara estes parques, así como 

camiños interiores entre eles. Polo que se calcula que o espazo poligonal que 

ocupara este parque será de 8 quilómetros de lonxitude por 3 quilómetros de 

ancho. 
 

A espera de resolución das múltiples alegacións presentadas existe un gran 

rexeitamento veciñal pola localización deste parque xa que se sitúa moi preto da 

parroquia de Cuiña onde existe un pequeno núcleo de poboación. 
 

A empresa Energy Renovables consciente que este parque pode causar non so 

unha perturbación visual para esta veciñanza senón tamén sonora polo ruído dos 

muíños, ofreceu a estes veciños e veciñas a posibilidade de cambiar as ventás das 

vivendas, sen ter en conta que estas persoas non queren ter as súas vivendas 

insonorizadas senón seguir vivindo coa tranquilidade que tiñan na súa parroquia 

rural. 
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Dende o Partido Socialista apostamos polas enerxías renovables pero sempre que 

se produza un equilibrio entre a instalación das mesmas e o respecto a 

singularidade do noso territorio, ao medio ambiente e a calidade de vida da 

veciñanza. 
 

Polo que amosamos a nosa preocupación polo prexuízo que o emprazamento 

deste parque vai supoñer na veciñanza e entendemos que o máis axeitado sería 

aplicar a moratoria aprobada coa Lei de acompañamento dos orzamentos 

autonómicos deste ano 2022 que amplía a distancia mínima á que poden 

levantarse os muíños de vento dos núcleos de poboación, e calcula a partir da 

altura do aeroxerador (pala incluída), que deberán multiplicar por cinco. Isto é, as 

máquinas novas, que se alzan a 200 metros do chan, terán que distanciarse un 

quilómetro.  
 

Tendo en conta que existen moitas alegacións polo impacto ambiental deste 

parque e que a lei establece que aplicarase a moratoria ás novas solicitudes de 

proxectos de parques a partir do 20 de xaneiro e tamén ás modificacións 

substanciais de proxectos que requiran unha nova tramitación ambiental, dende 

este grupo solicitamos que se estimen estas alegacións e en consecuencia se 

modifique este proxecto eólico podendo entre outras cuestións  aplicar a 

moratoria relativa á distancia existente entre os aeroxeradores e as vivendas. 
 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 
 

1. Cando ten previsto a Xunta de Galicia resolver as alegacións presentadas á 

construción e aprobación do proxecto sectorial de incidencia 

supramunicipal e declaración de utilidade pública do proxecto de parque 

eólico Campo das Rosas no Concello de Cerdedo-Cotobade? 

2. Vai o Goberno galego esixir o cumprimento da moratoria vixente relativa á 

distancia mínima necesaria entre os aeroxeradores e as vivendas neste 

proxecto de parque eólico Campo das Rosas no Concello de Cerdedo-

Cotobade? 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xaneiro do 2022 

 

Asdo.: Paloma Castro Rey 

   Martín Seco García 

   Leticia Gallego Sanromán 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 20:05:07 

 
Martín Seco García  na data 22/07/2022 20:05:15 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 22/07/2022 20:05:27 
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Á Mesa do Parlamento 
 

Paloma Castro Rey, Marina Ortega Otero e Julio Torrado Quintela, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A escola infantil O Toxo sita no concello de Pontevedra pertence á Axencia 

Galega de Servizos Sociais, é unha escola infantil de referencia na cidade 

con varias décadas de experiencia educativa. 

 

Na actualidade conta con 105 prazas, todas elas cubertas e divididas da 

forma seguinte: 
 

3 aulas de 2-3 anos, con 20 nenos/as cada unha. 

3 aulas de 1-2 anos, con 13 nenos/as cada unha. 

1 aula de Bebés con 8 bebés. 

 

O persoal co que conta este centro son 7 educadoras, unha por aula, e unha 

educadora de apoio. A maiores no centro traballa persoal de limpeza en 

quendas de 4 limpadoras, unha cociñeira e unha axudante de cociña. 
 

No curso 2020 por mor da pandemia incrementouse o persoal nunha 

educadora máis de reforzo e unha limpadora máis. 
 

Este aumento de persoal permitiu que varios nenos/as con necesidades 

educativas especiais accederan a este centro, en concreto 3, en distintas 

aulas. 

 

Este incremento, aínda que non suficiente, foi asumido de forma 

satisfactoria polo persoal do centro que levaba anos reclamando un aumento 

de persoal necesario para poder desenvolver a súa tarefa, xa que unha soa 

educadora non pode de forma dilixente facerse cargo de 20 nenos/as. 

 

Pero este curso 2021/2022 o goberno da Xunta de Galicia suprimiu 

novamente estas prazas, ao considerar superada a etapa de pandemia, 

quedando novamente con 7 educadoras (máis unha de apoio) e agora con 3 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-T

sl
l8

X
D

Y
t-9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

140951

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-q

qI
xB

U
S

0P
-7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-Tsll8XDYt-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-qqIxBUS0P-7


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

nenos con necesidades especiais, dos cales un deles debido a súa patoloxía 

non se move. 
 

Tendo en conta esta situación dende o Grupo Socialista entendemos que 

sería necesario reforzar este persoal de apoio e dotalo ademais de formación 

suficiente para poder desenvolver a súas tarefa de forma axeitada. 

 

A maiores disto, o edificio no que se sitúa esta escola infantil é un edificio 

antigo con 2 plantas que está protexido por patrimonio, polo que as 

actuacións de reforma están moi limitadas e existen problema estruturais 

difíciles de resolver como a situación dalgúns aseos en relación ás aulas ou 

o acceso ao comedor situado na planta baixa, xa que conta cunhas escaleiras 

en “L” que fan moi difícil a supervisión por unha soa persoa, o que pode 

supoñer un perigo para estes nenos/as. 

 

Dende o Grupo Socialista entendemos que o benestar dos nosos/as 

pequenos/as ten que ser unha prioridade nas políticas da Xunta e para que 

estes poidan recibir un trato asistencial y educativo de calidade é 

imprescindible que exista persoal suficiente para atender as súas 

necesidades. 
 

Por outra banda defendemos a educación inclusiva para aqueles nenos/as 

con necesidades especiais pero sempre dende a asunción responsable destas 

necesidades polo que a Xunta de Galicia ten que dar formación ás 

educadoras que vaian a desenvolver esta tarefa ou contratar persoal de apoio 

con formación suficiente que garanta unha correcta atención. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as 

seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que o goberno da Xunta non mantivo o persoal de apoio 

incrementado pola Covid-19? 

2. Ten previsto este Goberno un incremento do persoal educativo 

existente na escola infantil “O Toxo” en Pontevedra, para acadar o 

número de unha educadora por ciclo? 
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3. Entende este Goberno que unha educadora pode de forma dilixente 

facerse cargo de 20 nenos/as de 2-3 anos, algún deles con necesidades 

educativas especiais? 

 

4. Cree este Goberno necesaria unha formación específica para as 

educadoras que teñan ao seu coidado nenos/as con necesidades 

educativas especiais? 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

Asdo.: Paloma Castro Rey 

   Marina Ortega Otero 

   Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 20:06:18 

 
Marina Ortega Otero  na data 22/07/2022 20:06:27 

 
Julio Torrado Quintela  na data 22/07/2022 20:06:37 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena Fernández, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1.ª, Institucional, de 

Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 

O Pacto Galego contra a Pobreza xorde en 2009 como iniciativa da Coordinadora 

Galega de ONG para o Desenvolvemento.  

 

O texto do Pacto recolle compromisos políticos concretos en materia de 

cooperación internacional ao desenvolvemento e de loita contra as desigualdades 

e a inxustiza social. 

 

Ditos acordos foron consensuados coas partes asinantes para situar a cooperación 

ao desenvolvemento fóra dos intereses partidistas e das estratexias dos períodos 

de goberno concretos.  

 
O Pacto Galego contra a Pobreza foi asinado o 16 de outubro de 2010, no salón 

de actos do Pazo de Fonseca da Universidade de Santiago de Compostela, polos 

voceiros parlamentarios dos tres partidos políticos con representación no 

Parlamento de Galicia, BNG, PPdeG e PSdeG e polo presidente da Coordinadora 

Galega de ONGD.  
 

Entre outros moitos aspectos, a sinatura do pacto compromete ás forzas políticas 

do Parlamento galego a manter un esforzo en materia de axuda oficial ao 

desenvolvemento que garanta que, antes do remate de 2017, ao menos o 0,7 % do 

orzamento consolidado da Xunta de Galicia estará dedicado a erradicación da 

pobreza no mundo.  

 

Doce anos despois non se cumpriron nin de lonxe os acordos acadados neste 

pacto que establecían compromisos autonómicos de cooperación ao 

desenvolvemento como a suba progresiva do investimento en cooperación ata 

acadar o 0,7 % do orzamento no ano 2017, a creación da axencia galega de 

cooperación ao desenvolvemento, impulso de políticas públicas solidarias 

(comercio xusto, finanzas éticas, economía social, e demais) ou reformas 

lexislativas en materia de cooperación. 
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Este incumprimento fai que Galicia estea moi lonxe de ser unha comunidade 

autónoma solidaria, no fondo (ocupa o posto 11º en investimento en relación a 

outras comunidades autónomas) pero tamén nas formas pola ausencia de políticas 

públicas orientadas á cooperación. 

 
Dende o Grupo Socialista defendemos a necesidade de renovar este pacto e 

cambiar o rumbo insolidario no que estamos sumidos, xa que nos atopamos ante 

un panorama de grandes retos globais, con claras manifestacións e impactos 

locais, para os que as respostas terán que ser multinivel, e no que a política de 

cooperación pode xogar un papel importante pola súa capacidade de actuar tamén 

local e globalmente. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

  
1. Porque o goberno da Xunta non cumpriu nin un só dos compromisos 

asinados no Pacto Galego pola Pobreza do ano 2010? 

2. Pensa o Goberno galego dar cumprimento ao pacto? Cando? 

3. Como valora este Goberno que Galicia ocupe o 11º indesexable posto en 

investimento en cooperación e axuda ao desenvolvemento? 

4. Ten previsto o Goberno galego asinar un novo pacto galego contra a 

pobreza que responda aos novos retos globais e sitúe a Galicia nunha 

comunidade autónoma de referencia en cooperación e axuda ao 

desenvolvemento consensuado cos axentes sociais, a universidade e os 

grupos políticos con representación parlamentaria? 

 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

Asdo.: Paloma Castro Rey 

  Pablo Arangüena Fernández 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 20:07:28 
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Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 20:07:36 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena Fernández, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1.ª, Institucional, de 

Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 

O IV Plan Director de Cooperación (2018-2021) definiu as prioridades e a 

estratexia de cooperación do Goberno galego durante estes anos. 

 

Transcorrido o seu prazo de vixencia non se cumpriu por parte deste goberno a 

obriga de avaliación do mesmo senón que pola contra se optou por unha prórroga 

da súa vixencia complementada cunha estratexia común de acción contra a 

Covid-19, para adaptalo á situación de pandemia. 

 

O anterior plan director aprobouse nun contexto global moi distinto xa que foi 

previo a pandemia da Covid-19, os prazos para o cumprimento dos obxectivos 

2030 en materia de desenvolvemento e cooperación eran máis amplos e a 

situación social e política a nivel mundial mudou, existindo na actualidade novos 

territorios en conflito. 

 

O pasado 18 de maio o Grupo Socialista manifestou, na comparecencia 

parlamentaria anual do director xeral de Cooperación, a necesidade de aprobar un 

novo plan director de cooperación que se adapte aos tempos e que contemple 

entre outros aspectos un compromiso financeiro, que faga fincapé na loita pola 

xustiza de xénero para transformar as relacións de poder entre mulleres e homes, 

comercio xusto e consumo responsable, aborde temas coma a transformación 

dixital ou prevea unha protección especial para as persoas que traballan en 

cooperación. 

 

Por outra banda entendemos necesario que este plan contemple unha 

institucionalización do traballo de cooperación, coa creación dun grupo de 

dereitos humanos e cooperación no Parlamento, tal e como existe xa noutros 

territorios do Estado, con funcións de seguimento e proposta no marco da política 
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de cooperación e a defensa dos dereitos humanos a nivel global.  

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Porque o goberno da Xunta de Galicia non levou a cabo a avaliación do IV 

Plan Director de Cooperación no ano 2021 como estaba previsto no 

mesmo? 

2. Ten previsto levar a cabo esta avaliación no ano 2022? 

3. Vai a aprobar neste ano 2022 o V Plan Director de Cooperación? 

4. Ten previsto este goberno consensuar o contido e obxectivos deste novo 

Plan cos axentes sociais implicados e os diferentes grupos políticos con 

representación parlamentaria? 

 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

Asdo.: Paloma Castro Rey 

   Pablo Arangüena Fernández 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 20:10:21 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 20:10:32 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey, Pablo Arangüena Fernández, Patricia Otero Rodríguez 

e Eduardo Ojea Arias, deputadas e deputados pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, 

Medio Ambiente e Servizos. 

A ría de Pontevedra é unha das tres principais entradas ao mar das rías baixas, 

baña unha das zonas máis turísticas da nosa comunidade e é a 3ª máis grande de 

toda Galicia con 145 quilómetros cadrados de superficie, pero ademais é un 

elemento fundamental para a nosa biodiversidade e para os municipios da 

contorna, xa que moitas das súas xentes viven da materia prima que contén. 

A pesar disto e da súa obriga como administración competente, a conservación 

desta ría non se atopou nesta década de goberno do PP entre as prioridades da 

Xunta de Galicia, o que fai que os índices de contaminación que presenta a 

mesma aumenten ano tras ano.  

Entre os principais problemas que podemos atoparnos e que requiren unha 

actuación urxente están: 

1. Desmantelamento da empresa ELNOSA, aprobado polo Goberno da Xunta 

a mediados de 2020, que foi a encargada de fixar os criterios e condicións 

do desmantelamento dende o punto de vista da análise de risco de 

contaminación. A pesar disto hai un ano coñecíamos, por un informe de 

Ence, que coincidindo coa demolición dos edificios nos que desenvolvía a 

súa produción, o material tóxico volvía a aflorar, incrementándose 

notablemente o nivel de mercurio na ría e no subsolo e aparecendo nunha  

concentración superior ao nivel xeral de referencia. 

Neste momento descoñecemos se o goberno da Xunta tomou algún tipo de 

medida para reverter esta situación e se estes índices diminuíron ou 

seguiron incrementándose. 

2. Depuradora de Lourizán, tras anos aparecendo nos orzamentos da Xunta de 

Galicia unha partida destinada a súa ampliación e modernización sen que 
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fora executada a mesma, o pasado mes de febreiro adxudicouse a empresa 

Acciona este proxecto. 

O outras obras de saneamento en puntos como o río Lameira de Marín, o 

porto de Campelo en Poio (adxudicado en maio) e o bombeo de Cocheras 

en Pontevedra, proxectos que segundo manifestou a Xunta hai un ano 

estaban en fase de redacción  coa previsión de telos  listos no primeiro 

trimestre do 2022  para poder licitalos e executalos dentro do período 

operativo dos fondos europeos Feder, que finaliza en 2023, estando 

unicamente adxudicado neste momento o de Campelo. 

3. Dragado do río Lérez, o  Goberno da Xunta segue sen ter desenvolver o 

proxecto de dragado do río Lérez, a pesar deste prexuízo para a cidade de 

Pontevedra, e de ser prometido en numerosas ocasións dende hai 12 anos. 

A consecuencia disto os fondos mariños do noso río seguen a acumular 

sedimentos ata o punto de poder case cruzalo a pé, cando está a marea baixa.  

Portos de Galicia na última comparecencia parlamentaria hai xa un ano, 

xustificaba este retraso na complexidade dos trámites administrativos e na 

decisión do MITECO de prohibir a acumulación de sedimentos na illa de Sálvora, 

o que obrigaba a atopar outro punto para desfacerse dos lodos extraídos. 

A maiores incidiu en que este estudo de alternativas se está acometendo por unha 

comisión técnica coas autoridades portuarias de Vigo, Vilagarcía  e Marín, que 

tamén se ven afectados pola anulación do depósito de máis áridos ao oeste de 

Sálvora. Manifestou que dita comisión técnica xa se reunira en cinco ocasións e 

que participaron tamén  técnicos do Centro de Estudos e Experimentación de 

Obras Públicas (Cedex) e de Portos do Estado. 

Dende esa intervención non volvemos ter noticia dun tema tan importante para 

Pontevedra, nin sequera aparece xa orzamentado nos orzamentos da Xunta do ano 

2022. Dende o grupo parlamentario socialista entendemos que é prioritario e 

urxente este proxecto xa que este abandono da nosa ría, está a afectar gravemente 

ao sector do mar ó impedir a rexeneración e a recuperación dos bancos 

marisqueiros do fondo da ría, prexudicando especialmente ao sector do marisqueo 

a flote que viu moi minguada, nos últimos anos, a súa actividade e ingresos. Así 

como tamén a navegación deportiva e a actividade do Náutico debido a 
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colmatación na desembocadura e na canle de navegación do río e do porto 

deportivo. 

 O organismo Augas de Galicia como entidade pública responsable en materia de 

augas no ámbito das competencias que corresponden á Comunidade Autónoma 

de Galicia ten que preservar o bo estado dos ecosistemas acuáticos e ecosistemas 

terrestres asociados e en Pontevedra levamos máis dunha década esperando que 

cumpra coas súas obrigas. 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Como xustifica este Goberno a década de atrasos dos compromisos de 

rexeneración e conservación da ría de Pontevedra e a súa contorna? 

2. Cando ten previsto a Comisión técnica creada por Portos de Galicia para 

analizar o proxecto do dragado do río Lérez rematar ese informe sobre un 

novo proxecto compatible cos criterios medioambientais existentes? 

 

  Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

Asdo.: Paloma Castro Rey 

  Pablo Arangüena Fernández 

  Patricia Otero Rodríguez  

  Eduardo Ojea Arias 

Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 
 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 20:15:08 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 20:15:17 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 22/07/2022 20:15:26 
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Eduardo Ojea Arias na data 22/07/2022 20:15:35 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena Fernández, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación 

Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

A Lei estatal de residuos e solos contaminados, Lei 7/2022 establece no seu 

articulado un novo prazo para a recollida separada dos biorresiduos domésticos, a 

partir de xullo de 2022, para entidades locais con máis de 5.000 habitantes, e a 

partir de 2024 para o resto dos municipios; e aos residuos téxtiles, aceites de 

cociña usados, residuos domésticos perigosos e residuos voluminosos a partir de 

2025, por outra banda os residuos de construción e demolición deberán 

clasificarse por materiais, preferentemente na orixe a partir de 2022, e a 

demolición deberá ser selectiva a partir de 2024. 

Esta lei supón unha das principais pezas lexislativas para impulsar a economía 

circular en España e foi incluída como unha das reformas estruturais do Plan de 

Recuperación, Transformación e Resiliencia. 

Para poder cumprir os obxectivos marcados nesta lei o Goberno asignou 992 

millóns de euros do Plan de Recuperación, Transformación e Resiliencia 

destinados a apoiar tanto ás administracións públicas como ao sector empresarial. 

Unha destas liñas de actuación é o Plan de apoio á implementación da normativa 

de residuos mediante territorialización de fondos á Comunidade Autónoma para 

paliar o déficit de investimento acumulado en xestión de residuos, nomeadamente 

as seguintes cantidades: 

 416,25 M€ en 2021 

 175M€ en 2022 

 50 M€ en 2023 

Galicia recibiu no ano 2021 un total de 22,79 millóns de euros do Plan de 

Recuperación, dos orzamentos do MITECO e con cargo ao Plan de Impulso ao 

Medio Ambiente de Economía Circular e ao Programa de Mellora de Xestión de 

Residuos Municipais,  para financiar estes proxectos de mellora de xestión de 
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residuos de competencia municipal, con especial atención á recollida separada e 

tratamento de biorresiduos.  

O pasado 7 de xuño o Consello de Ministros, a petición do Ministerio para a 

Transición Ecolóxica e o Reto Demográfico (MITECO), acordou as bases 

reguladoras para repartir 176,5 millóns de euros ás comunidades e cidades 

autónomas. Novos fondos, que complementan aos xa transferidos en 2021 e que 

permitirán implantar novas recollidas separadas, construír e mellorar instalacións 

de tratamento de preparación para a reutilización e de reciclado. A Galicia 

segundo o reparto equitativo, que ten en conta o volume de residuos xerados en 

cada territorio, a súa situación respecto ao cumprimento dos obxectivos 

comunitarios e a súa densidade de poboación  lle corresponden 9.888.077,34 € 

As bases reguladoras da convocatoria destas novas axudas apenas inclúen 

cambios con relación ás bases reguladoras de 2021, co fin de facilitar ás 

comunidades autónomas a  súa tramitación e os fondos serán transferidos tras a 

próxima Conferencia Sectorial de Medio Ambiente.  

Dende o Grupo Parlamentario Socialista poñemos en valor todo o esforzo que 

está a facer o Goberno central para cumprir estes obxectivos de reciclaxe que non 

están a ser tidos en conta polo goberno da Xunta de Galicia que no canto de 

sumarse a esta estratexia dedícase a obstaculizar a implantación da mesma no 

noso territorio. 

O Goberno galego no mes de decembro do ano 2021 publicou unha convocatoria 

de axudas aos concellos para a adquisición de colectores marróns de fracción 

orgánica e poder implantar esta recollida separada dos biorresiduos. Nesta 

convocatoria establecíase o prazo de un mes para presentar as solicitudes que 

posteriormente ampliouse ata o mes de marzo. 

Pero a pesar de ter finalizado o prazo de presentación de solicitudes no mes de 

marzo ata a pasada semana o goberno da Xunta non resolveu as mesmas e foi 

despois de que o Goberno do Estado lle reprochara esta inactividade e a 

necesidade de repartir estes fondos. 

A actitude deste Goberno responde a uns intereses espurios, xa que non se pode 

conceder aos concellos unhas axudas para a adquisición de colectores marróns 

semanas antes de que venza o prazo legal para ter que cumprir a implantación dos 
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mesmos e agora reclamar ao Estado un aumento do prazo legal para esta 

implantación.  

Por iso, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas para 

o seu debate en Comisión: 

1. Como xustifica este Goberno a demora de 6 meses na concesión de axudas 

aos concellos para a implantación da recollida separada dos biorresiduos? 

2. Que criterios empregou este Goberno no reparto dos fondos estatais para a 

implantación da recollida separada dos biorresiduos? 

3. Como xustifica este Goberno os pésimos datos en materia de reciclaxe e 

como pretende cumprir os prazos establecidos na lexislación estatal?  

 

  Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

  Asdo.: Paloma Castro Rey 

    Pablo Arangüena Fernández 

  Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2022 20:16:32 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2022 20:16:40 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado Cores, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

O pasado 3 de setembro de 2021 entrou en vigor a Lei 8/2021, pola que se 

reforma a lexislación civil e procesal para o apoio ás persoas con discapacidade no 

exercicio da súa capacidade xurídica. Esta reforma elimina a figura da tutela no Estado 

español e pasa ao sistema de apoios para que todas as persoas poidan exercer o seu 

dereito de capacidade de obrar e exercicio xurídico facilitándolle os apoios por parte do 

sistema que sexan necesarios, en función da súa discapacidade. 

A lexislación obriga, pois, á revisión de todos os expedientes de incapacitación 

no prazo de 3 anos para adaptalas á nova normativa. Nas última semanas as entidades da 

discapacidade recibiron unha serie de oficios por parte dos Xulgados do Social nos que 

se nos insta a “remitir informes sobre eventuais alternativas de apoio e sobre as 

posibilidades de prestalo sen requirir a adopción de medida algunha polas autoridades 

xudiciais”. Entre as entidades contactadas atópase FEGADACE quen se dirixiu á 

autoridade xudicial para lle sinalar que: 

 Non ten capacidade para realizar o informe solicitado, por non estar 

dentro das súas funcións estatutarias. 
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 Non é unha “entidade do terceiro sector de acción social debidamente 

habilitada como colaboradora da Administración de Xustiza” (Vid. D.A. 1º da Lei 

8/2021). Nos termos da normativa aplicábel, debe ser a Administración Pública quen 

realice o informe que se vén de solicitar. 

 Non ten función asistencial directa con persoas usuarias; sendo que en 

calquera caso estes servizos son prestados, ás persoas asociadas, polas entidades 

federadas. E ademais, as persoas sobre as que se solicitan os informes non son atendidas 

nos servizos prestados polas entidades federadas, polo que se descoñece a súa situación. 

 En atención ás funcións dos equipos de valoración e orientación da 

discapacidade dependentes da Consellería de Política Social da Xunta de Galicia, 

reguladas pola Orde do 25 de novembro de 2015 pola que se regula o procedemento 

para o recoñecemento, declaración e cualificación do grao de discapacidade, e a 

organización e funcionamento dos órganos técnicos competentes (modificada pola Orde 

de 3 de abril de 2017), correspóndelles levar a cabo a petición que neste caso se traslada 

a FEGADACE. 

Segundo a documentación achegada polos Xulgados ás entidades, foi a propia 

Consellería de Política Social quen indicou ás entidades das diferentes discapacidades 

como colaboradoras para realizar estas funcións, obviando a competencia exclusiva da 

que está dotada a administración para a súa realización. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

- Por que a Xunta de Galiza dirixiu a autoridade xudicial ás entidades sociais 

para realizar os devanditos informes? 
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- Pensa asumir a Xunta de Galiza a súa responsabilidade nesta materia? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Iria Carreira Pazos  

Montserrat Prado Cores  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 12:59:47 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 12:59:50 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 12:59:59 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado Cores, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre a creación das Unidades de coidados intermedios 

anunciadas pola Xunta de Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

En abril de 2022 a Xunta de Galiza anunciaba a creación a comezos de 2023 das 

primeiras Unidades de coidados intermedios cuxo obxectivo sería dar resposta á 

atención que precisan determinadas persoas na fase de transición entre a alta 

hospitalaria e o regreso ao seu domicilio. 

Neste senso, desde a Presidencia da Xunta anunciábase a primeira desas 

unidades no Concello de Mos, dentro dun proxecto socio-sanitario que se levará a cabo 

no antigo Hospital Psiquiátrico do Rebullón. Porén, nada máis se sabe. 

Nun país como Galiza, cun importante grao de avellentamento da poboación, 

urxe dispoñer de servizos destas características que garantan a atención profesional que 

precisan persoas que sendo dadas de alta, en termos sanitarios, precisan de apoio e 

coidados antes de regresar aos seus domicilios. 

Cómpre lembrar que cos últimos datos publicados polo IGE, en Galiza hai 

239.636 fogares nos que vive só unha persoa e dos que 123.904 son persoas con máis de 
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65 anos, principalmente mulleres. Alén diso, en moitos fogares nos que viven dúas 

persoas, ambas son coidadoras e receptoras de coidados. 

Segundo puido saber o G.P. do Bloque Nacionalista Galego, a Xunta avanzou a 

algunhas entidades do sector da dependencia e discapacidade, que ademais da unidade 

do Rebullón prevían crear outra de maneira inmediata no CEGADI de Compostela. 

Así as cousas, non existe ningunha planificación, cando menos que conste 

publicamente no Parlamento de Galiza, nin se avanzou na normativa que regule estes 

espazos, prazas das que estarán dotados, criterios de adminisión, etc. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

- Cando vai pór en marcha a Xunta de Galiza as anunciadas unidades de 

coidados intermedios? 

- Cantas, en que lugares e con cantas prazas? 

- Como se regularán e cales serán os criterios de admisión e/ou derivación ás 

mesmas? 

- Conta a Xunta de Galiza cunha planificación estratéxica para a implantación 

deste recurso? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 
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Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Iria Carreira Pazos  

Montserrat Prado Cores  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 13:01:17 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 13:01:27 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 13:01:35 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre o novo decreto da Xunta de Galiza en materia dependencia. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Xunta de Galiza traballa nun novo decreto en materia de dependencia desde 

abril de 2022. 

Durante o período de exposición pública as entidades sociais do ámbito da 

dependencia e a discapacidade formularon múltiples propostas de mellora ao 

anteproxecto do goberno encamiñadas a, entre outras cuestións: 

- Axilizar a tramitación das solicitudes e reducir os tempos de valoración e 

resolución así como incorporar ás Equipas de Valoración e Orientación (EVOs) novos 

perfís profesionais que garantan unha mellor valoración do grao de dependencia e, 

especialmente, de discapacidade. 

- Unificar a solicitude conxunta de dependencia e discapacidade a través dun 

procedemento único e ampliar os criterios de urxencia para incorporar novas doenzas. 

Cómpre lembrar que en Galiza non se están a cumprir os prazos estabelecidos 

legalmente para a resolución das valoracións así como para o acceso real e efectivo aos 

servizos e recursos aos que teñen dereito as persoas con dependencia e/ou discapacidade 

o que supón unha vulneración dos seus dereitos. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

- Incluíu a Xunta de Galiza as achegas formuladas polas entidades sociais no 

novo decreto en materia de dependencia? 

- Cales e con que medidas concretas? 

- E de maneira específica no ámbito da discapacidade? 

- Que dotación orzamentaria acompañará a implementación do novo decreto? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 13:03:12 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 13:03:17 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 13:03:31 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, relativa á dotación ao centro de saúde de Lalín de atención 

pediátrica en horario de tarde. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Os recortes que a Xunta de Galiza leva trece anos aplicando en materia de 

sanidade provocaron un deterioro continuado do sistema sanitario público. 

Dentro dos recortes, o persoal é dos principais afectados, sendo sistemática a 

redución de profesionais, o que significa maior carga de traballo e que a calidade 

asistencial tamén se vexa afectada. Neste contexto o Partido Popular escudouse na 

pandemia ocasionada pola Covid 19 para deteriorar aínda máis a sanidade pública, para 

seguir afastando a asistencia da poboación, recortar servizos, poñendo dificultades para 

acceder á asistencia sanitaria. 

A pandemia xa non vale para tapar a falta de compromiso coa sanidade pública 

do PP, non vale para tapar a falta de planificación e anticipación, sabían de sobra cantas 

xubilacións se ían producir, que @s profesionais teñen dereito a baixas, vacacións e días 

libres. A responsabilidade da Xunta era planificar e organizar e non o fixeron a mantenta 

e agora pretenden que aceptemos como normal a falta de atención, días de espera para 

ter unha cita. 
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Neste contexto o Centro de Saúde de Lalín vén sendo noticia desde hai anos, 

entre moitas outras carencias,  pola inexistencia do servizo de Pediatría polas tardes. A 

realidade é que na actualidade conta con tres pediatras en xornada de mañá, das cales 

unha delas desprázase dous días á semana a Rodeiro un par de horas o que implica que 

o servizo quede aínda máis minguado. 

A carga de traballo que teñen é altísima debido ao elevado número de doentes 

que atenden diariamente e a complexidade de ditas consultas tanto no relativo ao tempo 

de atención necesario como a todo o abano médico de atención que require xa que estas 

profesionais realizan diagnósticos e tratamentos das patoloxías propias destas idades, 

ademais coordinan actividades de promoción e prevención que permiten realizar unha 

asistencia médica integral, e se é necesario brindan atención continúa cando se atopa 

algunha anormalidade no desenrolo. Non podemos esquecer tampouco que as 

actividades de promoción e prevención inclúen: vacinación, atención á familia e 

controis de crecemento e desenrolo. 

Esta situación non vai facer máis que empeorar pola elevadísima cifra de 

xubilacións que se van a producir nos vindeiros anos, toda vez que na actualidade son 

80 @s pediatras en Galiza que superan os 65 anos. 

Desde o BNG é algo que vimos demandando desde hai anos, e que como é 

evidente a Xunta de Galiza nega sistematicamente, unha solicitude dunha atención que 

se fai moi necesaria para moitísimas nais e pais que ven como polo tarde e noite só lles 

queda a posibilidade de acudir ao CHUS ou ir á privada, quen teña a capacidade 

económica de facelo. 

As crianzas teñen dereito á asistencia polos profesionais especialistas en 

pediatría. Si existe a especialidade é porque nenas e nenos teñen especificidades 
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propias, non son adultos en pequeno. Precisan unha atención experta, axustada ás súas 

necesidades, unha infancia atendida e coidada é a mellor garantía de persoas adultas 

máis sans. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 

. Vai dotar de atención pediátrica en horario de tarde ao centro de saúde de 

Lalín? 

. Considera a Xunta de Galiza que as  crianzas do concello de Lalín teñen unha 

atención sanitaria de calidade sen atención polas tardes? 

. Considera que @s nen@s deste concello están recibindo unha atención  

axustada ás súas necesidades? 

. Até onde está disposta a chegar a Xunta na política de recortes de persoal e 

servizos na sanidade pública galega? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Olalla Rodil Fernández  

Deputadas do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 13:04:37 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 13:04:41 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 13:04:51 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, relativa á demanda ao Sergas para que proceda a recuperar a 

asistencia sanitaria no consultorio de Vilaxoán. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Tras o inicio da pandemia orixinada pola COVID-19 o Sergas tomou a decisión 

de pechar algúns centros de saúde e PACs e de xeito especial os consultorios. 

O motivo alegado foi que nestes centros era difícil poñer en práctica as medidas 

de protección para evitar o contaxio polo virus tanto de profesionais como de doentes, 

en especial a imposibilidade  de establecer circuítos diferenciados para persoas con 

patoloxías habituais e as respiratorias. 

Esta medida foille aplicada ao consultorio de Vilaxoán en Vilagarcía,  localizado 

nas instalacións da Confraría de Pescadores Virxe do Rosario. No mesmo  había unha 

médico e unha enfermeira e atendía poboación de Vilaxoán, Sobradelo, Faxilde, Galáns. 

Unha parte moi importante dos doentes que acudían a este centro  superan os 60 anos. 

Coa decisión de pechar este centro, @s veciñ@s pasaron de  ter atención 

sanitaria próxima a ter que desprazar ao centro de saúde de Vilagarcía de Arousa, ben 

en autobús ou en taxi, o que supón en primeiro lugar un gasto económico para os 

usuarios e usuarias, ou ben depender doutras persoas para o seu traslado e ser 

atendid@s nun centro con moita sobrecarga de traballo. 
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A veciñanza non acepta esta situación e  téñense mobilizado, concentrado, 

recollido sinaturas, presentado reclamacións... A primeira resposta por parte da 

Xerencia da Área Sanitaria Pontevedra-Salnés foi dicirlles que “non está prevista a 

reapertura do consultorio”, logo que “o centro pode volver a funcionar no momento que 

remita a pandemia”, logo que “para reabrir o centro había que realizar reformas para 

adaptalo ás novas circunstancias derivadas da Covid 19, basicamente ampliación sala de 

espera e diferenciación de accesos para medicina e enfermería” 

A realidade é que as obras están feitas, a práctica totalidade das actividades 

normalizadas, sen restricións, e o consultorio sigue fechado. 

A Atención Primaria, baseada na proximidade, na accesibilidade, na relación 

directa profesionais-doentes e na continuidade da asistencia está en risco. Esa falta de 

proximidade e de accesibilidade está deixando a moitas persoas fóra, as grandes 

damnificadas son as máis vulnerábeis, @s maiores, as que teñen problemas de 

mobilidade, menos medios, enfermas crónicas, as que non teñen acceso ás novas 

tecnoloxías. 

Hai estudos que relacionan a atención continuada, de proximidade e accesíbel 

con maior saúde e menos mortalidade. Cando perdes esa relación continuada cos teus 

profesionais de referencia, cando tes que chamar por teléfono e non sabes quen te vai 

atender a Atención Primaria perde a súa función. 

BNG súmase á preocupación da veciñanza  de Vilaxoán, ao ver como pasan os 

meses e o que se podía entender como unha medida de urxencia, todo indica que o 

Sergas quere convertela en definitiva. Porque chove sobre mollado,  non é a primeira 

vez que tentan pechar estes  consultorio, e só a oposición da veciñanza fixo rectificar ao 

Sergas. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

Cal é a razón de non ter activado o  Sergas a atención sanitaria presencial no 

consultorio de Vilaxoán a pesar de terse comprometido a facelo? 

Está traballando con algún cronograma para facelo? Se é así cal é? 

Cal é a razón para que unha medida de urxencia a estean convertendo en 

definitiva? 

Coida que @s veciñ@s que eran atendid@s neste consultorio están a recibir na 

actualidade unha atención sanitaria de calidade? 

Considera que a atención telefónica e desprazamentos de quilómetros son 

alternativas? 

É consciente o Goberno galego de que o peche do consultorio está causándolle á 

poboación ademais dos problemas sanitarios, prexuízos económicos e de mobilidade  e 

que tamén supón o esmorecemento da actividade económica e social que se desenvolvía 

na zona? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 13:06:54 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 13:06:58 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 13:07:07 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre as consecuencias sociais da alza de prezos e as medidas que 

debe adoptar a Xunta de Galiza para rescatar as persoas con menores ingresos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Lonxe de minorar, a crise económica provocada pola suba dos prezos continúa 

agravándose. Segundo os últimos datos publicados e á espera de que saian as cifras 

desagregadas para Galiza, a inflación atinxiu o 10,2% no conxunto do Estado español 

no mes de xuño, a máis elevada desde 1985. 

Se reparamos na inflación subxacente, é dicir, retirando do cálculo o prezo da 

electricidade e os carburantes, o incremento non é menor situándose no 5,5% en 

comparativa anual. Un auténtico disparate que empobrece de maneira xeneralizada o 

conxunto da sociedade pero que golpea con total dureza as capas máis vulnerábeis. 

No noso país xa víñamos padecendo un incremento do custe da vida superior á 

media estatal o que supón un prexuízo aínda maior se temos en conta que as galegas e 

galegos contamos cuns dos salarios e das pensións máis baixas do estado. 

Malia a gravísima situación económica e social derivada desta conxuntura 

económica, a Xunta de Galiza non adoptou nin unha soa medida no marco das súas 

competencias para rescatar os sectores sociais e económicos máis prexudicados. 

A respecto das políticas sociais, o Goberno galego: 
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- Non incrementou o complemento autonómico das Pensións Non Contributivas 

que mantén conxelado desde hai máis dunha década. 

- Non incrementou as contías das prestacións económicas de carácter 

autonómico (RISGA e AIS) 

- Non modificou a lexislación vixente para facer compatíbel a RISGA e o IMV 

cos prexuízos que ocasionou para milleiros de persoas beneficiarias 

Esta inacción por parte da Xunta de Galiza deixa aos pés dos cabalos a parte 

máis vulnerábel da sociedade galega nun contexto socioeconómico que non vai mellorar 

no inmediato. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 5ª: 

Por que, no contexto actual dunha profunda crise económica provocada pola 

inflación desbocada, a Xunta de Galiza aínda non arbitrou nin unha soa medida de 

carácter social para minorar os efectos sobre a poboación máis vulnerábel? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 13:08:14 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 13:08:20 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 13:08:39 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, relativa ás medidas a tomar para garantir a asistencia sanitaria á 

veciñanza do Salnés. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O BNG leva anos denunciando os problemas na atención sanitaria da comarca 

do Salnés, demandando medidas para evitar o progresivo deterioro, medidas desoídas 

sistematicamente polo Partido Popular, na súa estratexia de favorecerlle o negocio á 

sanidade privada. 

A situación actual  é de auténtica emerxencia sanitaria, estamos iniciando o 

verán é o colapso pola falta de profesionais, a desatención da veciñanza é a constante. 

Non substitución de profesionais nin por vacacións nin baixas nin permisos, 

cotas sen cubrir durante anos, axendas pechadas... é a norma. No centro de saúde de O 

Grove só atendendo urxencias, onde tiña que haber 9 médic@s de familia, reducidos a 

tres, e días un; En Baltar onde había dous equipos de reforzo de verán, no mellor dos 

casos vai haber unha enfermeira e un médico; os PACs de Vilagarcía, Cambados en 

descubertos continuos; a atención pediátrica baixo mínimos, Cambados un só pediatra, 

Illa de Arousa e Ribadumia sen atención desde o inicio da pandemia; os consultorios de 

Vilaxoán e Paradela seguen pechados, no Hospital do Salnés sen servizo de radioloxía 

de garda, nin noites nin fins de semana, camas pechadas, as probas radiolóxicas 
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solicitadas desde primaria non se informan, a ambulancia de Soporte Vital Avanzado 

desprazada a Sanxenxo co que supón de aumento dos tempos de resposta para o resto da 

poboación da comarca... 

Todo isto está supoñendo unha presión tremenda nos servizos de urxencias que 

xa están ao límite. 

A falta de profesionais non é unha novidade, mais o SERGAS nunca atendeu 

este problema. O PP no  goberno galego sabe desde hai anos que ían faltar profesionais 

para cubrir todas as prazas existentes e as próximas vacantes por xubilación. 

Podía parecer froito de imponderábeis ou de imprevistos,  mais non, é unha 

estratexia perfectamente deseñada, trátase dunha voadura planificada, programada. 

Non hai médicas de familia, non hai pediatras, non hai enfermeiras porque 

fixeron todo o posíbel para que non os houbera. 

Non caeu un meteorito, non houbo un tsunami que se levara por diante aos 

profesionais, non houbo unha explosión demográfica que multiplicara o número de 

doentes, NON 

O que acontece son 13 anos de Goberno do PP que deixan á sanidade pública 

galega moi deteriorada, consecuencia da aplicación de puro e duro neoliberalismo, 

sanidade como nicho de negocio, non como servizo esencial. 

Non planificaron, non se anticiparon porque non quixeron, porque tiñan os 

datos, sabían o que estaba acontecendo, moi ao contrario a folla de ruta foi a 

secundarización, a minusvalorización, cun maltrato sistemático @s profesionais ( 

temporalidade, precariedade, mobilidade...) que fai que os que rematan a formación non 

queiran traballar nos centros de saúde. Todo isto acompañado de recortes de orzamento, 
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o de  Atención Primaria deste ano é dous millóns de euros menos que o de 2021, 47 

millóns de euros menos que no 2009, hai 13 anos, que se lle aplicamos o IPC, serían 

máis de 277 millóns de euros menos. 

Converteron a Atención Primaria en “despacho de doentes”. Converteron en 

norma as listas de espera, as intersustitucións e as prolongacións de xornada para que 

unha profesional faga o traballo de 3, 4 os os que fagan falta. Todo isto  leva @s 

profesionais a abandonar porque non queren traballar sen manter unha calidade mínima, 

sen poder atender ben aos doentes, que marchan fora, á privada ou solicitan 

excedencias. 

E non é unha situación puntual, senón estrutural, a solución pasa polo cambio 

das políticas practicadas,    pasa por un cambio de modelo, unha aposta decidida pola 

sanidade pública e por ofrecer condicións laborais dignas e estábeis. 

É preciso que a Xunta deixe de facer de comentarista e poña medidas en marcha 

para que a veciñanza do Salnés teña asistencia sanitaria, para non poñer aínda máis en 

risco a súa saúde e a súa vida. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 

Que alternativa  lles oferta á veciñanza do Salnés diante da falta de facultativ@s 

de Medicina de Familia e Comunitaria, pediatras, enfermeiras...? 

Cal é a planificación da Xunta de Galiza para garantir que a veciñanza do Salnés 

teña garantida a atención sanitaria? 
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Coida que un centro de saúde que ten un cadro de persoal de 9 médicos pode dar 

asistencia só con un? 

Parécelle que están @s nen@s do Salnés recibindo unha asistencia sanitaria de 

calidade sen apenas pediatras? 

Cal é a planificación da Xunta de Galiza para garantir que a Atención Primaria 

sexa  o auténtico eixo vertebrador do sistema sanitario? 

Cal é a previsión de aumento orzamentario para Atención Primaria? 

Parécelle casualidade que ano tras ano @s profesionais que rematan o MIR de 

Familia e Comunitaria, ou Pediatría, non se queden en Atención Primaria? 

Que avaliación fai ao respecto? 

Por que non incorpora a Atención Primaria categorías imprescindíbeis para 

prestar unha atención integral: psicoloxía, terapia ocupacional, logopedia, traballo 

social...? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Olalla Rodil Fernández  

Deputadas do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 26/07/2022 13:09:40 

 

Iria Carreira Pazos na data 26/07/2022 13:09:43 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 26/07/2022 13:09:52 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Castro García, Mercedes Queixas Zas e Manuel Lourenzo Sobral, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, sobre a necesidade de que a Xunta leve a cabo un 

proxecto ambicioso de potenciación, promoción e internacionalización do sector do 

videoxogo galego. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Nos últimos anos a sociedade galega foi vendo como a industria dos videoxogos 

foi crecendo e crecendo até converterse nun sector industrial moi potente que é capaz de 

mover máis diñeiro que o sector do audiovisual e o da música xuntos. 

Neste senso, é moi necesario ter en conta que as colaboracións das diferentes 

administracións públicas foi escasa ou nula, provocando que o propio sector tivese que 

saír adiante sen ningún apoio que facilitase o seu crecemento e expansión internacional. 

Deste xeito, podemos dicir que está todo o traballo por facer, polo que as 

administracións deben pasar a ter unha política e unha posición activa na colaboración 

coas empresas, asociacións e universidades nas que estea representado o sector dos 

videoxogos. 

Alén da necesidade de impulsar este sector económico tan potente, faise moi 

importante incidir no feito de que os videoxogos e todo o mundo que os rodea son unha 

corrente cultural e como tal, así deben ser tratados. Do mesmo xeito, estas plataformas 

deben ser vistas como un dos medios máis importantes para promover a normalización 
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lingüística entre os e as mozas galegas, ao ser elas as maiores consumidoras deste tipo 

de produtos. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. Considera a Xunta de Galiza que o financiamento dedicado ao sector do 

videoxogo é suficiente? 

. Vai a Xunta de Galiza facer unha aposta económica de relevancia para que o 

noso sector do videoxogo teña unha maior estabilidade no país e maior promoción 

internacional? 

. Ten a Xunta de Galiza un proxecto estrutural e de futuro para que o noso sector 

do videoxogo siga crecendo e creando novos postos de traballo? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Daniel Castro García 

Mercedes Queixas Zas 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-j2

0i
Ji

JA
1-

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

140991

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-q

qI
xB

U
S

0P
-7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-j20iJiJA1-5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-qqIxBUS0P-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Castro García  na data 26/07/2022 13:18:48 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 26/07/2022 13:18:59 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 26/07/2022 13:19:11 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Martín Seco García, Noelia Otero Lago e Noa Díaz Varela, deputado e 

deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 4.ª, Educación e 

Cultura. 

 

A Consellería de Educación decidiu suprimir unha mestra de educación infantil 

do CEIP Ramón Otero Pedraio de A Laracha e con ela unha aula deste nivel. 

Unha medida criticada polas nais e pais representadas pola comunidade educativa 

por considerar que vai en contra da calidade educativa e o benestar das súas fillas 

e fillos. 

 

Resulta incomprensible que as autoridades educativas ante a falta de 4 alumnos/as 

para superar o rateo dos 50 alumnos/as se tome a decisión de suprimir unha aula, 

cando estamos a falar de rapaces de 3 anos. 

 

Hai motivos para non baixar a calidade educativa do centro coa eliminación desta 

aula xa que o CEIP por catálogo ten 3 liñas en cada nivel de educación Infantil e 

o profesorado desa etapa é profesorado estable e “definitivo no centro”. 

  

O centro recibe alumnado de nova matriculación (procedente doutras 

comunidades e países) durante todo o curso polo que é bastante probable que o 

curso seguinte ou incluso nos primeiros meses deste teñamos alumnado para as  

tres aulas. 

 

Os alumnos/as que comezan este ano a súa etapa escolar, son nenos e nenas que 

viviron o confinamento e a pandemia, moitos deles sen escolarización previa nas 

garderías e con todas as limitacións que iso supón a todos os niveis: sociais, de 

desenvolvemento, na linguaxe, no control de esfínteres, etc...Polo que, 

seguramente, van a necesitar mais atención e apoios.. 

 

Poden existir casos de alumnado sen matricular por motivo da pandemia, polo 

que podemos atoparnos que nos meses de outubro ou novembro se incorpore 

novo alumnado procedente de fóra da comunidade, zonas limítrofes ou do 

estranxeiro e o centro supere o rateo.   
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Ademais sería unha aposta por unha educación de calidade, manter esa 3ª unidade 

e baixar o rateo de alumnos nesta idade, máis se cabe contando co persoal 

definitivo e necesario no centro, nun ano que se reducen os períodos de 

adaptación segundo a orde de calendario escolar e faise voluntaria dita situación. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. A eliminación dunha mestre e unha aula de 4º de Educación Infantil pese a 

estar moi preto do límite do rateo esixido pola Administración é a aposta 

por unha educación de calidade da Xunta de Galicia?  

2. É coñecedora a Consellería de Educación do malestar dos pais e nais dos 

alumnos do CEIP Ramón Otero Pedraio pola eliminación dunha mestra e 

unha aula en 4º de Educación Infantil para o curso 2022/2023? 

 

 

Pazo do Parlamento, 26 de xullo do 2022 

 

Asdo.: Martín Seco García 

   Noelia Otero Lago 

   Noa Díaz Varela 

Deputado e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Martín Seco García  na data 26/07/2022 13:09:58 

 
Noelia Otero Lago na data 26/07/2022 13:10:10 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 26/07/2022 13:10:18 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Daniel Castro García e Manuel Lourenzo Sobral, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, sobre a recuperación da casa de Rosalía de Castro na 

cidade da Coruña. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

2021 é un ano relevante na historia da nosa grande poeta nacional, Rosalía de 

Castro xa que se conmemoran os 150 anos da súa chegada á Coruña, cidade onde viviu 

entre 1871 e 1874. 

Unha efeméride que foi conmemorada nos meses de outubro e novembro, con 

diferentes actos de moi importante acollida social, por iniciativa da Asociación Cultural 

Alexandre Bóveda, e polo Concello da Coruña, en colaboración coa Fundación Rosalía 

de Castro. 

A estadía de Rosalía na Coruña deixou unha fonda pegada na escritora. Unha 

pegada que tivo mesmo plasmación na súa obra lírica como se pode entrever, por 

exemplo, no poema “Na tomba do xeneral inglés, Sir John Moore” ou no poema “Pra a 

Habana!” onde describe a dimensión do drama da emigración coa partida da Coruña do 

vapor ateigado de homes que se ven obrigados a deixar o país para procurar a vida fóra. 

Quizá ningúen soubo expresar a dimensión do drama da emigración como Rosalía neste 

inmorredoiro poema. 
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“De humanos seres a compauta línea 

Que brila ó sol adíantase e retórcese, 

Mais preto e lentamente as curvas sigue 

Do murallón antigo do Parrote” 

Neste 2021 cúmprense tamén os 50 anos da apertura ao público da Casa da 

Matanza en Padrón, que alberga a Casa-Museo de Rosalía de Castro, un proxecto que 

viu a luz grazas á implicación de miles de persoas e entidades de todo o país, así como 

da emigración. Con este motivo o pasado 10 de novembro inaugurouse na Coruña unha 

exposición que percorrerá distintas cidades e vilas do país, baixo o título “A Casa de 

Galicia: 50 anos da Casa de Rosalía”. 

Mais, mentres celebramos esta efeméride, na Coruña temos a nosa propria “Casa 

de Rosalía”, a casa na que viviu durante a súa estadía na nosa cidade, sita no número 3 

da Rúa do Príncipe. Unha morada que, por desgraza,  presenta un aspecto lamentábel. 

A casa, sita no número 3 da Rúa do Príncipe, pasou a ser propiedade de Caixa 

Galicia froito dun embargo por impagos dos seus titulares. No seu momento, Caixa 

Galicia chegou a un acordo coa Academia Galega para a cesión da titularidade da casa 

co obxecto de que se destinase a usos e actividades vencellados á Academia, mais o 

acordo de cesión caducou ao non conseguir esta institución materializar o proxecto, por 

mor de dificultades económicas. 

Na actualidade a casa pertence a Abanca, non está aberta ao público e atópase 

nun estado de seria deterioración con severo risco de perda. 
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Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. Coñece a Xunta o delicado estado de conservación da casa de Rosalía na 

Coruña? 

. Ten contacto o goberno co seu actual propietario para velar polo mantemento 

deste capital patrimonial? 

. Traballa a Xunta nalgún proxecto de rehabilitación que permita achegar ao 

público esta casa como parte da memoria rosaliana na cidade da Coruña? 

. Que medidas prevé a Xunta para recuperar a casa de Rosalía de Castro na 

Coruña como un ben público que axude a preservar e espallar a memoria da nosa 

escritora? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 26/07/2022 13:20:23 

 

Daniel Castro García  na data 26/07/2022 13:20:27 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 26/07/2022 13:20:40 
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Á Mesa do Parlamento 

Carmen Aira Díaz, Mercedes Queixas Zas, Manuel Lourenzo Sobral e 

Daniel Castro García, deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No Concello de Ferreira de Pantón, entre as parroquias de San Vicente e 

Santiago de Castillóns, localízase un dos xacementos arqueolóxicos máis 

representativos e coñecidos do país, o “Xacemento de Castillóns” con código de 

referencia do Inventario de Xacementos Arqueolóxicos de Galiza GA27041017. Este 

relevante espazo cultural abrangue un asentamento romano, unha necrópole 

tardorroromana / medieval, así como un Castro e, probablemente, un núcleo medieval. 

Esta secuencia de períodos, apoiados nos restos arqueolóxicos, poderían situar 

ao Concello de Pantón como un lugar de referencia para o estudo, conservación e posta 

en valor do mundo romano, e a súa evolución cara a tardo romanidade e época 

medieval, no sul da provincia de Lugo. 

Os restos romanos constatados ao longo dos anos son realmente significativos e 

algúns deles están xa en paradoiro descoñecido ou espoliados, pero os profesionais da 

arqueoloxía entenden que a maioría deben estar soterrados esperando ser escavados. 

Distintos arqueólogos viñeron facendo descubrimentos dende o século XIX e 

outros foron fortuítos e derivados da realización de labores agrícolas. 
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Hai constancia de que había unha vivenda  que constaba de dúas estancias 

calefactadas, como denotan os hipocaustos achados ao realizar labores agrícolas, da 

necrópole tardorromana, da convivencia en cercanía coa cultura castrexa atopando dous 

trisqueis entre outras evidencias. 

Unha parte dos achados están depositados no patio da casa do dono da finca e 

formando parte de edificacións externas, pero isto neste caso non presenta problema xa 

que se manifesta en disposición de colaborar na recuperación e posta en valor deles e 

dos que aínda esta por escavar. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. Ten coñecemento o Goberno da Xunta da riqueza arqueolóxica coa que contan 

as parroquias dos Castillóns no Concello de Ferreira de Pantón e considera darlle o seu 

sitio a este patrimonio romano no sul da Provincia de Lugo, para proceder á súa 

escavación, conservación e posta en valor? 

. Valorou o Goberno da Xunta a importancia que tería para o Concello de 

Ferreira de Pantón a posta en valor deste xacemento que leva sufrindo todo tipo de 

vilipendios dende hai  máis de 200 anos? 

. Consideraron que a riqueza da zona en restos arqueolóxicos que se poden 

corresponder  coas  épocas, castrexa, romana e medieval  pode supor un motor xerador 

de melloras socioeconómicas para Pantón, xerando de inicio postos de traballo e parte 

deles podéndose manter no tempo? 
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. Como é que non tiveron a iniciativa dende a Secretaría Xeral Técnica e do 

Patrimonio de poñer en valor estes achados, que a maiores de preservar cultura, xerarían 

a afluencia de visitantes con intereses culturais que deixarían un innegable beneficio 

socioeconómico, demográfico e cultural para a zona sul de Lugo? 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2022 

 

Asdo.: Carmen Aira Díaz 

Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 26/07/2022 13:27:02 

 

María del Carmen Aira Díaz  na data 26/07/2022 13:27:06 

 

Daniel Castro García  na data 26/07/2022 13:27:15 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 26/07/2022 13:27:24 
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